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Αθήνα, σήµερα στις 13 Δεκεµβρίου 2012, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.36’συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευ-
τηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προ-
εδρία της ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑ-
ΡΟΥΧΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 12-12-2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της συνεδριάσεως του, της Τετάρτης 12
Δεκεµβρίου 2012 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των σχε-
δίων νόµου: 

1. «Κύρωση της Συµφωνίας πολιτικού διαλόγου και συνεργα-
σίας µεταξύ της Ευρωπαϊκής Κοινότητας και των κρατών-µελών
της, αφ’ ενός, και της Κοινότητας των Άνδεων και των χωρών
µελών της, των Δηµοκρατιών της Βολιβίας, της Κολοµβίας, του
Ισηµερινού, του Περού και της Βολιβαριανής Δηµοκρατίας της
Βενεζουέλας, αφ’ ετέρου, µετά του Παραρτήµατος αυτής».

2. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Δηµοκρατίας του Ελ Σαλβαδόρ για
οικονοµική συνεργασία».

3. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ευρωπαϊκής Κοινότη-
τας και των κρατών-Μελών της, αφ’ ενός, και της Δηµοκρατίας
της Νότιας Αφρικής, αφ’ ετέρου, για την τροποποίηση της Συµ-
φωνίας Εµπορίου, Ανάπτυξης και Συνεργασίας». 

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Απόστολο Αλεξό-
πουλο, Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ και
Β’Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Σύλλογος Νεφροπαθών Λιβαδειάς «Η Ελπίς» και νεφρο-
παθείς - κάτοικοι του Νοµού Βοιωτίας καταγγέλλουν το νέο Ενι-
αίο Κανονισµό Παροχών Υγείας του ΕΟΠΥΥ και αιτούνται την
άµεση καταβολή των µεταφορικών  από και προς τις Μονάδες
Τεχνητού Νεφρού και τη διασφάλιση της δωρεάν µετακίνησης
των νεφροπαθών.

2) Οι Βουλευτές, Πιερίας κ.κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥ-
ΛΟΣ και ΑΝΝΑ ΜΑΝΗ-ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία  ο Δήµος Δίου-Ολύµπου Νοµού Πιερίας διαµαρτύ-
ρεται για τις διεργασίες που δροµολογούνται µε στόχο την κα-
τάργηση του ΙΚΑ Λιτοχώρου.

3) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Συνταξιούχων Εργατικών Στε-
λεχών Σωµατείου Νοµού Καρδίτσας διαµαρτύρεται για την κα-
τάργηση της συνδικαλιστικής σύνταξης.

4) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλλόγων Ερ-
γαζοµένων ΙΚΑ αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τις επι-
κείµενες απολύσεις των υπαλλήλων του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ της προ-
κήρυξης 9Κ/2008 του ΑΣΕΠ.

5) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Περιφερειάρχης Θεσσαλίας αιτείται
την επίλυση θέµατος που αφορά τις επικείµενες περικοπές στο
Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων 2013 για την Περιφέρεια
Θεσσαλίας.

6) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  επιτυχόντες της προκήρυξης 9Κ/2008 του
ΑΣΕΠ αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τις επικείµενες
απολύσεις υπαλλήλων του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ της προκήρυξης 9Κ/2008.

7) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Αντιπεριφερειάρχης της Περιφερειακής
Ενότητας Κορινθίας αιτείται µείωση στην τιµή του εισιτηρίου και
της µηνιαίας κάρτας του προαστιακού σιδηροδρόµου για τους
µόνιµους κατοίκους του Νοµού Κορινθίας.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   επισηµαίνει την έλλειψη πραγµα-
τικού ανταγωνισµού και τη λειτουργία άτυπων καρτέλ σε όλο το
φάσµα διακίνησης και εµπορίας καταναλωτικών αγαθών, µε απο-
τέλεσµα τη διατήρηση αδικαιολόγητα υψηλών τιµών.

9) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
του 13ου Νηπιαγωγείου Χαλανδρίου εκφράζει τη διαµαρτυρία
του για την απόφαση του Δήµου Χαλανδρίου να προβεί στη µε-
ταστέγαση  του 13ου Νηπιαγωγείου Χαλανδρίου σε µικρότερο
και ακατάλληλο χώρο.

10) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
κ. ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Πρό-
εδρος της Δηµοτικής Κοινότητας Αλικαρνασσού του Δήµου Ηρα-
κλείου εκφράζει την αντίθεσή του στο ενδεχόµενο κατάργησης
του τοπικού παραρτήµατος ΙΚΑ της περιοχής, το οποίο εξυπη-
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ρετεί µεγάλο αριθµό ασφαλισµένων και συνταξιούχων.

11) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επίλυση του θέµατος
της επικείµενης συνταξιοδότησης αγροτών, των οποίων αυξή-
θηκε το απαιτούµενο όριο ηλικίας, µε αποτέλεσµα να αντιµετω-
πίζουν πρόβληµα επιβίωσης την επόµενη διετία.

12) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την προώθηση ρυθµίσεων
για τη βελτίωση του ασφαλιστικού και συνταξιοδοτικού καθεστώ-
τος των πρώην εργαζοµένων στην Αγροτική Τράπεζα.

13) Οι Βουλευτές, Σερρών κ. ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ, Καστο-
ριάς κ. ΜΑΡΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ, Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ,
Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ, Φλωρίνης κ. ΕΥΣΤΑ-
ΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ, Ρεθύµνης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝ-
ΝΗΣ και Ηρακλείου κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΣΕΝΕΤΑΚΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  ο Σύλλογος Συνταξιούχων ΟΓΑ του Νοµού
Σερρών επισηµαίνει την ανάγκη επανεξέτασης των ορίων συντα-
ξιοδότησης των ασφαλισµένων αγροτών.

14) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΓΕΡΟΝΤΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πρωτοβουλία Διοριστέων- Αδιό-
ριστων Εκπαιδευτικών ΑΣΕΠ 2008 αιτούνται την αποκατάσταση
της εις βάρος τους αδικίας και το διορισµό τους σε κενές οργα-
νικές θέσεις του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευµάτων, Πολιτι-
σµού και Αθλητισµού.

15) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δηµοτικός Οργανισµός Πολιτισµού
Αθλητισµού Καρδίτσας αιτείται άµεση οικονοµική ενίσχυση για
την εύρυθµη λειτουργία του κλειστού κολυµβητηρίου Καρδίτσας.

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Επιχειρήσεων Βιο-
µηχανικής Περιοχής Ηρακλείου διαµαρτύρεται για την ενδεχό-
µενη κατάργηση του Τοπικού Υποκαταστήµατος ΙΚΑ-ΕΤΑΜ Νέας
Αλικαρνασσού και τη µεταφορά των διοικητικών υπηρεσιών στο
κέντρο του Ηρακλείου.

17) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επαγγελµατικό Επιµελητή-
ριο Αθηνών αιτείται την παροχή προς τους οφειλέτες του δηµο-
σίου της δυνατότητας κυµαινόµενης δόσης για την αποπληρωµή
των οφειλών τους.

18) Οι Βουλευτές, Β’Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ και
Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο του Συλλόγου Γονέων και Κηδε-
µόνων του 8ου Δηµοτικού Σχολείου Πετρούπολης του Νοµού Ατ-
τικής αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά το οξύτατο
στεγαστικό πρόβληµα που αντιµετωπίζουν πολλά σχολεία στην
περιοχή της Πετρούπολης.

19) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Πηνειού Νοµού Ηλείας
αιτείται την ίδρυση Κέντρου Εξυπηρέτησης Φορολογουµένων
στον εν λόγω δήµο.

20) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ανάφης Νοµού Κυ-
κλάδων αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την έλλειψη
καθηγητή αγγλικής γλώσσας στο Λύκειο της Ανάφης.

21) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πο-
λυτέκνων Ελλάδος εκφράζει τη δυσαρέσκειά της για τα πρό-
σφατα οικονοµικά µέτρα µε τα οποία επιχειρείται  υπονόµευση
της πολύτεκνης οικογένειας.

22) Οι Βουλευτές, Σερρών κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ και
Β’Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΚΑΤΡΙΒΑΝΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Σωµατείο Υποστήριξης Διεµφυλικών και η Οµάδα «Οµο-
φοβία στην Εκπαίδευση» καταγγέλλουν υπόθεση διάκρισης, εκ-
φοβισµού και ρατσιστικής βίας κατά τρανς γυναίκας στο χώρο
της εκπαίδευσης.

23) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Νεµέας Νοµού Κορινθίας αιτεί-
ται την ίδρυση Γραφείου  Εξυπηρέτησης Πολιτών για φορολο-
γικές υπηρεσίες στον εν λόγω δήµο.

24) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ατόµων µε Ειδικές
Ανάγκες Νοµού Λακωνίας διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση
καταβολής επιδοµάτων από την Κοινωνική Πρόνοια.  

25) Οι Βουλευτές, Επικρατείας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ,
Β’Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ και  Β’Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία Σωµατεία και
Σύλλογοι της Λήµνου του  Νοµού Λέσβου εκφράζουν την αντί-
θεσή τους στην πολιτική της Κυβέρνησης και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης που οδηγούν σε υποβάθµιση της νήσου και σε συρρί-
κνωση των διοικητικών του υπηρεσιών.

26) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κλήµης Δηµαρχιάδης αιτείται
την αποτροπή υπερφορολόγησης του κλάδου των ασφαλιστικών
διαµεσολαβητών µε αύξηση των συντελεστών.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Λέων Τζίµης διαµαρτύρεται
για  τις περικοπές στα επιδόµατα των παραπληγικών και των απο-
λύτως αναπήρων ατόµων.

28) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Σπάρτης Νοµού Λακωνίας
αιτείται την αξιοποίηση του αεροδροµίου Λευκοχώµατος Σπάρ-
της και τη σύναψη προγραµµατικής σύµβασης µε το Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας. 

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Ινστιτούτο Εκπαιδευτικής Πο-
λιτικής διαµαρτύρεται για τη µη καταβολή της µισθοδοσίας
στους εργαζοµένους και αιτείται τον άµεσο ορισµό νέου Διοικη-
τικού Συµβουλίου.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Ιατρικός Σύλλογος Πειραιά εκ-
φράζει την αντίθεσή του στην εφαρµογή του µέτρου της
συνταγογράφησης της δραστικής ουσίας και όχι του φαρµάκου.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Σωτηρίου επισηµαίνει την πι-
θανότητα κλιµάκωσης της ήδη τεταµένης κατάστασης σχετικά
µε την εξόρυξη χρυσού στη Χαλκιδική.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Στρατιωτικών Περιφέ-
ρειας Πελοποννήσου αιτείται ενηµέρωσης για τον τρόπο και την
έκταση της κάλυψης των υγειονοµικών αναγκών των ασφαλιζό-
µενων στρατιωτικών σε δηµόσια και νοµαρχιακά νοσοκοµεία.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Παντελής Μπαλής εκφράζει
την αντίθεσής του στα νέα οικονοµικά µέτρα που οδηγούν σε οι-
κονοµική και κοινωνική εξαθλίωση τις πολύτεκνες οικογένειες.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την
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είσπραξη και απόδοση πόρων στο Μετοχικό Ταµείο Στρατού και
στο Ταµείο Αρωγής Υπαλλήλων Αστυνοµίας Πόλεων. 

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο κλεί-
σιµο της Λέσχης των Υπαλλήλων της Εθνικής Τράπεζας από τον
πρώην Διοικητή Απόστολο Ταµβακάκη.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Φλωράς αιτείται
ενηµέρωσης για το φορέα που ελέγχει τη νοµιµότητα των πρά-
ξεων της Επιτροπής Ανταγωνισµού.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρει ότι οι Σχολές
της Αστυνοµίας και της Πυροσβεστικής δεν θα δεχθούν τη φε-
τεινή περίοδο  κανέναν εισακτέο.

38) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΓΕΡΟΝΤΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Πλοιοκτητών Μέσης
Αλιείας Ανατολικής Μακεδονίας-Θράκης αιτείται την άρση της
απαγόρευσης αλιείας εντός τριών ναυτικών µιλίων από τις ακτές
στο Θρακικό Πέλαγος και παράλληλα επισηµαίνει την ολοένα αυ-
ξανόµενη δραστηριότητα των τουρκικών αλιευτικών όχι µόνο στα
διεθνή αλλά και στα ελληνικά χωρικά ύδατα.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε επιστολή
του κ. Θρασύβουλου Μαυροµµάτη σχετικά µε  τις απολύσεις.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο µέλλον
της Αχαϊκής Τράπεζας.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ευ-
καιρία που χάθηκε για τον εκσυγχρονισµό των εγκαταστάσεων
της Λαχαναγοράς της Πάτρας.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους διο-
ρισθέντες της προκήρυξης 8Κ/2008 του ΙΚΑ.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 3287/23-10-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Δηµαρά Ιωάννη, Αβραµίδη Γαβριήλ δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. 143947/ΙΗ ΕΞ/16-11-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακό-
λουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 3302/23-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Οικονόµου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/9275/

12824/16-11-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας
η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 3347/23-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αλεξόπουλου Χρυσοβαλάντη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 61/

25.10.2012/16-11-2012 έγγραφο  από την Υφυπουργό Τουρισµού
η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 3463/25-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 26710/16-11-2012

έγγραφο  από τον Υφυπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πο-
λιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 3603/31-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 143967/ΙΗ

ΕΞ/16-11-2012  έγγραφο  από τον Υπουργό Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 723/10-12-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής του Λαϊ-
κού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη προς τον Υπουρ-
γό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων,
σχετικά µε την απόδραση του αφγανού δολοφόνου του Αθανα-
σίου Λαζανά από τη στέγη ανηλίκων στη Νέα Ιωνία Βόλου, µετά
τη µεταφορά του µε δικαστική απόφαση από τις φυλακές ανηλί-
κων Αυλώνος. 

Κύριε Κασιδιάρη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά. 
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Τον περασµένο Μάιο, όπως θυµόµαστε

όλοι πολύ καλά, συνέβη ένα τραγικό περιστατικό στην πόλη των
Πατρών. Δολοφονήθηκε άνανδρα, αναίτια, χωρίς λόγο και για
καµµία αφορµή ένας εικοσιεννιάχρονος συµπατριώτης µας,
νύχτα, έξω ακριβώς από την οικία του, από συµµορία Αφγανών.
Δολοφονήθηκε µε φρικτό τρόπο. Έβαζαν τα µαχαίρια στο σώµα
του και τα έστρεφαν οι δολοφόνοι. Τη νύχτα εκείνη δεν συνελή-
φθη κανείς. Ακολούθησε ένα µπαράζ δυναµικών κινητοποιήσεων
στην πόλη των Πατρών. Ξεσηκώθηκε ο κόσµος και µε πρωτοβου-
λία της Χρυσής Αυγής πολιόρκησε τον παράνοµο καταυλισµό
των Αφγανών. Πραγµατοποιήθηκαν επεισόδια ασφαλώς. Η Αστυ-
νοµία εκεί επιχείρησε να καλύψει την παρανοµία, να προστατεύ-
σει τον καταυλισµό. Δεν τα κατάφερε, µε αποτέλεσµα τελικά,
ευτυχώς, εντός ολίγων ηµερών να ξηλωθεί αυτός ο καταυλισµός
και να ανασάνει η πόλη των Πατρών. 

Μέσα σε όλες αυτές τις µαζικές λαϊκές κινητοποιήσεις πήρε
µπροστά και η κρατική µηχανή, κινητοποιήθηκε η κρατική Ασφά-
λεια και συνέλαβε έναν εκ των τριών δολοφόνων, ο οποίος έκανε
το αυτονόητο. Μόλις συνελήφθη, δήλωσε ανήλικος, ενώ ήταν
ένα γαϊδούρι είκοσι πέντε ετών. Αυτός, λοιπόν, δήλωσε ανήλικος.
Δυστυχώς η δικαιοσύνη απεδέχθη αυτήν την ψευδή του δήλωση.
Και εδώ τίθεται το µέγιστο ερώτηµα: Με ποιον τρόπο λειτουργεί
τελικά η δικαιοσύνη σήµερα; Τι γίνεται µε αυτό το σκάνδαλο των
εγκληµατιών που δηλώνουν ανήλικοι, αποδέχονται τη δήλωση
αυτή οι δικαστικές αρχές, οι εισαγγελείς και οι ανακριτές και εν
τέλει, αντί να «φάνε» ισόβια, πηγαίνουν και «τρώνε» µόνο δεκα-
πέντε χρόνια;

Αλλά, για να επανέλθω στο σκάνδαλο, στην περίπτωση αυτή
του Αφγανού, στις 19 Νοεµβρίου, στους έξι µήνες από την προ-
φυλάκισή του, αποφασίζει το Συµβούλιο Πληµµελειοδικών Πα-
τρών και διαπράττει ένα έγκληµα: Τον βγάζει από τις φυλακές
ανηλίκων και τον στέλνει σε έναν ξενώνα φύλαξης, σε ένα ξενο-
δοχείο, όπου φύλαξη επί της ουσίας δεν υπάρχει –έτσι προβλέ-
πει το σύστηµα- και αυτός µέσα σε τέσσερις ηµέρες, στις 23 του
µηνός, πηδάει τη µάντρα και φεύγει. Και στο εδώλιο του κατη-
γορουµένου δεν έκατσε κανείς λίγες ηµέρες µετά, ένα µήνα
µετά, στη δίκη. Ένα κενό εδώλιο αντίκρισαν οι συγγενείς του
άτυχου συµπατριώτη µας, του εικοσιεννιάχρονου που δολοφο-
νήθηκε µε φρικτό τρόπο. Και, βέβαια, την επόµενη µέρα θέλω να
καταγγείλω ότι ο επικεφαλής του Υπουργείου δεν ήταν στην
Πάτρα για να ξηλώσει το Συµβούλιο των Πληµµελειοδικών, έπινε
καφέ µε εισαγγελείς, µε δικαστικούς, επειδή δηµιουργήθηκε το
µέγα θέµα ότι θα τους κόψουν µερικά ευρώ από το µισθό τους.
Αντί να είναι στην Πάτρα και να κάνει τη δουλειά του, όπως
όφειλε, ο Υπουργός της Δικαιοσύνης, έπινε καφέ µε δικαστικούς. 

Εποµένως, µέσα σε όλα αυτά τα εγκλήµατα, τα οποία αναφέ-
ραµε, το µόνο ουσιώδες ερώτηµα που πρέπει και οφείλουµε να
θέσουµε είναι ένα: Για ποιο λόγο η ηγεσία του Υπουργείου είναι
ακόµα στη θέση της; Για ποιο λόγο δεν σας έχει ξηλώσει ο Πρω-
θυπουργός; Για ποιο λόγο δεν έχετε σηκωθεί οι ίδιοι από ευθιξία
να φύγετε;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Παρακαλώ, οι εκφράσεις ας είναι λίγο πιο ευπρεπείς, τουλά-

χιστον εδώ µέσα. 
Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Κωνσταν-

τίνος Καραγκούνης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύ-

νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ
πολύ, κυρία Πρόεδρε.

Επειδή έγινε η συγκεκριµένη αναφορά, µε αναγκάζει ο κύριος
συνάδελφος να προχωρήσω πρώτα απ’ όλα σε ένα πολιτικό σχό-
λιο και µετά βεβαίως θα µπούµε και στην ουσία της υπόθεσης.
Αυτό το πολιτικό σχόλιο το έχω πει πάρα πολλές φορές σε αλ-
λεπάλληλες ερωτήσεις που µου έχετε απευθύνει, όχι εσείς βέ-
βαια αλλά το κόµµα σας: Το Υπουργείο Δικαιοσύνης, κύριε
συνάδελφε, δεν είναι η δικαιοσύνη. Δεν είναι ούτε οι δικαστές,
δεν είναι ούτε τα δικαστήρια.

Είναι προφανές ότι για πολλοστή φορά το κόµµα σας σε σχέση
µε τα ζητήµατα του Υπουργείου Δικαιοσύνης βρίσκεται σε βαθιά
σύγχυση. Να σας πω, λοιπόν, ξεκάθαρα ότι στις δυτικές δηµο-
κρατίες, αντίθετα µε τα κράτη του ναζιστικού απολυταρχισµού,
που ενδεχοµένως να συγκινούν κάποιους από εσάς, η δικαιοσύνη
είναι ανεξάρτητη από το κράτος. Θα γνωρίζετε βέβαια ότι επί Χίτ-
λερ, πριν αρχίσουν οι δίκες κάτω από το πορτρέτο του φύρερ,
οι δικαστές έκαναν τον κοµµατικό χαιρετισµό, όπως κάνετε εσείς
στις εκδηλώσεις σας, και κατόπιν έβγαζαν αποφάσεις σύµφωνα
µε τις οδηγίες του Υπουργού Δικαιοσύνης. Στην Ελλάδα έχουµε
ένα άλλο σύστηµα. Εδώ, εάν οι δικαστές κρίνουν ότι κάποιος
πρέπει να αποφυλακιστεί, εσφαλµένως πιθανότατα, δεν θέλουν
κοµµατικούς κοµισάριους να τους πουν τι θα κάνουν, αλλά σας
ενηµερώνω ως δικηγόρος και ως Υφυπουργός Δικαιοσύνης ότι
οι δικαστές ακολουθούν µόνο τη φωνή της συνείδησής τους και
αυτό αποτελεί κορυφαία δηµοκρατική κατάκτηση. 

Εποµένως αρνούµαι να παρέµβω και πολύ περισσότερο ο
Υπουργός Δικαιοσύνης, όπως αναφέρατε, καθ’ οιονδήποτε
τρόπο στο έργο της δικαιοσύνης, ακόµα και αν οι αποφάσεις δεν
µας είναι αρεστές, διότι αυτό επιβάλλει το Σύνταγµα, διότι αυτό
επιβάλλει το δηµοκρατικό µας πολίτευµα.

Εσείς, είστε µιας άλλη νοοτροπίας, είστε µιας άλλης φιλοσο-
φίας. Εάν ποτέ ο ελληνικός λαός σάς επιτρέψει ή συναινέσει να
δηµιουργήσετε αυτό που εσείς αποκαλείτε εθνικό κράτος –
πράγµα το οποίο θεωρώ ότι δεν θα γίνει ποτέ- ο δικός σας
Υπουργός Δικαιοσύνης να υπαγορεύει κατά γράµµα τις αποφά-
σεις των δικαστών.

Όσο είµαι εγώ Υφυπουργός Δικαιοσύνης και ο κ. Ρουπακιώτης
Υπουργός Δικαιοσύνης και υπάρχει αυτή η Κυβέρνηση, τέτοιες
νοοτροπίες και τέτοιες πρακτικές ποτέ δεν θα γίνουν αποδεκτές.

Και επειδή έχετε υπερβεί τα εσκαµµένα και αναφέροµαι στον
απρεπή χαρακτηρισµό σας περί επίορκων δικαστών, σας ενηµε-
ρώνω µε την ιδιότητα του δικηγόρου, ότι στην Ελλάδα δεν έχου-
µε πρόβληµα επίορκων δικαστών αλλά έχουµε πρόβληµα
πολιτικών που αµφισβητούν την ίδια τη δηµοκρατία. Και σε αυτήν
την περιγραφή να αναγνωρίσετε κάποιους από εσάς –ευτυχώς
όχι όλους- που θεωρούν ότι το ελληνικό Σύνταγµα τους επιτρέπει
να παραµονεύουν έξω από τα θέατρα, να αναποδογυρίζουν πάγ-
κους και να ξυλοκοπούν περαστικούς. 

Σε κάθε περίπτωση –και για να ολοκληρώσουµε το ζήτηµα- εάν
έχετε κάποιες αιτιάσεις για τον τρόπο που εκδίδονται δικαστικές
αποφάσεις, να υποβάλετε συγκεκριµένες αναφορές στην επιθε-
ώρηση δικαστηρίων, η οποία πάντα κάνει το καθήκον της εάν
συντρέχει λόγος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
κύριε Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο κ. Κασιδιάρης για τρία λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Οφείλω ως πολίτης και ως εκλεγµένος

εκπρόσωπος του ελληνικού λαού να χαρακτηρίσω γελοία την
απάντηση που µόλις έλαβα. Τίποτα δεν είπε ο κύριος Υφυπουρ-
γός επί της ουσίας. Αναφέρθηκε στον Χίτλερ µε τον οποίο δεν
έχουµε  βεβαίως καµµία σχέση και σε κάποιους πάγκους οι οποίοι
ρίφθησαν στο έδαφος, την ίδια ώρα που αιµορραγεί η ελληνική
κοινωνία, που δολοφονούνται συµπολίτες µας και η Κυβέρνησή
σας –γιατί η Κυβέρνηση έχει την απόλυτη πολιτική ευθύνη για
αυτά τα εγκλήµατα, ποτέ δεν είχαν ξανασυµβεί αυτά τα πράγµατα
στην ελληνική κοινωνία- να αφήνει ελεύθερους τους αλλοδαπούς
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εγκληµατίες και µάλιστα σε πολλές περιπτώσεις να τους συγκα-
λύπτει κιόλας.

Θα αναφερθώ σε τρία απλά περιστατικά, επειδή µε προκαλέ-
σατε, των τελευταίων µηνών. Πρώτον –το είχαµε ξαναθέσει ως
επίκαιρη ερώτηση- ο Πακιστανός βιαστής της Πάρου. Δεν ήταν
ανήλικος. Το Υπουργείο Δικαιοσύνης έχει την πολιτική ευθύνη
για την περίπτωση αυτή. Όταν αφορά ένα θέµα τη Χρυσή Αυγή,
απευθείας ο κοµισάριος του Υπουργείου Δικαιοσύνης κ. Ρουµ-
πακιώτης βγαίνει και παίρνει πολιτική θέση, γιατί είναι κοµισά-
ριος, έχει µαρξιστικές θέσεις, έχει µια λαγνεία προς τους
λαθροµετανάστες.

Το Υπουργείο Δικαιοσύνης, λοιπόν, φέρει την απόλυτη  πολι-
τική ευθύνη για ό,τι γίνεται και θα αναφέρω τρία συγκεκριµένα
παραδείγµατα. Πακιστανός βιαστής της Πάρου. Δεν ήταν ανήλι-
κος. Εισαγγελείς και ανακριτές τον κάλυψαν και πήγε σε φυλα-
κές ανηλίκων. Δεύτερον, ο Γεωργιανός, ο δολοφόνος των
αστυνοµικών της οµάδας «ΔΙΑΣ» αποφυλακίστηκε και αυτός πα-
ράνοµα και τι κάνατε; Μια ΕΔΕ για τα µάτια του κόσµου. 

Τρίτον, το πιο φρικτό έγκληµα απ’ όλα, η περίπτωση του Αφ-
γανού, η περίπτωση του άτυχου συµπατριώτη µας Θανάση Λα-
ζανά, του οποίου ο δολοφόνος κυκλοφορεί σήµερα ελεύθερος
στις ελληνικές πόλεις και είναι έτοιµος να διαπράξει το ίδιο έγ-
κληµα, όπως είναι έτοιµοι να διαπράξουν το ίδιο έγκληµα και χι-
λιάδες άλλοι που, όπως πολύ ορθά είπε ένας πολίτης πρόσφατα,
το µαχαίρι είναι προέκταση του χεριού τους και έχει δεινοπαθή-
σει ο ελληνικός λαός.

Και επειδή θέσατε άλλο ζήτηµα από αυτό που ρώτησα και δεν
υπάρχει περίπτωση να λάβω απάντηση επί της ουσίας, σχετικά
µε την περίπτωση των εγκληµατιών οι οποίοι δηλώνουν ανήλικοι,
θα πω και εγώ τι πρέπει επιτέλους να κάνει το κράτος, µήπως και
ξεστραβωθείτε και δείτε ότι δεν οδηγούµαστε πουθενά, ή µάλλον
οδηγούµαστε στο χάος.

Πρώτον, λοιπόν, θεσπίστε ιδιώνυµο αδίκηµα για όποιο έγ-
κληµα τελεί λαθροµετανάστης. Το είχαµε πει επανειληµµένως.
Κάποια στιγµή έβγαλε κάποιους ανθρώπους του ο κ. Πρωθυ-
πουργός να διαρρεύσουν την είδηση στα κανάλια ότι θα το πρά-
ξει, ακριβώς για να περιορίσει τη λαϊκή οργή. Δεν το έκανε, όµως,
ποτέ. Ιδιώνυµο, όποιο αδίκηµα τελεί λαθροµετανάστης. Να πη-
γαίνουν αµέσως στη φυλακή. 

Διότι, όλοι αυτοί οι οποίοι δολοφόνησαν και στην περίπτωση
του Μανώλη Καντάρη στην Αθήνα την ηµέρα που δολοφονήθηκε
την ηµέρα που γεννήθηκε το παιδί του, αλλά και σε πλείστες πε-
ριπτώσεις οι δολοφόνοι δεν είναι απλά σεσηµασµένοι, είναι άν-
θρωποι που έχουν καταδικαστεί για εγκλήµατα, πολλοί εξ αυτών
είναι υποχρεωµένοι να δίνουν και το παρών, αλλά ποιο παρών να
δίνουν από τη στιγµή που δεν ξέρουµε ούτε  ποια είναι τα πραγ-
µατικά τους ονόµατα, ούτε από ποια χώρα προέρχονται ούτε
ποια είναι η ηλικία τους. Σε όλα τα χαρτιά των αλλοδαπών θα
δείτε ως ηµεροµηνία γεννήσεως την 1η Ιανουαρίου κάποιου
έτους. Και αυτό διότι αυτοί που µπαίνουν στη χώρα είναι 100%
ανεξέλεγκτοι. Και αυτό γιατί έχετε µετατρέψει τη χώρα σε σκου-
πιδότοπο της Ευρώπης. Είναι πολιτική επιλογή αυτής τη Κυβέρ-
νησης να µετατρέψει τη χώρα σε σκουπιδότοπο ολόκληρης της
Ευρώπης. 

Ιδιώνυµο, λοιπόν, όποιο έγκληµα τελεί λαθροµετανάστης. Οι
ποινές να µην εκτίονται σε φυλακές από όπου σηκώνονται και
φεύγουν, αλλά σε ειδικούς χώρους κράτησης, όπου παράλληλα
θα τελείται έργο υπέρ του δηµοσίου. Να ξέρουν αυτοί οι αλήτες
που έχουν έρθει στη χώρα για να σκοτώσουν, επειδή τα βρήκαν
όλα εύκολα, ότι επιτέλους θα υπόκεινται σε σκληρή µεταχείριση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Παρακαλώ, να
αντικαταστήσετε το «ξεστραβωθείτε» µε µια άλλη λέξη, για να
µη θεωρηθεί από το Προεδρείο ότι είναι λογοκρισία.

Το λόγο έχει ο κ. Καραγκούνης για τρία λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύ-

νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε.

Δεν θέλω να κάνω άλλο πολιτικό σχόλιο σε αυτά που είπατε.
Θα περιοριστώ, τώρα, στην ουσία της ερώτησής σας. 

Ο Αφγανός καταδικασθείς για την ανθρωποκτονία του Έλληνα
πολίτη κρίθηκε προφυλακιστέος από τις 19 Μαΐου 2012 µε έν-
ταλµα προσωρινής κράτησης της ανακρίτριας του Γ’ Τµήµατος
του Πρωτοδικείου Πατρών και διατάχθηκε η κράτησή του στο Ει-
δικό Κατάστηµα Κράτησης Νέων Αυλώνα. 

Με βούλευµα που εκδόθηκε στις 14 Νοεµβρίου 2012 το Συµ-
βούλιο Πληµµελειοδικών Πατρών αποφάνθηκε ότι το εξάµηνο
της προσωρινής κράτησης του ανωτέρω κατηγορουµένου συµ-
πληρωνόταν στις 19 Νοεµβρίου 2012, ήτοι σε χρόνο προγενέ-
στερο της 7 Δεκεµβρίου 2012 που έχει οριστεί ως χρόνος συζή-
τησης της ίδιας ποινικής υπόθεσης ενώπιον του Τριµελούς Δικα-
στηρίου Ανηλίκων. 

Κατά ακολουθία έκρινε ότι λόγω της επικείµενης απολύσεως
του κατηγορουµένου από το Ειδικό Κατάστηµα Κράτησης Νέων
Αυλώνα, για το λόγο ότι συµπλήρωνε το ανώτατο όριο προσωρι-
νής κράτησης των έξι µηνών την 19 Νοεµβρίου 2012, ότι δεν συ-
νέτρεχε περίσταση για παράταση της προσωρινής κρατήσεως
για τρεις ακόµη µήνες, καθώς η εκδίκαση της υπόθεσης είχε ορι-
στεί για τη δικάσιµη στις 7 Δεκεµβρίου 2012, ήτοι µετά τη συµ-
πλήρωση του ανωτάτου ορίου προσωρινής κράτησης των έξι
µηνών. 

Στη συνέχεια έκρινε αναγκαίο να επιβληθεί σε αυτόν ως περιο-
ριστικός όρος το αναµορφωτικό κέντρο της τοποθέτησής του
στο Ίδρυµα Αγωγής Ανηλίκων Αρρένων Βόλου. Στο Ίδρυµα αυτό
τοποθετήθηκε στις 19 Νοεµβρίου 2012. 

Πρέπει να επισηµανθεί ότι το Ίδρυµα δεν αποτελεί κατάστηµα
κράτησης, ούτε υπάγεται για τη λειτουργία του στις διατάξεις
του Σωφρονιστικού Κώδικα κι ούτε διαθέτει θέσεις προσωπικού
εξωτερικής ή εσωτερικής φύλαξης, αλλά αποτελεί ίδρυµα αγω-
γής µε αρµοδιότητες εκ του νόµου τη µέριµνα για την αναµόρ-
φωση, την εκπαίδευση, την επαγγελµατική αποκατάσταση, την
κοινωνική επανένταξη και την επίβλεψη των ανηλίκων. Στο πλαί-
σιο αυτό παρέχονται στους ανηλίκους του ιδρύµατος εκπαιδευ-
τικές, πολιτιστικές και άλλες δραστηριότητες. 

Η διαφυγή του από το ίδρυµα έγινε στις 23 Νοεµβρίου 2012,
ενώ ειδοποιήθηκαν αυθηµερόν οι αρµόδιες για τη σύλληψή του
υπηρεσίες. 

Το Υπουργείο αναγνωρίζοντας ότι τον τελευταίο χρόνο υπάρ-
χει µια πύκνωση στις περιπτώσεις αποφυλακίσεων λόγω παρέ-
λευσης του δεκαοκταµήνου και δίνοντας ιδιαίτερη βαρύτητα
στην αναγκαιότητα οι υπόδικοι κρατούµενοι να δικάζονται εντός
των νοµίµων προθεσµιών ανέλαβε ήδη νοµοθετικές πρωτοβου-
λίες και προετοιµάζει διατάξεις που θα έρθουν πολύ σύντοµα
στη Βουλή, σύµφωνα µε τις οποίες κακουργήµατα του άρθρου
187 του Ποινικού Κώδικα, είτε τελέστηκαν στο πλαίσιο εγκληµα-
τικής οργάνωσης είτε από µεµονωµένα πρόσωπα και ενέχουν το
στοιχείο της µεγάλης απαξίας που έχουν συνταράξει την κοινή
γνώµη, υπαγόµενα στην αρµοδιότητα του Μεικτού Ορκωτού Δι-
καστηρίου θα υπάγονται στις διατάξεις επιτάχυνσης του ν. 4022
µε χαρακτηρισµό του κατεπείγοντος κατά την κρίση της Εισαγ-
γελίας Εφετών. 

Δεύτερον, σε δυσχερείς υποθέσεις θα ορίζονται δύο ανακρι-
τές για να γίνεται πολύ πιο γρήγορα η ανάκριση και να ερωτόνται
πολύ πιο γρήγορα. Ο ορισµός δικασίµου θα γίνεται εντός σα-
ράντα ηµερών από τη διαβίβαση της δικογραφίας στον αρµόδιο
εισαγγελέα. 

Τέταρτον, κατά την επιθεώρηση των δικαστικών λειτουργών
θα γίνεται υποχρεωτική µνεία για την τήρηση των προθεσµιών
τέτοιων υποθέσεων υπό τον αρµόδιο δικαστικό λειτουργό, ενώ
αυτό θα αποτελεί και στοιχείο κρίσεως κατά την προαγωγή. 

Πέµπτον και κυριότερο, το Υπουργείο µελετάει κάθε άλλο πρό-
σφορο µέσο για την έγκαιρη εκδίκαση υποθέσεων ενηλίκων και
ανηλίκων κατηγορουµένων, καθώς και για την ασφαλή διακρί-
βωση της ενηλικίωσης ή µη όσων οδηγούνται στις ανακριτικές
αρχές. Υπάρχουν τρόποι για τη διακρίβωση της ηλικίας. Μελε-
τάµε τους τρόπους αυτούς και πολύ σύντοµα θα τους δείτε νο-
µοθετηµένους. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Κι εµείς ευ-

χαριστούµε.
Με την άδεια στου Σώµατος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα

5404 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



προχωρήσουµε στην έκτη µε αριθµό 729/10-12-2012 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Α’Πειραιά της Δηµο-
κρατικής Αριστεράς κ. Μαρίας Ρεπούση προς τον Υπουργό Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε το σχέδιο «Αθηνά» και τη διαδικασία αναδιάρθρωσης της ανώ-
τατης εκπαίδευσης της χώρας. 

Ο κ. Αρβανιτόπουλος έχει επιτροπή και γι’ αυτό γίνεται αυτή η
παράκαµψη των άλλων ερωτήσεων.

Κυρία Ρεπούση, έχετε το λόγο για δύο λεπτά. 
ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει αµ-

φιβολία ότι η διαµόρφωση του σηµερινού χάρτη της ανώτατης
εκπαίδευσης της χώρας προέκυψε σταδιακά µε αµφίβολα ακα-
δηµαϊκά και αναπτυξιακά κριτήρια, εξυπηρετώντας πολλές φο-
ρές πελατειακές λογικές και συµφέροντα τοπικών παραγόντων
ή και ισορροπίες που υπήρχαν στο εσωτερικό της ακαδηµαϊκής
κοινότητας.

Ήταν, συνεπώς, επιτακτική η ανάγκη του επανασχεδιασµού
του ακαδηµαϊκού χάρτη, προκειµένου να έχουµε πανεπιστήµια
που να ανταποκρίνονται στις σύγχρονες επιστηµολογικές και
αναπτυξιακές ανάγκες.

Στο πλαίσιο αυτό το Υπουργείο Παιδείας ανακοίνωσε ορθά
πριν από µερικούς µήνες τον επανασχεδιασµό της οργάνωσης
και χωροθέτησης των ανώτατων εκπαιδευτικών ιδρυµάτων µε το
σχέδιο «Αθηνά», όπως το ονόµασε. Ανακοίνωσε επίσης, την επα-
ναδραστηριοποίηση της Αρχής Διασφάλισης και Πιστοποίησης
της Ποιότητας στην Ανώτατη Εκπαίδευση, τη λεγόµενη ΑΔΙΠ,
προκειµένου να επεξεργαστεί ένα σχέδιο συγκεκριµένο και να
το προτείνει στο Υπουργείο Παιδείας και γενικότερα στην ακα-
δηµαϊκή κοινότητα. Έκτοτε υπάρχουν πάρα πολλές φήµες, πρό-
σφατα, µάλιστα, ακούσαµε και για κάποια κριτήρια που
ανακοινώσατε χωρίς ακόµα να έχει καν ανανεωθεί το Συµβούλιο
της ΑΔΙΠ. 

Για λόγους που είναι προφανείς, γιατί η εκπαίδευση είναι ο πιο
σηµαντικός, κατά την άποψή µας, µοχλός της ανάπτυξης της
χώρας και γιατί η υλοποίηση µιας τόσο σηµαντικής µεταρρύθµι-
σης πρέπει να γίνει µε σεβασµό κάποιων κριτηρίων και ακαδη-
µαϊκότητας και διαφάνειας, έτσι ώστε να γίνει και δυνατή, στη
συνέχεια, και αποδεκτή από την ακαδηµαϊκή κοινότητα και επειδή
ακριβώς, αυτή η αλλαγή θα πρέπει να «κουµπώνει» και να είναι
µέρος µιας γενικότερης αναπτυξιακής στρατηγικής, θέλουµε,
κύριε Υπουργέ, να µας πείτε συγκεκριµένα τι σκεφτόσαστε, τι
σχεδιάζετε ακριβώς να κάνετε, πότε θα ολοκληρωθεί η διαδικα-
σία ορισµού του Συµβουλίου της ΑΔΙΠ, πώς θα γίνει ο διάλογος
από εδώ και πέρα -µε δεδοµένο ότι τα περιθώρια είναι ασφυ-
κτικά- µε την ακαδηµαϊκή κοινότητα.

Θα θέλαµε να µας πείτε εδώ στη Βουλή, κύριε Υπουργέ,
ακόµα, γιατί δηµιουργήσατε µια επιτροπή εµπειρογνωµόνων,
που µάλιστα την προικίσατε µε το ποσό των 137.000 ευρώ, προ-
κειµένου να συνδράµει σε αυτή την υπόθεση κι ενώ έχουµε µια
αρχή, ένα θεσµό, όπως είναι η ΑΔΙΠ και έχουµε και µια ακαδη-
µαϊκή κοινότητα µε τα όργανά της, τις συγκλήτους, τα πρυτανικά
σχήµατα, τα νέα συµβούλια, που ολοκληρώθηκε η εκλογή τους
σε όλη την Ελλάδα και που θα µπορούσαν να είναι σε ένα διά-
λογο και σε µία επικοινωνία µε το Υπουργείο και την ελληνική κοι-
νωνία, γιατί όλοι προσβλέπουν σε αυτήν την αλλαγή και
ανησυχούν γι’ αυτή, έτσι ώστε να προχωρήσουµε οµαλά σε
αυτόν τον επανασχεδιασµό, στον οποίο πάρα πολλά επενδύει και
η Δηµοκρατική Αριστερά.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία συνάδελφε.
Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού κ. Αρβανιτόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας

και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε.

Η τριτοβάθµια εκπαίδευση είναι εν µέσω καθοριστικών αλλα-
γών που θα προδικάσουν, αν θέλετε, το µέλλον τον παιδιών µας,
της εκπαίδευσης συνολικά αλλά νοµίζω θα επηρεάσουν και την
πορεία της κοινωνίας µας. Και γνωρίζετε ότι σήµερα, µετά τις αλ-

λαγές που φέραµε τον Αύγουστο, µπορέσαµε και εκλέξαµε συµ-
βούλια διοίκησης στα ιδρύµατα και το πρώτο σκέλος, αν θέλετε,
των αλλαγών έχει υλοποιηθεί µε επιτυχία.

Επίσης, θα έλεγα ότι υπάρχει και ένα µεγάλο κεκτηµένο. Το
κεκτηµένο αυτό είναι η µεγάλη συµµετοχή της πανεπιστηµιακής,
της ακαδηµαϊκής κοινότητας σε αυτές τις αλλαγές. Γιατί διαπι-
στώσαµε ότι σε αυτές τις ψηφοφορίες η µεσοσταθµική συµµε-
τοχή ξεπέρασε το 80% µε 85%. Αυτό είναι ένα πολύ µεγάλο
κεκτηµένο. Μας δίνει τη δυνατότητα να προχωρήσουµε, γιατί
βλέπουµε ότι η ακαδηµαϊκή κοινότητα στη συντριπτική της πλει-
οψηφία θέλει να πάει µπροστά η µεταρρύθµιση, θέλει να πάνε οι
αλλαγές µπροστά, το πανεπιστήµιο, τα ΤΕΙ. Η τριτοβάθµια εκπαί-
δευση πρέπει να προχωρήσει στις αλλαγές που είναι αναγκαίες. 

Τώρα προχωράµε, όπως έχουµε πει κατ’ επανάληψη, στο δεύ-
τερο –και θεωρώ πιο σηµαντικό- βήµα που αφορά αυτά τα οποία
θέσατε, τον εξορθολογισµό του ακαδηµαϊκού χάρτη της χώρας
και συµφωνώ απολύτως µαζί σας στην αποτύπωση, στην περι-
γραφή του τι συνέβη και γιατί συνέβη και πώς αναπτύχθηκε
αυτός ο ακαδηµαϊκός χάρτης της χώρας µέχρι σήµερα.

Αυτό, λοιπόν, το οποίο έχουµε πει εδώ και καιρό είναι ότι πρέ-
πει να συµµαζέψουµε, να ξαναδιαµορφώσουµε τον ακαδηµαϊκό
χάρτη της χώρας.

Και πρέπει να τον κάνουµε λογοδοτώντας σε επιστηµονικά κρι-
τήρια, να τον κάνουµε λογοδοτώντας σε αληθινά αναπτυξιακά
κριτήρια, να τον κάνουµε λογοδοτώντας στον ορθολογισµό. 

Είπαµε, λοιπόν, ότι αυτό θα γίνει µε διάλογο, θα γίνει βήµα-
βήµα, αλλά θα γίνει σε ένα συγκεκριµένο χρονικό διάστηµα, γιατί
η κοινωνία µας δεν αντέχει αυτήν την αβεβαιότητα και την ανα-
σφάλεια. Η κοινωνία µας και η ελληνική οικογένεια βιώνουν µία
ανασφάλεια από τη δεινή οικονοµική κρίση, στην οποία έχει πε-
ριέλθει η χώρα µας. Η ανεργία, ο φόβος του αύριο δηµιουργεί
µια τεράστια ανασφάλεια στην ελληνική οικογένεια. Δεν µπο-
ρούµε να προσθέσουµε –και το θέσατε και εσείς- και την ανα-
σφάλεια που προέρχεται από µία φηµολογία για το τι θα γίνει
στα ιδρύµατα, ποια ιδρύµατα και πώς θα συγχωνευτούν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Εποµένως θα πρέπει να προχωρήσουµε σε αυτές τις αλλαγές
µέσα σε ένα εύλογο χρονικό διάστηµα. Θα είναι ένα χρονικό διά-
στηµα που θα µας δίνει την άνεση του διαλόγου, αλλά θα ξέ-
ρουµε ότι θα έχει αρχή και τέλος. Αυτό το έχουµε οριοθετήσει
µέχρι τη στιγµή που θα καταθέσουµε το επόµενο µηχανογρα-
φικό, δηλαδή µέχρι το τέλος του επόµενου Μαρτίου. Αυτό µας
δίνει ήδη τέσσερις µήνες -έχει ήδη αρχίσει ο διάλογος- µας δίνει
τη δυνατότητα να προχωρήσουµε και να λάβουµε αποφάσεις. 

Πώς θα κινηθούµε; Είπαµε εξαρχής ότι θα τεθούν κάποια βή-
µατα. Ποια είναι αυτά τα βήµατα; Πρώτον –το πρώτο βήµα- ζη-
τήσαµε από τα ιδρύµατα να µας καταθέσουν τις προτάσεις τους
για τον εσωτερικό εξορθολογισµό. Και αυτό συνέβη. Τα 2/3 των
ιδρυµάτων κατέθεσαν προτάσεις και όσον αφορά τα του οίκου
τους, αλλά και όσον αφορά τα κριτήρια πάνω στα οποία θα βα-
σιστούµε για να πάρουµε αποφάσεις για τον εξορθολογισµό του
ακαδηµαϊκού χάρτη της χώρας. Άρα το πρώτο βήµα έχει ήδη
γίνει. 

Στη συνέχεια κάναµε το δεύτερο βήµα που αφορούσε τον κα-
θορισµό των κριτηρίων µέσα από τις συναντήσεις που έχουν ήδη
λάβει χώρα. Κάναµε συναντήσεις µε τους φορείς, δηλαδή µε τη
Σύνοδο των Πρυτάνεων, µε τη Σύνοδο των Προέδρων των ΤΕΙ,
µε την ΠΟΣΔΕΠ και εκθέσαµε ένα πρώτο πλαίσιο κριτηρίων. Και
εκεί υπήρξε µία συζήτηση όσον αφορά τα κριτήρια αυτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουργέ,
αν θέλετε, συντοµεύετε. Έχετε και τη δευτερολογία σας. Συγ-
γνώµη που σας διακόπτω. Τελειώστε τη σκέψη σας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας
και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ναι. Θα επα-
νέλθω. Η κ. Ρεπούση έχει θέσει µια σειρά από ζητήµατα, για τα
οποία θα απαντήσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ναι, σας παρα-
καλώ, απαντήστε πιο σύντοµα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας
και  Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Εκεί, λοιπόν,
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έγινε µια πρώτη συζήτηση όσον αφορά τα κριτήρια. Συµφωνή-
σαµε σε ένα γενικό πλαίσιο κριτηρίων και συµφωνήσαµε, επίσης,
για τη δεύτερη φάση του διαλόγου. Δηλαδή σε τι; Συµφωνήσαµε
ότι θα προχωρήσουµε τώρα σε εντατικό διάλογο µε επιµέρους
ιδρύµατα, δηλαδή µε κάθε ίδρυµα ξεχωριστά, γιατί πέρα από το
γενικό πλαίσιο που πρέπει να υπάρχει -όπου θα πρέπει να βά-
λουµε αντικειµενικά και αδιάβλητα κριτήρια- πρέπει να αναγνω-
ρίσουµε και τις ιδιαιτερότητες κάθε ιδρύµατος. 

Άρα η δεύτερη φάση του διαλόγου είναι µε κάθε ίδρυµα ξεχω-
ριστά -και αυτός ο διάλογος θα είναι εντατικός και θα ολοκληρω-
θεί µέχρι το νέο χρόνο- για να µπορέσουµε µετά να καταρτίσουµε
µία συνολική πρόταση η οποία θα υποβληθεί και προς τα ιδρύ-
µατα και προς την κοινωνία και από εκεί και πέρα µετά να µπορέ-
σουµε να προχωρήσουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρία Ρεπού-
ση, έχετε τρία λεπτά, για να συµπληρώσετε και εσείς τις σκέψεις
σας, τις ερωτήσεις σας, για να ολοκληρώσει µετά και ο κύριος
Υπουργός. 

Ορίστε, έχετε το λόγο. 
ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ο κύριος Υπουργός δεν πρόλαβε να µου

απαντήσει για την ΑΔΙΠ και θα ήθελα να το σηµειώσει, για να µου
απαντήσει στη δευτερολογία του. 

Θα ήθελα, επίσης, αν έχετε την καλοσύνη, κύριε Υπουργέ, να
µου πείτε ποια είναι τα ιδρύµατα που έχουν καταθέσει προτά-
σεις, ποια είναι τα 2/3 των ιδρυµάτων που έχουν καταθέσει προ-
τάσεις και, αν θέλετε, να µας δώσετε και ένα στίγµα του περιεχο-
µένου των προτάσεών τους. 

Επίσης, σε ό,τι αφορά τις συναντήσεις, πρώτον, η Δηµοκρα-
τική Αριστερά υποστηρίζει το αίτηµα της ΠΟΣΔΕΠ, όπως σας
είχε ζητήσει το διοικητικό της συµβούλιο -για τους συναδέλφους
εδώ λέω ότι η ΠΟΣΔΕΠ είναι το τριτοβάθµιο όργανο της εκπρο-
σώπησης των πανεπιστηµιακών- και της ΟΣΕΠ-ΤΕΙ για τη δηµι-
ουργία µιας επιτροπής, η οποία θα συνδιαλλαγεί µε το Υπουρ-
γείο, για να θέσει αυτά τα κριτήρια και για να προχωρήσει περαι-
τέρω.  

Θα µπορούσατε να τη συγκαλέσετε, έτσι ώστε να διευρυνθεί
ο κατάλογος των φορέων που συµµετέχουν σ’ αυτήν τη διαβού-
λευση, την οποία και εσείς θεωρείτε πάρα πολύ σηµαντική, προ-
κειµένου να πετύχουµε το καλύτερο δυνατό αποτέλεσµα. 

Επίσης, θα λέγαµε ότι ίσως χρειαστεί να συγκαλέσετε και τη
διακοµµατική επιτροπή –αυτό, άλλωστε, συνηθίζεται σε πολύ µε-
γάλες θεσµικές αλλαγές- έτσι ώστε σ’ αυτήν να εκφραστούν όλα
τα κόµµατα πριν περάσετε στην αποκρυστάλλωση των συγκεκρι-
µένων αλλαγών. Αυτές είναι διαδικασίες τις οποίες θεωρούµε
πάρα πολύ σηµαντικές, γιατί πρόκειται να επηρεάσουν πολύ ση-
µαντικά την πανεπιστηµιακή εκπαίδευση στη χώρα µας τα επό-
µενα χρόνια. 

Επίσης, θα έλεγα ότι θα πρέπει η πολιτεία να αξιοποιήσει τα
νεοεκλεγέντα συµβούλια των ιδρυµάτων. Έχουµε έναν καινούρ-
γιο θεσµό πάρα πολύ δυναµικό που βγήκε µέσα από τις αλλαγές
που κάναµε τον περασµένο Αύγουστο στο ν. 4009/2011 µε µαζική
συµµετοχή των συναδέλφων. Είναι πολύ αξιόλογα συµβούλια δι-
οίκησης και θα έπρεπε να τα ενεργοποιήσουµε σ’ αυτό το διά-
λογο για την αναδιάταξη του πανεπιστηµιακού χάρτη. Άρα, επει-
δή είναι νεοεκλεγέντα, ίσως χρειάζεται να τους δώσουµε λίγο
χρόνο και ας έχει ξεκινήσει η άλλη διαδικασία, έτσι ώστε να προ-
στεθούν στους φορείς που συµµετέχουν σ’ αυτόν το διάλογο. 

Υπογραµµίζω για άλλη µια φορά ότι η διαφάνεια σ’ αυτό το
διάλογο είναι πάρα πολύ σηµαντική, διότι ξέρετε πολύ καλά ότι
όλο αυτό το διάστηµα πολλά τµήµατα βρίσκονται σε ανησυχία
και πολλοί συνάδελφοι ανησυχούν για το µέλλον των ιδρυµάτων
τους. Άρα, µία πληροφόρηση από τη µεριά του Υπουργείου τα-
κτική και υπεύθυνη, όσον αφορά το τι γίνεται και τι δεν γίνεται,
είναι πολύ σηµαντική για να προχωρήσουµε συντεταγµένα και
όσο γίνεται µε οµοφωνία όσο γίνεται, γιατί δεν µπορεί να µην
υπάρξουν διαφωνίες σ’ αυτήν την αναδιάταξη στην αναδιάταξη
του πανεπιστηµιακού χάρτη. 

Τέλος, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να αναφερθείτε εδώ στο
πρώτο πλαίσιο των κριτηρίων. Θα ήθελα να µας πείτε ποια είναι
αυτά τα κριτήρια τα οποία έχουν προκύψει µέσα απ’ αυτές τις
συναντήσεις που εσείς λέτε. 

Επίσης, κύριε Υπουργέ,  δεν µου απαντήσατε όσον αφορά την
επιτροπή των εµπειρογνωµόνων. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία συνάδελφε. 
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας

και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Συγγνώµη,
κυρία Πρόεδρε, αλλά τα θέµατα που θέτει η κυρία συνάδελφος
είναι θέµατα για τα οποία θέλουµε µισή ώρα να συζητάµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το ξέρω, κύριε
Υπουργέ, αλλά θα πρέπει να είστε όσο το δυνατόν πιο σύντοµος.
Καταλαβαίνω και το ενδιαφέρον όλων σας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας
και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Τα θέµατα
που θέτει η κ. Ρεπούση ξεφεύγουν από τα όρια µιας ερώτησης.
Αυτά τα θέµατα χρειάζονται ολόκληρη διάλεξη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το ξέρω, κύριε
Υπουργέ, αλλά αναφερθείτε όσο µπορείτε πιο σύντοµα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας
και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Θα προσπα-
θήσω, λοιπόν, να είµαι όσο το δυνατόν πιο επιγραµµατικός. 

Όσον αφορά την ΑΔΙΠ, αυτή υπάρχει και λειτουργεί. Ορίσαµε
πρόεδρο και ένα µέλος συνταξιοδοτήθηκε. Τυπικά, λοιπόν, η
Ολοµέλεια δεν έχει τη δυνατότητα λήψης αποφάσεων. Αυτό, λοι-
πόν, το διορθώνουµε σήµερα µε µια τροπολογία που καταθέ-
τουµε στο νοµοσχέδιο το οποίο εισάγεται προς συζήτηση στην
Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων. Όµως, η ΑΔΙΠ υπάρχει και
λειτουργεί. Και µάλιστα, η ΑΔΙΠ έχει µια θεσµική γνώση και από
τη µέχρι τώρα λειτουργία της. Έχει καταθέσει αλλεπάλληλες εκ-
θέσεις, όσον αφορά τα θέµατα του εξορθολογισµού του ακαδη-
µαϊκού χάρτη της χώρας και επί Προεδρίας Αµούργη, αλλά και
µε τη σηµερινή διοίκηση κατέθεσε ένα περίγραµµα ιδεών και
προτάσεων, όσον αφορά τα κριτήρια. Λειτουργεί, λοιπόν, η ΑΔΙΠ
και αυτό είναι το ένα κρατούµενο. 

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Κύριε Υπουργέ …(δεν ακούστηκε)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας

και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Κυρία συνά-
δελφε, δεν έχω αντίρρηση αν θέλετε να µε ρωτήσετε ξανά και
να σας απαντήσω. Όµως, αφήστε µε να ολοκληρώσω. 

Το δεύτερο ζήτηµα είναι το εξής: Αναφερθήκατε, κυρία συνά-
δελφε, σε µια µελέτη και σε µια επιτροπή εµπειρογνωµόνων. Δεν
πρόκειται για τίποτα απ’ όλα αυτά. Εµείς αναθέσαµε στη διαχει-
ριστική αρχή το περιεχόµενο της καταγραφής και αποτύπωσης
όλων των πληροφοριών που βρίσκονται διάσπαρτες εδώ και εκεί,
προκειµένου να φτιάξουµε µία βάση δεδοµένων την οποία θέ-
σαµε υπ’ όψιν και στη σύνοδο των πρυτάνεων και στη σύνοδο
των προέδρων ΤΕΙ και στην ΠΟΣΔΕΠ, αλλά και σε όλους τους
φορείς, προκειµένου να δούµε πώς θα κινηθούµε, γιατί οι µετα-
βλητές τις οποίες καλούµεθα να επεξεργαστούµε για να προχω-
ρήσουµε στις αποφάσεις είναι ποικίλες. Έχουν να κάνουν µε
οικονοµικά ζητήµατα, µε κτηριολογικά ζητήµατα, µε κληροδοτή-
µατα, µε την καταγραφή των γνωστικών αντικειµένων των µελών
ΔΕΠ, µε την καταγραφή των τµηµάτων και µε τη νοµική λειτουρ-
γία των τµηµάτων και των ιδρυµάτων. Διότι όλα αυτά έχουν και
νοµικές, αν θέλετε, επιπτώσεις και νοµικές λειτουργίες τις οποίες
θα κληθούµε να αντιµετωπίσουµε. 

Έγινε, λοιπόν, µια καταγραφή δεδοµένων, µια τεράστια βάση,
την οποία και δείξαµε και στη σύνοδο των πρυτάνεων και στη σύ-
νοδο των προέδρων ΤΕΙ και στην ΠΟΣΔΕΠ.

Διότι πρέπει να υπάρξει µια ταύτιση όσον αφορά τα στοιχεία,
τη βάση δηλαδή για να µπορέσουµε να κινηθούµε στα επόµενα
βήµατα. Αυτό, λοιπόν, έγινε σύννοµα, µέσα από τη διαχειριστική
αρχή, µέσα από το ΕΣΠΑ και η διαχειριστική αρχή έκανε µια προ-
κήρυξη µε τρεις προσφορές και έγινε αυτή η µελέτη. Αυτό είναι
το δεύτερο.

Τρίτον, όσον αφορά το πλαίσιο που λέτε και τη διαφάνεια, µα,
προφανώς αυτό λέµε και έχουµε απαντήσει σε αλλεπάλληλες
ερωτήσεις. Λέµε ότι πάµε βήµα-βήµα και ο διάλογος θα γίνει µε
όλους τους φορείς και όλοι οι φορείς θα κληθούν να καταθέσουν
τις απόψεις τους. Δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία γι’ αυτό, δεν
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υπάρχουν προειληµµένες αποφάσεις, δεν υπάρχει κανένα µυ-
στικό σχέδιο. Υπάρχει µόνο η λογική, υπάρχει ο διάλογος, υπάρ-
χει η κοινή αφετηρία.

Ποια είναι η κοινή αφετηρία; Ότι όλο αυτό που βλέπουµε
µπροστά µας, όλο αυτό το διάσπαρτο, ξεχειλωµένο πράγµα που
λέγεται σήµερα ακαδηµαϊκός χάρτης της χώρας, θέλει µάζεµα,
θέλει εξορθολογισµό και αυτό πρέπει να γίνει από την κοινότητα
-κατ’ αρχάς από την κοινότητα- µε προτάσεις της κοινότητας για
να µπορέσουµε να προχωρήσουµε σ’ ένα µοντέλο το οποίο θα
λογοδοτεί στη λογική, στον ορθολογισµό, σε ακαδηµαϊκά κριτή-
ρια, σε αµιγώς αναπτυξιακά κριτήρια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Αυτό, λοιπόν, ξεκινάµε όλοι µε κοινή αφετηρία. Θα έλεγα, αν
µου επιτρέψετε, ότι είναι ένα παίγνιο θετικού αθροίσµατος, υπό
την έννοια ότι κανείς δεν θα χάσει απ’ αυτό. Όλοι θα κερδίσουν
απ’ αυτό. Όλοι θα κερδίσουν από αυτές τις αλλαγές. Οι φοιτητές
θα κερδίσουν. Γιατί; Διότι θα αναβαθµιστούν τα πτυχία τους. Οι
συνάδελφοι θα κερδίσουν. Γιατί; Διότι θα λειτουργήσουν µέσα
σε αναβαθµισµένα ιδρύµατα. Οι διοικητικοί θα κερδίσουν. Γιατί;
Διότι θα αναβαθµιστεί η λειτουργία τους, θα βελτιωθούν οι συν-
θήκες εργασίας τους. Τα ιδρύµατά µας θα κερδίσουν. Το εκπαι-
δευτικό µας προϊόν θα κερδίσει, γιατί θα αναβαθµιστεί και, αν
θέλετε, θα θέσουµε και µια πορεία αναπτυξιακή, γιατί ο µεγαλύ-
τερος µοχλός ανάπτυξης είναι η παιδεία.

Άρα, λοιπόν, ουδείς θα χάσει. Καµµία απώλεια θέσης εργα-
σίας!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ. Θα επανέλθουµε, έτσι και αλλιώς, στο θέµα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας
και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Μία τελευταία
κουβέντα, κυρία Πρόεδρε, µόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ,
κύριε Υπουργέ, ολοκληρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας
και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Και ένα τε-
λευταίο θα ήθελα να πω, το οποίο είναι κρίσιµο στην εποχή που
ζούµε: Καµµία απώλεια θέσης εργασίας, ούτε σε επίπεδο µελών
ΔΕΠ ούτε σε επίπεδο διοικητικών. Καµµία απώλεια θέσεων ερ-
γασίας!

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Θα το δούµε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας

και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Άρα, λοιπόν,
είναι µια άσκηση για τη βελτίωση και τον εξορθολογισµό του
ακαδηµαϊκού χάρτη της χώρας. Ξεκινάµε από την κοινή παρα-
δοχή ότι όλοι συµφωνούµε ότι πρέπει να βελτιωθεί. Μέσα από
το διάλογο θα βρούµε την κοινή συνισταµένη, ούτως ώστε να
µπορέσουµε να βελτιώσουµε τον ακαδηµαϊκό χάρτη της χώρας.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Το περίγραµµα των ιδεών σας
ποιο είναι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 14
Δεκεµβρίου 2012.

ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 737/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Αθήνας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς
τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων, σχετικά µε κατάθεση σχεδίου νόµου για το διαδίκτυο και
το ηλεκτρονικό έγκληµα.

2. Η µε αριθµό 751/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Μεσσηνίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς –
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αθανασίου Πετράκου προς
τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την ιδιωτι-
κοποίηση της ΕΥΔΑΠ.

3. Η µε αριθµό 760/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνι-

κής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την άρση των αδικιών
για τη συνταξιοδότηση των αγροτών.

4. Η µε αριθµό 734/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Δωδεκανήσου των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Τσαµπίκας Ια-
τρίδη προς τους Υπουργούς Τουρισµού και Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την ενδεχό-
µενη κατάργηση των Ανώτερων Σχολών Τουριστικής Εκπαίδευ-
σης Ρόδου και Αγίου Νικολάου Κρήτης.

5. Η µε αριθµό 743/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κα-
σιδιάρη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την εκµετάλλευση του εθνικού
µας πλούτου.

6. Η µε αριθµό 747/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Επικρατείας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νικολάου
Τσούκαλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τους φο-
ρολογικούς ελέγχους σε εκκλησιαστικά ιδρύµατα και πρόσωπα.

7. Η µε αριθµό 756/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυ-
ρίδωνος Χαλβατζή προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την είσοδο
της πολυεθνικής «DOLE» στα σχολεία µε το πρόσχηµα των προ-
γραµµάτων υγιεινής διατροφής.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 738/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Δράµας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Δηµητρίου Κυριαζίδη
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων για την ανακούφιση των δανειοληπτών.

2. Η µε αριθµό 752/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αττικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενω-
τικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Γεωργίου Πάντζα προς τον
Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού, σχετικά µε την ενδεχόµενη κατάργηση της Διεύθυνσης Ει-
δικής Αγωγής του Υπουργείου Παιδείας.

3. Η µε αριθµό 735/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αττικής των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Παύλου Χαϊκάλη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις αρµοδιότητες της
Τράπεζας της Ελλάδος στην περίπτωση του Επικουρικού Κεφα-
λαίου.

4. Η µε αριθµό 744/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθήνας του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ηλία
Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Οικονοµικών,
σχετικά µε την απόφαση Πολυµελούς Πρωτοδικείου Αθηνών για
το έκτακτο ειδικό τέλος ηλεκτροδοτούµενων δοµηµένων επιφα-
νειών (ΕΕΤΗΔΕ).

5. Η µε αριθµό 748/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Αικατερί-
νης Μάρκου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη
συνταγογράφηση βάσει της δραστικής ουσίας.

6. Η µε αριθµό 757/11-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρή-
στου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τα προβλήµατα των εργα-
ζοµένων στα καταστήµατα IKEA.

7. Η µε αριθµό 718/10-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Ηλείας κ. Ιωάννη Κουτσούκου προς τον Υπουρ-
γό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων, σχετικά µε τα δηµοσιεύµατα για αρνητική εξέλιξη στη
διαπραγµάτευση για την Ολυµπία Οδό.

Εισερχόµαστε στη συζήτηση της έκτης µε αριθµό 728/10-12-
2012 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου της Βουλευτού Α’Θεσ-
σαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς, κ. Ασηµίνας Ξηροτύρη
-Αικατερινάρη προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την
αποκρατικοποίηση της Εταιρείας Ύδρευσης και Αποχέτευσης
Θεσσαλονίκης (ΕΥΑΘ).

Η κυρία συνάδελφος έχει το λόγο.
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ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, δυστυχώς, σύµφωνα µε το σχεδιασµό του ΤΑΙ-
ΠΕΔ όσον αφορά την αποκρατικοποίηση της ΕΥΑΘ, προβλέπεται
εντός του πρώτου τριµήνου του 2013 να γίνει η σχετική πρό-
σκληση εκδήλωσης ενδιαφέροντος.

Υπάρχουν πάρα πολλά προβλήµατα σε αυτήν την ιδιωτικοποί-
ηση. Πρώτο, βέβαια, είναι το θέµα το οποίο γνωρίζετε και εσείς
πάρα πολύ καλά, ότι δηλαδή πολιτικοί, κοινωνικοί και αυτοδιοι-
κητικοί φορείς της Θεσσαλονίκης συσπειρώνονται ενάντια στην
αποκρατικοποίηση της ΕΥΑΘ, επειδή αφορά τη διαχείριση ύψι-
στου κοινωνικού αγαθού. Υπάρχουν επίσης ανοικτά πολλά ση-
µαντικά θέµατα, όπως η αρνητική ευρωπαϊκή εµπειρία, το
αναµενόµενο χαµηλό τίµηµα πώλησης σε σχέση µε τις δυνατό-
τητες της εταιρείας, που αποτρέπουν τουλάχιστον την άµεση
αποκρατικοποίηση ή συνηγορούν στο να παραµείνει ένα ισχυρό
ποσοστό στο δηµόσιο και όχι να παραµείνει το 25% περίπου.

Μέσα σε όλα αυτά υπάρχει βασική υποχρέωση -και µνηµο-
νιακή και της προγραµµατικής συµφωνίας- ότι πρέπει να προ-
ηγηθούν τα ρυθµιστικά πλαίσια και στη συγκεκριµένη περίπτωση,
η Ρυθµιστική Αρχή Υδάτων, η οποία θα προστατεύει τα δικαιώ-
µατα των καταναλωτών και θα εποπτεύει τις παρεχόµενες υπη-
ρεσίες ύδρευσης-αποχέτευσης.

Σ’ αυτό, λοιπόν, το θεσµικό πρόβληµα, όπου δεν υπάρχει
αυτήν τη στιγµή Ανεξάρτητη Αρχή Υδάτων, από τις σχετικές ανα-
κοινώσεις αρµόδιων Υπουργείων  -και δικές σας- προκύπτει το
εξής.

Το πρώτο διάστηµα και ειδικότερα την πρώτη πενταετία το
ρόλο αυτής της αρχής για τη συνολική εποπτεία και τον έλεγχο
της διαχείρισης των υδάτων θα τον αναλάβει η Ειδική Γραµµα-
τεία Υδάτων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Υπουργέ, η ανάθεση αυτού του ρόλου συνιστά ακόµη
µία προχειρότητα στο θέµα της διαχείρισης και του ελέγχου της
ποιότητας των υδάτων. Σας είναι γνωστό ότι εδώ και δέκα χρόνια
έχει επιδειχθεί τεράστια αδράνεια στην εφαρµογή της οδηγίας-
πλαίσιο για τα νερά, µε αποτέλεσµα το 2010 την παραποµπή της
χώρας στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο και την καταδίκη της τον Απρί-
λιο του 2012, γιατί µεταξύ των άλλων δεν ολοκλήρωσε το στοι-
χειώδες: δηλαδή τα διαχειριστικά σχέδια για τα υδατικά
διαµερίσµατα της χώρας.

Η ειδική γραµµατεία αντικατέστησε το 2010 την υπολειτουρ-
γούσα Κεντρική Διεύθυνση Υδάτων, προκειµένου να αποβεί απο-
δοτικότερο το σχήµα και να αποφευχθεί η οριστικοποίηση του
προστίµου. Τίθεται έτσι ένα σοβαρό ζήτηµα µε το ερώτηµά µου,
πέραν από το θέµα αυτό καθαυτό της αποκρατικοποίησης της
ΕΥΑΘ. 

Πώς είναι δυνατόν σήµερα η ειδική γραµµατεία, που δεν έχει
ολοκληρώσει ακόµη ούτε τα δεκατέσσερα σχέδια των υδατικών
διαµερισµάτων, ούτε ένα σωρό άλλα θέµατα, να κληθεί να παίξει
και το ρόλο του ανεξάρτητου ρυθµιστή αυτής της διαχείρισης
των υδάτων; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
παρακαλώ.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Νοµίζω ότι πρέπει τα
ζητήµατα αυτά να τα δούµε µε σύνεση, να τα δούµε µέσα στο
χρόνο που πρέπει να γίνουν αυτά τα πράγµατα, να δούµε τη λει-
τουργία της Ανεξάρτητης Αρχής Υδάτων µε σωστό τρόπο, να
αφήσουµε την ειδική υπηρεσία και να την ψέξουµε γιατί µας οδή-
γησε στο δικαστήριο και από εκεί και πέρα να δούµε το µεγάλο
θέµα της αποκρατικοποίησης αυτού του ύψιστου αγαθού. Να
µην προχωρήσει, κύριε Υπουργέ, αυτήν τη στιγµή άµεσα ή του-
λάχιστον η ΕΥΑΘ να µη χάσει έστω και τα δικαιώµατα της µει-
οψηφίας στη διαχείριση αυτού του αγαθού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Σταύ-
ρος Καλαφάτης.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κυρία Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, θέσατε δύο θέµατα, αλλά παράλληλα µέσα
από την τοποθέτησή σας ουσιαστικά περιγράψατε το περιβάλλον
µέσα στο οποίο κινείται γενικότερα η ελληνική Κυβέρνηση τους
τελευταίους µήνες, τα τεράστια άλµατα τα οποία έχει να κάνει
προκειµένου να καλύψει αβελτηρίες του παρελθόντος, την προ-
σπάθεια που καταβάλλει γενικότερα να θεραπεύσει παθογένειες
που για πολλά χρόνια ταλάνιζαν τη Δηµόσια Διοίκηση και βε-
βαίως ακολούθως την ελληνική κοινωνία. Στο πλαίσιο αυτό, λοι-
πόν, γίνεται και µία µεγάλη προσπάθεια από το ΥΠΕΚΑ στα δύο
ζητήµατα που αναφέρατε. 

Σχετικά µε το πρώτο θέµα: Σήµερα τα σχέδια διαχείρισης για
τα δέκα από τα δεκατέσσερα υδατικά διαµερίσµατα Αττική, ανα-
τολική Στερεά Ελλάδα, δυτική Στερεά Ελλάδα, Θεσσαλία, δυτική
Πελοπόννησος, ανατολική Πελοπόννησος, βόρεια Πελοπόννη-
σος, ανατολική Μακεδονία και Θράκη έχουν ολοκληρωθεί και γί-
νονται συντονισµένες προσπάθειες για την επιτάχυνση της
διαδικασίας έγκρισής τους, µε σκοπό την αποστολή τους στην
Ευρωπαϊκή Επιτροπή στις αρχές του επόµενου έτους.

Για δύο ακόµα σχέδια διαχείρισης, αυτά της κεντρικής και δυ-
τικής Μακεδονίας, έχει αρχίσει η διαδικασία της διαβούλευσης
των προσχεδίων, ενώ τα δύο τελευταία σχέδια, αυτά της Κρήτης
και των νήσων του Αιγαίου, βρίσκονται υπό κατάρτιση και είναι
ένας µεγάλος αγώνας, τον οποίο γνωρίζετε, είµαι σίγουρος,
πολύ καλά, ιδιαίτερα στο σηµείο αυτό.

Στόχος µας είναι η ολοκλήρωση των διαδικασιών, η έγκριση
και αποστολή των τεσσάρων αυτών σχεδίων διαχείρισης στην
Ευρωπαϊκή Επιτροπή εντός του επόµενου έτους. Επαναλαµ-
βάνω, η προσπάθεια είναι εργώδης στο ζήτηµα αυτό. 

Με το ν. 3199 του 2003 καθορίζεται το πλαίσιο εθνικής πολιτι-
κής για το νερό –και υπεισέρχοµαι τώρα στο δεύτερο θέµα το
οποίο θέσατε µε την ερώτησή σας- µε δύο αλληλένδετους και
αλληλοεξαρτώµενους πυλώνες, σύµφωνα µε την οδηγία 2060. Ο
ένας πυλώνας είναι η προστασία και ο άλλος η διαχείριση των
υδατικών πόρων της χώρας. Στο πλαίσιο της εφαρµογής του
νόµου, η διαµόρφωση ενιαίας πολιτικής προστασίας και διαχεί-
ρισης των υδάτων απαιτεί ένα σύνολο θεσµικών µέτρων και πα-
ρεµβάσεων, καθώς και κατάλληλων διοικητικών δοµών και
διαδικασιών, αλλά και τη διασφάλιση του αναγκαίου οριζοντίου
συντονισµού των εµπλεκόµενων δηµοσίων φορέων. 

Σύµφωνα, λοιπόν, µε τις αρχές και τους στόχους του νόµου,
οι αρµοδιότητες διαχείρισης του υδάτινου δυναµικού της χώρας,
η οποία είναι στενά συνδεδεµένη µε την προστασία των υδάτων,
βρίσκεται στον πυρήνα άσκησης της δηµόσιας εξουσίας. Σε αυτό
το πλαίσιο όµως έρχεται η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων και ενόψει
των επικείµενων εξελίξεων στο χώρο της ύδρευσης και της απο-
χέτευσης –εν όψει των επικείµενων αποκρατικοποιήσεων- να δια-
δραµατίσει ένα νέο ρόλο, αυτόν της ρυθµιστικής αρχής. Δεν είναι
απαραίτητο να είναι ανεξάρτητη η ρυθµιστική αρχή.

Έρχεται, λοιπόν, η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων να διαδραµατί-
σει ένα ρυθµιστικό ρόλο που είναι απαραίτητος και αυτό γίνεται
σε απόλυτο συντονισµό µε τις συναρµόδιες υπηρεσίες, οι οποίες
και θα φροντίσουν ώστε να θωρακιστεί η ειδική γραµµατεία για
να µπορέσει να ανταπεξέλθει στο ρόλο της. Στο πλαίσιο αυτό εν-
τάσσεται η προσπάθεια που καταβάλλεται το τελευταίο διάστηµα
προκειµένου να υπάρχει η απαραίτητη ρυθµιστική αρχή που,
όπως σωστά αναφέρατε, θα εποπτεύει τη λειτουργία της αγοράς
και θα προστατεύει και θα διασφαλίζει τα συµφέροντα των κα-
ταναλωτών. 

Στο στάδιο της θωράκισης µε τις νέες αρµοδιότητες όπως και
αυτής του ρυθµιστή της Ειδικής Γραµµατείας Υδάτων -ενισχύε-
ται ο ρόλος που είχε η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων- βρισκόµαστε
αυτή τη στιγµή. Φιλοδοξούµε έως το τέλος του χρόνου να έχει
ολοκληρωθεί αυτή η προσπάθεια και όπου χρειάζεται ενίσχυση
και σε έµψυχο δυναµικό θα το κάνουµε, για να µπορέσουµε να
είµαστε ακόµα πιο αποτελεσµατικοί στο νέο µας ρόλο. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
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στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα έξι µαθητές και µαθήτριες και δυο εκ-
παιδευτικοί από το 7ο Δηµοτικό Σχολείο Άνω Λιοσίων.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η κ. Ξηροτύρη. 
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Κύριε Υπουργέ, ερ-

γώδης προσπάθεια µπορεί να γίνεται και από το 2010 που συ-
στήθηκε η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων ή και µετά την επιβολή
προστίµου το 2012 για να προλάβουµε όλες αυτές τις διαδικα-
σίες. Και δεν είναι µόνο τα υδατικά διαµερίσµατα, είναι και τα θέ-
µατα του πλήρους δικτύου και της παρακολούθησης των υδά-
των, καθώς και η λειτουργία των εντελώς εγκαταλελειµµένων πε-
ριφερειακών διευθύνσεων. 

Το πολύ µεγάλο λάθος του νόµου το 2003 σε εφαρµογή της
οδηγίας, ταύτισε τις διοικητικές περιφέρειες µε τις λεκάνες
απορροής της χώρας. Η διαχείριση των υδάτων είναι ένα τερά-
στιο θέµα που θα µπορούσε να αποτελέσει ειδική συζήτηση στη
Βουλή. 

Η Γενική Διεύθυνση Υδάτων, οι περιφερειακές διευθύνσεις, η
Ειδική Γραµµατεία Υδάτων έχουν να κάνουν πάρα πολλή δουλειά
και ακόµη δεν είναι σίγουρο ότι θα γλιτώσουν το πρόστιµο. 

Σε σχέση µε το άλλο θέµα, γιατί είναι τόσο µεγάλη προτεραι-
ότητα να αποκρατικοποιηθεί η ΕΥΔΑΠ αυτήν τη στιγµή, εµείς, ως
Δηµοκρατική Αριστερά, κατά τη συζήτηση και την ψήφιση του
νοµοσχεδίου για τις αποκρατικοποιήσεις, είχαµε αντιρρήσεις. 

Η παγκόσµια εµπειρία δείχνει ότι όπου έδωσαν σε ιδιωτικές
εταιρίες να διαχειριστούν τα θέµατα των υδάτων κατά απόλυτη
πλειοψηφία, τα πράγµατα δεν πήγαν καλά και ξαναγύρισαν στο
δηµόσιο έλεγχο. 

Έχουµε ένα ασθενέστατο πλαίσιο λειτουργίας και παρακολού-
θησης των υδάτων. Από την άλλη πλευρά έχουµε µια ανώνυµη
εταιρία, την ΕΥΑΘ, η οποία αυτήν τη στιγµή δεν έχει χρέη και η
οποία µαζί µε την ΕΥΑΘ Παγίων έχει αναλάβει να κάνει και άλλα
έργα. Έχουµε το µεγάλο θέµα της λυµατολάσπης, των λυµάτων
και των αποβλήτων στο Θερµαϊκό Κόλπο. Χθες σε άλλη απάν-
τησή σας είπατε ότι κάποια θέµατα θα προχωρήσουν. 

Πώς λοιπόν θα προχωρήσει αυτό το σύστηµα και γιατί είναι
τόσο απαραίτητο αυτήν τη στιγµή, χωρίς προϋποθέσεις, να προ-
χωρήσει αυτή η αποκρατικοποίηση και µάλιστα το 74% να δοθεί
σε εταιρείες οι οποίες στην Ευρώπη απέτυχαν και τελικά και στο
Παρίσι και στην Ιταλία και στη Γερµανία τα πράγµατα γυρίζουν
στο δηµόσιο έλεγχο; 

Η ειδική γραµµατεία και οι περιφερειακές διευθύνσεις υδάτων
έχουν να παίζουν πολύ µεγάλο ρόλο. Απειλούνται µε πρόστιµο.
Δεν συντόνισαν ακόµη επί δώδεκα χρόνια το θέµα της διαχείρι-
σης των υδάτων. Άρον-άρον τώρα γι’ αυτήν την αποκρατικοποί-
ηση θα τους βάλουµε και ρυθµιστές; 

Πρέπει να βάλουµε στη σειρά τα πράγµατα, κύριε Υπουργέ,
και αργότερα θα δούµε πώς θα γίνει η διαχείριση και αν υπάρχει
ένα µέρος για αποκρατικοποίηση ή ιδιωτικοποίηση το οποίο
όµως θα έχει συνάρτηση και µε την ευρύτερη εµπειρία και µε τις
δυνατότητες της εταιρείας. Η εταιρεία έχει δυνατότητες. Αυτό
το τίµηµα το οποίο προβλέπεται να πάρετε είναι πολύ λιγότερο
από τα έσοδα που έχει σήµερα η εταιρεία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Συµφωνώ µε το
πνεύµα της τοποθέτησής σας σχετικά µε τη µεγάλη σηµασία που
έχει η αξιοποίηση του υδατικού κεφαλαίου στη χώρα µας. Προ-
σθέτω ότι για µένα η αναπτυξιακή διάσταση του υδατικού κεφα-
λαίου είναι ένα αναξιοποίητο κεφάλαιο, µία αναξιοποίητη
παράµετρος η οποία για πολλά χρόνια –το είπατε µε σαφήνεια-
πραγµατικά έµεινε στο περιθώριο. Θα συµφωνήσω µαζί σας ότι
όχι µονάχα έµεινε στο περιθώριο, αλλά έµεινε και αρκετά πίσω.

Ακριβώς αυτό είναι και το ζητούµενο. Αυτή είναι µία µοναδική
προοπτική και µία αναπτυξιακή διάσταση. Ας µην τροµάζουµε µε
τη λέξη «ανάπτυξη» γιατί όπου υπάρχει αναπτυξιακή διάσταση
υπάρχουν και οφέλη τα οποία διαχέονται σ’ όλα τα µέλη της κοι-
νωνίας. 

Η αναπτυξιακή διάσταση των υδατικών πόρων όπου εµπεριέ-
χονται και τα στοιχεία της τιµολόγησης, της κοστολόγησης, της
ορθής διαχείρισης, µ’ όλες τις παραµέτρους που αποτελούν τον
όρο «ορθή λειτουργία και διαχείριση των υδάτων», είναι ένα ζη-
τούµενο. Ναι, είχαµε και έχουµε µεγάλη διαδροµή να διανύ-
σουµε. Ναι, προσπαθούµε και σ’ ένα πολύ µεγάλο βαθµό τα
πρώτα βήµατα γραφής είναι θετικά σύµφωνα µε την άποψή µας.
Αυτό δεν µας εφησυχάζει όσον αφορά τα σχέδια διαχείρισης
κατά κύριο λόγο. Άρα στο κοµµάτι αυτό θα συνεχίσουµε να προ-
σπαθούµε µε όσο το δυνατόν µεγαλύτερο σθένος. 

Εδώ µέσα εντάσσεται και η ενίσχυση του ρόλου της Ειδικής
Γραµµατείας Υδάτων. Στόχος δικός µας δεν είναι να αποδυναµώ-
σουµε µία υπηρεσία που σας είπα ότι θα µπορούσε να παίξει κα-
ταλυτικό ρόλο στην προστασία και στην ανάπτυξη του υδατικού
κεφαλαίου της χώρας. Δεν σας κρύβω ότι η σκέψη µου από τους
πρώτους µήνες που µού έγινε τιµή να αναλάβω την ευθύνη του
Υπουργείου αυτού ήταν µε ποιον τρόπο θα ενισχύσουµε το ρόλο
της ειδικής γραµµατείας υδάτων ακριβώς γιατί γνωρίζουµε το
όφελος που µπορεί να έχει όλη η χώρα και η ελληνική κοινωνία. 

Το γεγονός, λοιπόν, ότι λόγω των επικείµενων ειληµµένων απο-
φάσεων που αφορούν τις αποκρατικοποιήσεις έρχεται η ειδική
γραµµατεία να διαδραµατίσει και ένα ρυθµιστικό ρόλο, ρόλο
συµβατό –το έχουµε ελέγξει αυτό- και µε το ρόλο που διαδρα-
µατίζει µέχρι τώρα, νοµίζω ότι δηµιουργεί τις διαστάσεις ενός
στοιχήµατος το οποίο καλούµαστε να κερδίσουµε για να µπορέ-
σουµε επιτέλους να βάλουµε το ζήτηµα της διαχείρισης των
νερών σε µία λογική. 

Αυτό είναι το στοίχηµα που πάµε να κερδίσουµε, πώς θα ενι-
σχύσουµε ήδη υπάρχοντες θεσµούς, πώς θα τους θωρακίσουµε
και βεβαίως πολύ σωστά είπατε ότι το στοίχηµα είναι πώς και θε-
σµικά θα δώσουµε τις ειδικότερες αρµοδιότητες που απαιτούν-
ται. Όσον αφορά το σηµείο αυτό βρισκόµαστε στο τελικό στάδιο
επεξεργασίας. Φιλοδοξούµε και ο προγραµµατισµός είναι να έχει
ολοκληρωθεί αυτό το κοµµάτι της θεσµικής κατοχύρωσης και εν-
δυνάµωσης της συγκεκριµένης υπηρεσίας από ειδικότερες αρ-
µοδιότητες που είναι απαραίτητες για να διαδραµατίσει και το
ρυθµιστικό της ρόλο και, βεβαίως, να έχει ολοκληρωθεί και το
ζήτηµα της ενδυνάµωσης του έµψυχου δυναµικού. Αυτό είναι
ένα πολιτικό θέµα που θα παρακολουθούµε από κοντά έτσι ώστε,
αν ή όποτε παρίστανται ανάγκες ενίσχυσης σε επίπεδο έµψυχου
δυναµικού σε µία υπηρεσία που ήδη έχει πολύ σηµαντικά στε-
λέχη, όπου χρειαστεί η πολιτική ηγεσία να είναι εδώ πέρα για να
ενισχύσει σε έµψυχο δυναµικό τη νέα υπηρεσία στο νέο της
ρόλο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η πρώτη µε

αριθµό 719/10-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του
Βουλευτή Αχαΐας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Νταβλού-
ρου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τις καθυστερήσεις στο
πρόγραµµα αποκατάστασης των σεισµοπλήκτων του Νοµού
Αχαΐας δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και
διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 725/10-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Α’Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ανα-
στασίου Κουράκη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµά-
των, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την ανάκληση της
εγκυκλίου που ζητά «προγραφές» εκπαιδευτικών προς αργία ή
απόλυση δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 715/10-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Πέλλας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Θεοδώρας Τζάκρη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την οικονοµική αποκατάσταση των ζηµιών που υπέ-
στησαν οι Έλληνες µικρο-οµολογιούχοι δεν συζητείται λόγω κω-
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λύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.
Η τέταρτη µε αριθµό 716/10-12-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-

του κύκλου της ΣΤ’Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτού
Σερρών των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Μαρίας Κόλλια-Τσαρουχά
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα προβλήµατα που
δηµιουργούνται από την συστέγαση των ενοποιηµένων ΔΟΥ του
Νοµού Σερρών δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται. 

Η ερώτηση είναι δική µου και δεν συζητείται για τρίτη φορά. 
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 720/10-12-2012επίκαιρη

ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Δωδεκανήσου της
Νέας Δηµοκρατίας, κ. Εµµανουήλ Κόνσολα προς τους Υπουρ-
γούς Οικονοµικών και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής, σχετικά µε το Κτηµατολόγιο της Σύµης.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, άκουσα µε ιδιαίτερο ενδιαφέρον τον Υπουργό προ-
ηγουµένως. Είναι αποφασισµένος να κάνει βήµατα, ώστε αυτή η
Κυβέρνηση να φέρει τον τόπο µπροστά σε αναπτυξιακή πορεία.
Το διαπιστώνω και εγώ, κύριε Υπουργέ, γιατί ξέρω τις προθέσεις
σας και ως προς αυτό το θέµα. Θα έχουν ενδιαφέρον για έναν
ιστορικό µελετητή τα Πρακτικά αυτής της επίκαιρης ερώτησης,
που αφορά στο Κτηµατολόγιο της Σύµης. Θα γίνω πιο συγκεκρι-
µένος.

Το 1995, ανατέθηκε στο Εθνικό Κτηµατολόγιο η εφαρµογή,
µετά από διαδικασίες, της καταγραφής των κτηµατογραφήσεων
των ακινήτων των νησιωτών της Σύµης. Γνωρίζετε όλοι τι σηµαί-
νει Σύµη, τι σηµαίνουν Δωδεκάνησα. Ήταν η τελευταία περιοχή
της χώρας που ενσωµατώθηκε µε τον εθνικό κορµό το 1947. Το
ελληνικό δηµόσιο, µέχρι εκείνη τη στιγµή και µέχρι σήµερα δεν
προέβη σε καµµιά ενέργεια διεκδίκησης περιουσίας ή περιου-
σιακών στοιχείων των κατοίκων της Σύµης. Οφείλω να επισηµάνω
ότι το ίδιο δε, συνέβη και µε τις υπηρεσίες υποθηκοφυλακείων
της Σύµης. Οι κάτοικοι της Σύµης σε όλες τις αναγκαίες ενέρ-
γειες που συνδέονται µε την εγγραφή της ακίνητης περιουσίας
στο Εθνικό Κτηµατολόγιο κατά την περίοδο της ανάθεσης σ’
αυτό για την καταγραφή της περιουσίας, προέβησαν σε όλες τις
νόµιµες ενέργειες, ακόµα και στις νοµικές ενέργειες, καταβάλ-
λοντας σε µηχανικούς, σε δικηγόρους και νοµικούς την κατα-
βολή φόρων στο ελληνικό δηµόσιο επίσης, µε αποτέλεσµα να
ακολουθήσουν την πεπατηµένη  οδό, όπως συνέβη και σε άλλες
περιοχές της χώρας, προκειµένου να καταγραφεί η περιουσία
τους στο Εθνικό Κτηµατολόγιο. 

Εντελώς αιφνιδιαστικά όµως, οι υπάλληλοι της κτηµατικής
υπηρεσίας ενέγραψαν έξι χιλιάδες ακίνητα στο νησί ως ιδιοκτη-
σίες του Υπουργείου Οικονοµικών και του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης. Αντιλαµβάνεστε την έκπληξη των πολιτών, κύριε
Υπουργέ, όταν συνέβη αυτό. Αναφέροµαι σε ακίνητα που δεν
ήταν ούτε εγκαταλελειµµένα, ούτε δασικές εκτάσεις. 

Φαίνεται πως κάποιοι έχουν επιλεκτική µνήµη. Ξεχνούν την εν-
σωµάτωση στην Ελλάδα το Μάρτιο του 1947. Αξίζει να τονίσουµε
ότι υπάρχει σχετική νοµολογία του Αρείου Πάγου, που λαµβάνει
υπ’ όψιν την ιδιαιτερότητα από την καθυστερηµένη χρονικά εν-
σωµάτωση των Δωδεκανήσων στην Ελλάδα και θέτει ένα διαφο-
ρετικό πλαίσιο στις προϋποθέσεις χρησικτησίας πριν το 1947. 

Αυτό που περιφρούρησαν οι κάτοικοι της Σύµης, κυρία Πρό-
εδρε, στη διάρκεια της Οθωµανικής Αυτοκρατορίας και της ιτα-
λικής κατοχής, σήµερα ατεκµηρίωτα και αυθαίρετα το ελληνικό
δηµόσιο το αµφισβητεί. Αµφισβητεί τις ιδιοκτησίες των κατοίκων
της περιοχής. 

Είναι επιβεβληµένο, κύριε Υπουργέ, να προστατεύσουµε τους
κανόνες δικαίου και τις σχέσεις εµπιστοσύνης του πολίτη απέ-
ναντι στο κράτος και στην Εθνική Αντιπροσωπεία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Είναι µία λύση που θα έχει βαρύ κόστος, οικονοµικό και ηθικό.
Το να µη διορθώσουµε ένα λάθος, είναι χειρότερο από την αρ-
χική διάπραξή. Η επίλυση αυτής της εκκρεµότητας είναι επιβε-
βληµένη.

Κύριε Υπουργέ, κατά την άποψή µας υπάρχουν δύο δρόµοι:
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Κύριε συνά-

δελφε, ερώτηση κάνετε. Παρακαλώ ολοκληρώστε.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Να υπάρξει επανεξέταση και νέα συνεννόηση ανάµεσα στην

«ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.» και στην Κτηµατική Υπηρεσία του Δηµο-
σίου ή να υπάρχει επανεξέταση που περνάει µέσα από µία νοµο-
θετική ρύθµιση, η οποία πιστεύω πως είναι η ορθή οδός. 

Θα καταθέσω στα Πρακτικά τα σχετικά παραστατικά, που αφο-
ρούν αυτήν την ερώτηση. Είναι ενδιαφέρον και για εσάς, αλλά
κυρίως για τον ιστορικό µελετητή, για να διαπιστώσει ότι είναι
επιβεβληµένη ανάγκη η άµεση επίλυση αυτού του προβλήµατος.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Κόνσολας
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα παραστατικά, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε.

Στην επίκαιρη ερώτησή σας θα απαντήσει ο Αναπληρωτής
Υπουργός κ. Σταύρος Καλαφάτης.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Εθνικό Κτηµατολόγιο οργα-
νώνεται στη βάση δύο νοµοθετηµάτων, του ν. 2308/1995 και του
ν. 2664/1998 όπως τροποποιήθηκαν και ισχύουν. Ο ν. 2308, προ
της τροποποίησής του από το ν. 3481/06, προέβλεπε, σχετικά µε
τη διοικητική διαδικασία κτηµατογράφησης, δύο αναρτήσεις.

Στην προκειµένη περίπτωση η δευτεροβάθµια επιτροπή ενστά-
σεων, που αναφέρεται στη σχετική ερώτηση, είναι κατά τις δια-
τάξεις ένα ανεξάρτητο διοικητικά όργανο, του οποίου ο τρόπος
λειτουργίας ορίζεται, σύµφωνα µε τις διατάξεις του νόµου, µε
απόφαση του ΟΚΧΕ. Οι επιτροπές αυτές, προβλέπεται ότι απο-
φαίνονται επί των αντιρρήσεων, εφαρµόζοντας τις εκάστοτε κεί-
µενες διατάξεις, πιθανολογώντας τα τιθέµενα ενώπιόν τους
πραγµατικά περιστατικά και οι αποφάσεις τους είναι δεσµευτικές
για την κτηµατογραφούσα αρχή.

Συνεπώς, οι εν λόγω επιτροπές κατά τη λειτουργία τους δεν
υπόκεινται σε εντολές των φορέων κτηµατογράφησης, δηλαδή
του ΟΚΧΕ και της «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.», για οποιοδήποτε ζή-
τηµα που αφορά τον τρόπο εργασίας τους και το σχηµατισµό
κρίσης για τις υποθέσεις που εκκρεµούν ενώπιόν τους. 

Μετά, δε, την ολοκλήρωση των εργασιών τους, έχουν υποχρέ-
ωση επιστροφής των φακέλων των ενστάσεων και των προσφυ-
γών που εξέτασαν, µετά των αποφάσεών τους, στον ΟΚΧΕ διά
του αναδόχου που εκπονεί την οικεία µελέτη κτηµατογράφησης,
προκειµένου να ενηµερωθούν αναλόγως τα προσωρινά κτηµα-
τολογικά στοιχεία.

Μετά το παραπάνω στάδιο, δεν προβλέπεται πλέον δυνατό-
τητα διοικητικής παρέµβασης προς την κατεύθυνση των κτηµα-
τολογικών στοιχείων.

Με τις διατάξεις του ν. 2664/1998, το στάδιο του διοικητικού
ελέγχου ακολουθεί, µετά τις πρώτες εγγραφές, στάδιο δικαστι-
κού ελέγχου. Μόνα αρµόδια για τη διενέργεια του ελέγχου αυτού
είναι τα πολιτικά δικαστήρια στο πλαίσιο της αγωγής του άρθρου
(6), 7 του ν. 2308/98 -όπως τροποποιήθηκε δηλαδή- προβλέπεται
η διόρθωση των πρώτων εγγραφών µε βάση αµετάκλητη από-
φαση των πολιτικών δικαστηρίων.

Κυρίες και κύριοι, ο Δήµος Σύµης, κηρύχθηκε υπό κτηµατο-
γράφηση το 1995 στα πλαίσια πιλοτικών προγραµµάτων. Η κτη-
µατογράφηση ολοκληρώθηκε στις 7-12-2007. Ηµεροµηνία έναρ-
ξης του κτηµατολογίου ορίστηκε η 19-11-2007.

Κατά την κτηµατογράφηση της Νήσου Σύµης, τηρήθηκαν όλες
οι διατυπώσεις δηµοσιότητας για την ανάρτηση των προσωρινών
κτηµατολογικών πινάκων και διαγραµµάτων και οι υποβληθείσες
ενστάσεις και προσφυγές του ελληνικού δηµοσίου και των ιδιω-
τών διαβιβάστηκαν προς εξέταση στις αρµόδιες πρωτοβάθµιες
και δευτεροβάθµιες επιτροπές.

Το περιεχόµενο των προσωρινών κτηµατολογικών πινάκων,
αναµορφώθηκε µε βάση τις αποφάσεις των επιτροπών όπου
είχαν υποβληθεί οι ενστάσεις, οι προσφυγές και οι σχετικές εγ-
γραφές µεταφέρθηκαν στα κτηµατολογικά βιβλία.

Αυτή είναι µία διαδικασία συγκεκριµένη. Θα περιµένω να
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ακούσω και την τοποθέτησή σας και θα επανέλθω µήπως µπορώ
να κάνω κάτι βελτιωτικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Ευχαρι-
στούµε, κύριε Υπουργέ.

Ο κ. Κόνσολας έχει το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι σαφέστατη η πρόθεσή σας. Αντιλαµβά-

νοµαι ότι δεν είναι ένα πρόβληµα που εσείς δηµιουργήσατε. Κα-
λείστε, όµως, σήµερα να το διαχειριστείτε και να δώσετε µία
λύση, µία απάντηση στους κατοίκους της Σύµης, της Δωδεκανή-
σου.

Οι κάτοικοι της Σύµης, κύριε Υπουργέ, είδαν το δηµόσιο να
διεκδικεί την περιουσία τους χωρίς την παραµικρή νοµιµοποι-
ηµένη βάση. Περιουσία, που τους µεταβιβάστηκε από τους προ-
γόνους τους, από αιώνες, που κάποιοι δαπάνησαν χρήµατα,
έκαναν συµβόλαια αγοράς και πλήρωσαν τους αναλογούντες
φόρους προς το δηµόσιο, σήµερα αµφισβητείται. Το ίδιο το δη-
µόσιο, διεκδικεί την περιουσία τους. Το ίδιο το δηµόσιο, τους
καλεί να πληρώνουν φόρους και να είναι συνεπείς στις υποχρε-
ώσεις τους. Δεν είναι δυνατόν να µην µπορούµε να υπερβούµε
τα εµπόδια, κύριε Υπουργέ, του κανονιστικού πλαισίου, για να
αποκαταστήσουµε µία αδικία. Δεν είναι δυνατόν να µηνύουµε ένα
µήνυµα στον πολίτη: «Εγώ το κράτος ξέρω ότι ενδεχοµένως σε
αδικώ αλλά δεν µπορώ να κάνω τίποτα. Πήγαινε στα πολιτικά δι-
καστήρια για να βρεις το δίκιο σου.»

Με συγχωρείτε πολύ, κύριε Υπουργέ. Νοµίζω ότι αυτό είναι
ένα λάθος µήνυµα που στέλνουµε στον πολίτη, σε ένα λάθος
χρόνο. Ξέρετε την οικονοµική συγκυρία. Ξέρετε τι σηµαίνει «Αι-
γαίο» και «αιγαιακός χώρος». Πρέπει να επανεξετάσουµε το θέµα
και να πάµε σε νοµοθετική ρύθµιση που θα αποκαταστήσει το
περί δικαίου αίσθηµα στη Σύµη. Όλοι έχετε περάσει από εκεί,
φαντάζοµαι. Καταλαβαίνετε τι σηµαίνει για το συµιακό, να κλη-
ρονοµήσει και να κληροδοτήσει αυτά που οι πρόγονοί του είχαν.
Διαφορετικά, το ζητούµενο της κοινωνικής ευθύνης, της συνοχής
και της ενότητας στην πιο κρίσιµη στιγµή για τη χώρα, νοµίζω ότι
θα παραµένει ένα ζητούµενο. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, αντιλαµβανόµαστε ότι η συγκεκριµένη πε-
ρίπτωση είναι µία ιδιάζουσα περίπτωση κτηµατογράφησης,
καθώς η κτηµατογράφηση έγινε στο πλαίσιο των πρώτων πιλοτι-
κών προγραµµάτων του Εθνικού Κτηµατολογίου, όπως σας ανέ-
φερα. Δεν προσκοµίστηκαν αρχικά τίτλοι ιδιοκτησίας από τους
ενδιαφερόµενους, πέραν από χαριστική αιτία τα τελευταία κυ-
ρίως χρόνια. Αποτελούν, βεβαίως, κοµµάτι των Δωδεκανήσων.
Απελευθερώθηκε µετά την ισχύ του Αστικού Κώδικα -αυτό έχει
και τη δική του σηµασία αναφορικά µε τα κριτήρια- µε το τεκµή-
ριο κυριότητας υπέρ του ελληνικού δηµοσίου.

Αυτήν τη στιγµή, συνεργαζόµαστε µε την «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ
Α.Ε.» και την κτηµατική υπηρεσία, προς ορθή επίλυση του ζητή-
µατος καταχώρησης των εγγραφών µε γνώµονα τόσο τη διασφά-
λιση των δικαιωµάτων του ελληνικού δηµοσίου όσο και τη
διασφάλιση της ορθής κατοχύρωσης και καταχώρησης των ιδιω-
τικών δικαιωµάτων. Ερευνάται, επίσης, αν στο πλαίσιο εξέτασης
των ενστάσεων, ελήφθη υπ’όψιν ο ν. 3127/2003 και µάλιστα το
άρθρο 4 αυτού, µε το οποίο εισήχθησαν ειδικότερες ρυθµίσεις,
αναφορικά µε τα πρόσωπα που νέµονται ακίνητα εντός σχεδίου
πόλεως ή µέσα σε οικισµό, που προϋφίσταται του έτους 1923 ή
µέσα σε οικισµό κάτω των δύο χιλιάδων κατοίκων, που έχει οριο-
θετηθεί έναντι του δηµοσίου.

Οφείλω πάλι να επισηµάνω, ότι σύµφωνα πάντως µε τις διατά-
ξεις του ν. 2694/1998 για το Εθνικό Κτηµατολόγιο, σε περιοχές
που έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία κτηµατογράφησης, κάθε πο-
λίτης που αµφισβητεί το περιεχόµενο των πρώτων εγγραφών, δι-
καιούται να επιδιώξει δικαστικά την αναγνώριση του δικαιώµατος
που προσβάλλεται από την τυχόν ανακριβή εγγραφή, καθώς και

τη διόρθωση της τελευταίας, ολικά ή µερικά, ενώπιον του αρµο-
δίου δικαστηρίου, κατά τα ειδικότερα οριζόµενα άρθρα 6, 7 και
7Α του ίδιου νόµου. Σε κάθε περίπτωση ωστόσο, είµαστε ανοι-
χτοί σε οποιαδήποτε πρωτοβουλία προς την κατεύθυνση της πε-
ραιτέρω διερεύνησης και επίλυσης του προβλήµατος των
κατοίκων της Σύµης, µε οποιονδήποτε νόµιµο τρόπο του υφιστά-
µενου θεσµικού πλαισίου, για τη λειτουργία του Κτηµατολογίου.

Επιτρέψτε µου να πω εδώ και κάτι το οποίο δεν αφορά συγκε-
κριµένα το ερώτηµα για τη Σύµη, είναι όµως σε σχέση µε το Κτη-
µατολόγιο. Το Κτηµατολόγιο, είναι ένα σηµαντικό αναπτυξιακό
εργαλείο για τη χώρα µας µε πολλαπλές ωφέλιµες λειτουργίες
και προεκτάσεις σε πάρα πολλά επίπεδα, εφόσον ολοκληρωθεί.
Είναι γεγονός ότι και εδώ -αναφέρθηκα σε προηγούµενη ερώ-
τηση- στο ζήτηµα της διαχείρισης των υδάτων, αλλά και στο ζή-
τηµα του Κτηµατολογίου, έχουµε να διανύσουµε µεγάλη
απόσταση, για να καλύψουµε, αν θέλετε, και µια µεγάλη από-
σταση που έρχεται από το παρελθόν. Και το κάνουµε. 

Μετά από συστηµατική προσπάθεια των τελευταίων µηνών,
δόθηκε σε διαβούλευση, που ολοκληρώνεται, το νοµοσχέδιο που
αφορά τη λειτουργία του Κτηµατολογίου, κυρίως σε σχέση µε
την επιτάχυνση των διαδικασιών που σχετίζονται µε τους διαγω-
νισµούς για τα εναποµείναντα δικαιώµατα. Είναι µία σηµαντική
πρόοδος αυτή, ώστε να µπορέσουµε να τρέξουµε µε πολύ πιο
γρήγορα βήµατα την ολοκλήρωση του Κτηµατολογίου, γεγονός
που θα βοηθήσει και τη γενικότερη προσπάθεια ανάτασης της
χώρας µας. Έχουµε µεγάλη ανάγκη όλοι να δούµε να γίνονται
θετικά βήµατα προς την κατεύθυνση της ανάπτυξης. Στο ζήτηµα
του Κτηµατολογίου, γίνονται ήδη πολύ θετικά βήµατα. Φιλοδο-
ξούµε ότι ακόµη περισσότερο θα επιταχύνουµε τους ρυθµούς
τους επόµενους µήνες.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε Υπουργέ.
Επόµενη είναι η έβδοµη µε αριθµό 731/10-12-2012 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Α’Αθηνών του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την «Πολυκλινική Αθηνών».

Κυρία Κανέλλη, έχετε το λόγο.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, τυγχάνει να είναι και γυναίκα στο Προεδρείο

σήµερα. Θα ήθελα να µιλήσουµε για βασικές αρχές λαϊκής πολι-
τικής οικονοµίας, µε βάση αυτήν την ερώτηση.

Έχετε συναίσθηση, φαντάζοµαι, τι µπορεί να σηµαίνει τρεις
µήνες καθυστέρηση στη διάγνωση ενός καρκίνου της µήτρας;
Έχετε συναίσθηση τι πάει να πει προληπτική ιατρική;

Έχετε συναίσθηση, τι κόστος είναι να καθυστερείς να κάνεις
µια διάγνωση; 

Θα µου πείτε, αυτό τι σχέση έχει µε την «Πολυκλινική»; Έχει
νούµερο 1 σχέση µε την «Πολυκλινική». Σας ακούω όλους κατά
καιρούς να κόπτεσθε. «Υποβαθµισµένο το κέντρο», «κινδυνεύει
η δηµόσια υγεία». Και έχετε την «Πολυκλινική» µε τετρακόσιους
εργαζόµενους και διακόσιους πενήντα στο «Παράρτηµα». Κά-
νατε τη σοφή πολιτική να συρρικνώσετε τις µονάδες, τους διευ-
θυντές, τις κλινικές. 

Αποτέλεσµα: Για τις εφηµερίες στην «Πολυκλινική», από
76.000 για τα δύο νοσοκοµεία, «Παράρτηµα» και «Πολυκλινική»,
36.000. Απλήρωτοι είναι. Δύο παθολόγοι. Δεν µπορεί ο ένας να
αρρωστήσει. Είχατε κυτταρολογικό. Το συγχωνεύσατε το κυττα-
ρολογικό στο κέντρο της Αθήνας. Ξέρετε πού είναι η «Πολυκλι-
νική»; Στο κέντρο, στο κατάκεντρο, δεν γίνεται πιο κέντρο. Εκεί
εξυπηρετεί. Έχει και µονάδα νεφρού. Δεν παίρνει ο άλλος το λε-
ωφορείο, το ταξί, να πάει στου διαόλου τη µάνα να κάνει αιµο-
κάθαρση. Αύριο το πρωί µπορεί να κινδυνεύσει αυτό. Διπλή
βάρδια, Δευτέρα µέχρι Σάββατο.

Το κυτταρολογικό το συγχωνεύει µε τον «Ευαγγελισµό». Το
κυτταρολογικό αυτό, κύριε Υπουργέ, έβγαζε απαντήσεις σε τέσ-
σερις, πέντε, έξι µέρες, όσες απαιτούνται. Τώρα πάνε στον
«Ευαγγελισµό». Τρεις µήνες! Τρεις µήνες για ένα τεστ ΠΑΠ. Πώς
µπορεί να είναι οικονοµία αυτό το πράγµα; Δεν µπορεί να είναι
οικονοµία. Είναι η οικονοµία της κολάσεως. Είναι η οικονοµία των
πεθαµένων.
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Ψάχνετε ήρωες; Πηγαίνετε στην «Πολυκλινική» να δείτε σε
αυτό το κτήριο, κάτω από αυτές τις συνθήκες, πώς δουλεύουν
οι γιατροί. Δεν επιτρέπεται να είναι απλήρωτοι. Δεν επιτρέπεται
να το συζητάµε αυτό το πράγµα και να έχουµε συγχώνευση. 

Και κάτι κεντρικής σηµασίας. Ετοιµάζεστε να πάρετε από 1η
Ιανουαρίου και την αιµοδοσία. Στην Αττική υπάρχουν πενήντα
σύλλογοι αιµοδοσίας. Η «Πολυκλινική» καλύπτει τα λεγόµενα
«δυτικά προάστια». Είναι πενήντα σύλλογοι και µαζεύουν δυόµισι
χιλιάδες µονάδες αίµατος το χρόνο, πράγµα για το οποίο καιγό-
µαστε. Συρρικνώνοντάς το και πηγαίνοντάς το και αυτό στον
«Ευαγγελισµό», που είναι κέντρο αναφοράς, θα µειωθούν οι σύλ-
λογοι, θα µειωθεί η αιµοδοσία. Και θα µας φωνάξετε εδώ µέσα
σίγουρα κάποια στιγµή, από ανάγκη, το Υπουργείο και οι γιατροί,
να συζητήσουµε από πού θα αγοράσουµε µονάδες αίµατος. 

Είναι εξαιρετικής ποιότητας και σηµασίας για το ζωτικό κέντρο
της Αθήνας. Οι άνθρωποι, µπαινοβγαίνουν µε κίνδυνο της ζωής
τους είτε ασθενείς είτε οτιδήποτε. Περιθάλπουν ανθρώπους, οι
οποίοι θα ήταν ενδεχοµένως «κινούµενες βόµβες». Εξυπηρετεί-
ται συγκλονιστικά ο πληθυσµός της Αθήνας. Αυτές οι συρρικνώ-
σεις δεν µπορεί να είναι στο επίπεδο των γιατρών, στο επίπεδο
των οικονοµικών. 

Και να µου αφαιρέσουν την υποψία ότι θέλετε να τα κλείσετε
αυτά τα νοσοκοµεία. Κι επειδή είναι και στο Κέντρο, η αναβάθ-
µιση αύριο το πρωί θα είναι κτήριο φιλέτο, στο κέντρο της Αθή-
νας είναι, γιατί να µη γίνει ένα ωραίο ιστορικό πολυκατάστηµα
και αυτό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρία Κανέλλη,
θα έχετε και δευτερολογία.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Θα σηκωθούν αυτοί που έχουν πονέσει και
έχουν σωθεί, κυρία Πρόεδρε, από εκεί µέσα και θα µας κυνη-
γάνε, όπως δεν κυνηγάνε οι πελάτες, τα mall. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ
πολύ, κυρία συνάδελφε.

Θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας κ. Λυκουρέντζος.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, µε την ευκαιρία της οµιλίας µου στη Βουλή θέλω

να εκφράσω τα ειλικρινή µου συλλυπητήρια στις οικογένειες των
δύο στελεχών του Υπουργείου Υγείας, τα οποία υπηρετούσαν
στο ΕΚΑΒ και χθες βρήκαν τραγικό θάνατο σε τροχαίο ατύχηµα. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Για λογαριασµό όλων µας, προφανώς.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Για λογαρια-

σµό όλων, κυρία Κανέλλη, βεβαίως.
Κοινοβουλευτικές και κυβερνητικές υποχρεώσεις δεν µου επέ-

τρεψαν να παραστώ στην εξόδιο ακολουθία και την ταφή των
δύο στελεχών του Υπουργείου µας και λυπάµαι γι’ αυτό.

Τώρα, σε ό,τι αφορά την απάντηση στην ερώτηση της εκλε-
κτής κυρίας συναδέλφου, κυρία συνάδελφε, κατ’ αρχάς µε την
κοινή υπουργική απόφαση 43111 η οποία είχε δηµοσιευθεί στο
Β’Τεύχος της Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως (30 Απριλίου 2012),
αριθµός Φύλλου 1433, η «Πολυκλινική» διατηρείται ως νοσηλευ-
τική µονάδα. Έχει δηµοσιευθεί ο οργανισµός λειτουργίας της και
παραµένουν τα τµήµατά της σε λειτουργία.

Το δεύτερο είναι ότι µε την πολιτική των συνενώσεων, δεν
υπάρχουν κλινικές ή νοσοκοµειακές µονάδες που κλείνουν. Αν-
τιθέτως, υπάρχουν νοσοκοµειακές µονάδες οι οποίες ενισχύον-
ται. Και ενισχύονται για να µπορούν να προσφέρουν καλύτερες
υπηρεσίες στον πολίτη και να κάνουµε την καλύτερη δυνατή
αξιοποίηση του ανθρώπινου δυναµικού.

Το πού υπηρετεί ένας επιστήµονας δεν έχει ιδιαίτερη σηµασία.
Σηµασία έχει αν µπορεί να προσφέρει τις υπηρεσίες του και αν
οι πολίτες έχουν άνετη πρόσβαση στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας.
Με την πολιτική µας αυτό διασφαλίζεται.

Δεύτερον, διατηρείται το υψηλό επίπεδο των παρεχόµενων
υπηρεσιών. Τρίτον και σηµαντικότερον, σ’ αυτούς τους καιρούς,
ουδείς εργαζόµενος χάνει τη δουλειά του. Αυτό έχει κρίσιµη ση-
µασία για τις οικογένειες, για τους ίδιους τους εργαζόµενους,
για την οικονοµία µας.

Θα αναφερθώ ιδιαίτερα τώρα για την «Πολυκλινική». Αρχικώς,
µπορούσαν να νοσηλεύονται οι ασφαλισµένοι στο ΙΚΑ. Σήµερα,

µετά την ίδρυση του ΕΟΠΥΥ µπορούν να νοσηλεύονται πολίτες,
οι οποίοι είναι ασφαλισµένοι σ’ όλα τα ταµεία. Για την ηπατίτιδα
και το έιτζ µπορούν να εξετάζονται και στην «Πολυκλινική» και σε
οποιοδήποτε άλλο νοσοκοµείο, δεν χρειάζεται να είναι µόνο ένα
νοσοκοµείο. 

Σ’ ό,τι αφορά το κυτταρολογικό εργαστήριο, κρατάω ειλικρι-
νώς την παρατήρησή σας και θα δω σήµερα γιατί καθυστερούν
οι εξετάσεις. Οι υπηρεσίες, όµως, µε πληροφορούν ότι για το
τεστ ΠΑΠ, ένας µεγάλος αριθµός εξετάσεων έχει γίνει στον
«Ευαγγελισµό». Νοµίζω ότι είναι περίπου τριακόσιες πενήντα από
όταν άρχισε να λειτουργεί το εργαστήριο στον «Ευαγγελισµό».
Θα δω, όµως, για τις καθυστερήσεις τις οποίες αναφέρετε, ειλι-
κρινά µε την ίδια ευαισθησία που έχετε και εσείς. Οι εξετάσεις
γίνονται, γιατί υπάρχει επάρκεια αντιδραστηρίων µέσω του
«Ευαγγελισµού». 

Θα κάνω δύο ακόµα σύντοµες παρατηρήσεις, για να µην κα-
ταχρώµαι το χρόνο. Σ’ ό,τι αφορά την αιµοδοσία: Η αιµοδοσία,
σωστά παρατηρήσατε ότι είναι η προσφορά εθελοντών και την
έχει ανάγκη η Ελλάδα. Δεν πρέπει να αγοράζουµε µονάδες από
το εξωτερικό κατά το δυνατόν. Γιατί, θα αλλάξει η διάθεση της
προσφοράς, του εθελοντισµού σ’ έναν πολίτη, µε το αν θα πάει
να δώσει το αίµα στο άλφα ή στο βήτα νοσοκοµείο; 

Τέλος σ’ ό,τι αφορά τις εφηµερίες, σας βεβαιώ ότι όλες οι δε-
δουλευµένες εφηµερίες µε υπογραφή δική µου πληρώνονται. Συ-
ναντούµε καθυστερήσεις -και το έχω πει και σε άλλες επίκαιρες
ερωτήσεις συναδέλφων- οι οποίες όµως δεν αφορούν τις υπη-
ρεσίες του Υπουργείου Υγείας, αφορούν τον πάρεδρο, αφορούν
τις υπηρεσίες δηµοσιονοµικού ελέγχου, αφορούν ακόµα και τα
ίδια τα νοσοκοµεία, όταν καθυστερούν να µας αποστείλουν τις
οφειλόµενες εφηµερίες. Διάθεση από εµάς υπάρχει να εξο-
φλούνται το ταχύτερο δυνατόν, γιατί οι ιατροί είναι συνεργάτες
µας. Δεν υπάρχει Υπουργός Υγείας, ο οποίος να θέλει αναστά-
τωση στα νοσοκοµεία. 

Μάλιστα, όταν ανέλαβα τα καθήκοντά µου τον Ιούνιο, υπήρχε
και µια υπέρβαση στις εφηµερίες, οι οποίες είχαν πραγµατοποι-
ηθεί κατά το πρώτο εξάµηνο και σε συνεργασία µε τον Υπουργό
Οικονοµικών, εξασφαλίσαµε αυτήν την υπέρβαση, ούτως ώστε
να µην υπάρξει µια δεδουλευµένη εφηµερία, η οποία να µην πλη-
ρωθεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έχετε και δευ-
τερολογία, κύριε Υπουργέ. Σας παρακαλώ να ολοκληρώσετε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αµέσως,
κυρία Πρόεδρε.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα  και επιτρέψτε µου να σας πω ότι
διαθέτουµε την ίδια ευαισθησία απέναντι στις γυναίκες που πά-
σχουν από καρκίνο και στον οποιονδήποτε πολίτη ασθενεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Η κ. Κανέλλη έχει το λόγο για άλλα τρία λεπτά.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Θα κρατήσω το καλοπροαίρετο, γιατί στην

πολιτική διαφωνούµε ριζικά, οριζόντια, διαγώνια, κάθετα -και δεν
µε ενδιαφέρουν οι τρόικες, µε ενδιαφέρει η πολιτική βούληση και
το τι σηµαίνει λαϊκή πολιτική και δηµόσιο σύστηµα υγείας- µας
χωρίζει άβυσσος. Να το αφήσω στην πάντα. Να κρατήσω το κα-
λοπροαίρετο; 

Ένα και ένα στα µαθηµατικά κάνουν δύο. Αυτό δεν µπορείτε
να µου το αλλάξετε. Στο έρωτα µπορεί να κάνουν και ένα, στα
µαθηµατικά όµως ένα και ένα κάνει δύο. Θαυµάσια; Ωραία. Μπο-
ρείτε να µου πείτε, πώς µου λέτε ότι έχετε βάλει την υπογραφή
σας ότι τους πληρώνετε; Εγώ ήµουν εκεί. Οι άνθρωποι είναι
απλήρωτοι και θα πληρωθούν όσοι απαιτούνται και χρειάζονται
και είναι εκεί και δουλεύουν και τις  κάνουν τις εφηµερίες, όταν
το κονδύλιο των 76.000 ευρώ, µου το έχετε κάνει 36.000 ευρώ
για δύο νοσοκοµεία, ενώ ήταν 76.000 για ένα νοσοκοµείο; Μα-
θηµατικά εξετάζοντάς το, είχατε 76.000 ευρώ για ένα νοσοκο-
µείο. Τώρα έχετε σε συγχωνευµένα δύο νοσοκοµεία, σύνολο
36.000 ευρώ. Κάποιος θα µείνει απλήρωτος. Μαθηµατικά δεν γί-
νεται. Θα µείνει απλήρωτος.

Δεύτερον, µου µιλάτε για επάρκεια και µου λέτε για έιτζ, ηπα-
τίτιδα, βασικά πράγµατα για τη δηµόσια υγεία. Έκλεισε το ηπα-
τολογικό, κύριε Υπουργέ. Ειλικρινά σας το λέω. Θα τα πάτε όλα
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στον «Ευαγγελισµό» και πιστεύετε ότι µπορεί να λειτουργήσει;
Εγώ σας έφερα το ζήτηµα του τεστ ΠΑΠ και της τρίµηνης καθυ-
στέρησης ως χαρακτηριστικό. Από την ώρα που έχετε κλείσει το
ηπατολογικό, θα τα πάτε όλα στον «Ευαγγελισµό»; Νοµίζετε ότι
µπορείτε; 

Έχετε δει να γίνεται απολύµανση των εργαλείων του οφθαλ-
µιατρείου µετά τους σεισµούς, γιατί δεν πάρθηκε µέτρο στον
«Ευαγγελισµό» και τούµπαλιν και να πηγαίνουν τα εργαλεία µε
τα χέρια; Έχετε πάει στο υπόγειο της «Πολυκλινικής»; Ξέρετε τι
σηµαίνει να είναι µέσα στην Οµόνοια; Γιατί µέσα στην Οµόνοια
είναι, µέσα στο κέντρο της Αθήνας, έχει και πρόσβαση συγκοι-
νωνιακή. 

Γιατί όταν εγώ βλέπω να µειώνονται από τις 76.000 ευρώ στις
36.000 ευρώ οι αµοιβές για τις εφηµερίες να µην ανησυχήσω για
τη µονάδα του νεφρού;

Σας λέω. Δύο παθολόγοι σε βάρδια! Ξέρετε τι σηµαίνει δύο
παθολόγοι σε βάρδια, σε εφηµερίες, σ’ αυτήν την περιοχή της
Αθήνας; Ορθώς –δεν κάνετε χάρη σε κανέναν- είναι ανοιχτή η
πρόσβαση, ώστε να µπει ο οποιοσδήποτε µέσα. Έχουν µπει χτυ-
πηµένοι, κυνηγηµένοι, µετανάστες. Ξέρετε πόσα έχουν γίνει;
Έχει όµως το νοσοκοµείο ιδιωτική φρούρηση. Το ξέρετε; Στο
κέντρο της Αθήνας έχει ιδιωτική φρούρηση, έχει σεκιουριτάδες.
Έχει έναν σεκιουριτά. Τι να σου κάνει ένας σεκιουριτάς σε τέτοια
νοσοκοµεία, κάτω απ’ αυτές τις συνθήκες και αυτές τις καταστά-
σεις; Δεν σας νοιάζει να έχετε κλείσει το ηπατολογικό εκεί, να
έχετε µόνο δύο παθολόγους; Έτσι κι αρρωστήσει ένας από κό-
ψιµο, πάνε οι εφηµερίες! Δεν θα µπορεί να τις αντιµετωπίσει, σ’
έναν χώρο µε πρόσβαση ακόµα και χρηστών. Μπορεί να σωθεί η
ζωή χρηστών. Οι νέοι άνθρωποι είναι οι χρήστες. Έχει ρίξει και
το σύστηµα αυτό το φθηνό ναρκωτικό και πέφτουν σαν τα κοτό-
πουλα τα παιδιά. 

Τι θα τους λέτε; Θα καταφεύγουν εκεί και λόγω ανεπάρκειας
χρηµάτων, εφηµεριών, προσωπικού, κλειστού αιµατολογικού,
κλειστού αιµοδοτικού και κλειστού ηπατικού, θα τους λέτε «φύγε
τώρα έτσι όπως είσαι και πήγαινε στον «Ευαγγελισµό»; Πόσους
θα πάρει ο «Ευαγγελισµός» και πρακτικά και θεωρητικά; Είναι
κεντρικής σηµασίας να κρατιούνται οι µονάδες. 

Κάνατε τη συγχώνευση µε το τρίτο θεραπευτήριο, το ίδιο κά-
νατε και µε το έκτο, το έβδοµο και το πρώτο θεραπευτήριο. Αυτά
ήταν παρηγοριά για την κατεστραµµένη από πλευράς κοινωνικού
ιστού και υποδοµών όψη της Αθήνας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Συγχωρήστε µε, θέλω να τελειώσω µε µία φράση. 
Κύριε Υπουργέ, µιλάµε για υγεία. Εγώ αρνούµαι να βάλω την

υγεία στο επίπεδο του κόστους. Θεωρώ ανυπολόγιστης αξίας
την ανθρώπινη ζωή κατ’ άτοµον και στο σύνολο. Φαντάζοµαι, ελ-
πίζω και θέλω να πιστεύω, ανεξαρτήτως των εφαρµοζοµένων πο-
λιτικών, σε υποκειµενικό επίπεδο να µη διαφωνεί κανείς µαζί µου.
Σε αντικειµενικό επίπεδο, δυστυχώς, σας ξαναλέω ότι πολιτικά
µας χωρίζει άβυσσος. 

Εφόσον, λοιπόν, µιλάµε για το ανεκτίµητο, δεν µπορούµε να
το κατεβάσουµε στο επίπεδο της λογιστικής. Τη βάλατε την υπο-
γραφή σας στα µισά λεφτά για δύο νοσοκοµεία. Είναι σαν να µου
λέτε ότι µοιράζετε ένα κουλούρι στα τέσσερα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κυρία συνάδελφε. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Με ένα κουλούρι στα τέσσερα, θα πονάνε
πολλά στοµάχια. Είναι ωραίο πράγµα να λέµε ωραίες κουβέντες
κάποια στιγµή και η στέπα να είναι κάτι το οποίο βλέπεις από τη
µία άκρη ως την άλλη -γιατί για στέπα µιλάµε στο κέντρο της
Αθήνας- αλλά όποτε συγκρούστηκε η ποίηση µε το στάρι, κερδί-
ζει πάντα το ψωµί! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία Κανέλλη. 

Ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος έχει το λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κυρία Πρόεδρε.
Η διαφορά ανάµεσα στις ωραίες κουβέντες και στη διαχείριση

της πραγµατικότητας είναι µεγάλη και σκληρή. Ο Υπουργός
Υγείας, ο κάθε Υπουργός Υγείας, καλείται να διαχειριστεί τους

διαθέσιµους πόρους που έχει στη διάθεσή του. Το ΑΕΠ της χώ-
ρας µας θα κινηθεί στα 200 δισεκατοµµύρια ευρώ. Οι πόροι για
την υγεία είναι συγκεκριµένοι. Η Ελλάδα, δεν µπορεί να συνεχίσει
να παρέχει υπηρεσίες, τις οποίες δεν έχει τη δυνατότητα να χρη-
µατοδοτήσει. 

Αυτή είναι η πραγµατικότητα και εγώ αυτήν την πραγµατικό-
τητα καλούµαι να διαχειριστώ. Επαναλαµβάνω ότι ούτε εγώ ούτε
εσείς ούτε καµµία κυρία ή κύριος εκ των συναδέλφων, διαθέτει
περισσότερη ευαισθησία για τα θέµατα της υγείας. 

Επίσης συµµερίζοµαι απολύτως τις παρατηρήσεις σας για τις
συνθήκες κάτω από τις οποίες προσφέρουν τις υπηρεσίες τους
οι ιατροί, οι νοσηλευτές και το διοικητικό προσωπικό. 

Επίσης αναγνωρίζω την πολύ σηµαντική συµβολή της Πολυ-
κλινικής στο χώρο στον οποίο βρίσκεται, στο κέντρο της Αθήνας,
για όλες αυτές τις ανάγκες τις οποίες περιγράψατε. Για τους λό-
γους αυτούς, σας είπα ότι παραµένει ως νοσηλευτική µονάδα. Η
διασύνδεσή της µε τον «ΕΥΑΓΓΕΛΙΣΜΟ» δεν είναι για να αποβεί
σε βάρος των υπηρεσιών τις οποίες παρέχει, αλλά για να υπάρχει
αυτή η διασύνδεση ανθρώπινου δυναµικού, υπηρεσιών που προ-
σφέρονται και για να αντιµετωπιστούν αυτές οι έκτακτες συνθή-
κες, τις οποίες περιγράψατε. Δεν σηµαίνει ότι, επειδή µειώνονται
οι δαπάνες, ακρωτηριάζονται και οι παρεχόµενες υπηρεσίες. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Μα σας λέω, έκλεισε το θεραπευτήριο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Σε ό,τι

αφορά τις εφηµερίες, πράγµατι γίνεται µία περιστολή στις εφη-
µερίες. Όχι όµως ότι δεν υπάρχουν εφηµερίες. Εφηµερεύουν ια-
τροί οι οποίοι είναι αναγκαίοι, απαραίτητοι για να λειτουργήσει
η εφηµερία και το νοσοκοµείο. 

Όλοι αντιλαµβανόµεθα ότι σ’ αυτήν την εποχή δεν υπάρχει η
δυνατότητα να εµφανίζεται ο Υπουργός ή οποιοσδήποτε εδώ και
να είναι γενναιόδωρος, να πλειοδοτεί. Αν ήταν µία άλλη εποχή,
αν υπήρχαν διαθέσιµοι πόροι, ευχαρίστως θα µπορούσε κανείς
να πει ότι υιοθετεί αιτήµατα, απ’ όποια πλευρά κι αν προέρχονται. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Αν ήταν τράπεζα, πού θα βρίσκατε τα
λεφτά;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Εγώ σας
οµιλώ ως Υπουργός Υγείας, που διαχειρίζοµαι συγκεκριµένα µε-
γέθη και έχω την ευθύνη µε τη διαχείριση αυτή να µην επιδει-
νώσω τη θέση της χώρας. Και θα την επιδεινώσω, εάν ξοδεύω
τα χρήµατα που έχω στη διάθεσή µου µε αλόγιστο τρόπο. Δεν
µπορώ να το κάνω. Αντιθέτως, προσπαθώ κάθε ευρώ το οποίο
δαπανάται να πιάνει τόπο. Αυτή είναι η αποστολή µου και η ευ-
θύνη µου.

Σε ό,τι αφορά τα θεραπευτήρια τα οποία είπατε ότι κλείσαµε,
οι κλινικές τους λειτουργούν σε άλλες εγκαταστάσεις και εκεί
υπήρχαν πληρότητες τις οποίες έχω πάλι καταθέσει στη Βουλή:
Στο µεν πρώτο θεραπευτήριο η πληρότητα ήταν της τάξεως του
47% και στο έβδοµο ήταν 20,7%. Και αν δείτε τους αριθµούς των
υπηρετούντων ιατρών και νοσηλευτών, ήταν σε σχέση µε τις
ανάγκες των νοσοκοµείων υπερβολικοί. Εµείς δεν λέµε να στα-
µατήσει ο ιατρός ή ο νοσηλευτής να προσφέρει τις υπηρεσίες
του. Λέµε να ενισχυθούν οι κλινικές, να υπάρχουν καλύτερες
υπηρεσίες, να έχει ο πολίτης πρόσβαση στις υπηρεσίες του Εθνι-
κού Συστήµατος και αυτήν την προσπάθεια κάνουµε. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ)

Οι παρατηρήσεις σας πάντοτε ευπρόσδεκτες είναι -ας µας χω-
ρίζει η ιδεολογική ή η πολιτική απόσταση- και βελτιώνουν τη δου-
λειά µας. Αλλά πιστεύω ότι όλοι πρέπει να επιδεικνύουµε περισ-
σότερη ψυχραιµία και αυτοσυγκράτηση, διότι το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας κάτω από εξαιρετικά δυσµενείς συνθήκες έχει σηµαντικά
αποτελέσµατα. Διαθέτουµε κορυφαίους επιστήµονες διεθνούς
φήµης, οι οποίοι εργάζονται µε αυταπάρνηση στο Εθνικό Σύ-
στηµα και πραγµατικά οι αµοιβές τις οποίες έχουν δεν ανταπο-
κρίνονται στο επίπεδο και στο ύψος της προσφοράς τους.
Αλίµονο εάν εµείς λέγαµε ότι είναι ειδυλλιακή η κατάσταση και
ότι όλοι εργάζονται κάτω από άνετες και ιδανικές συνθήκες, αλλά
αυτή η πραγµατικότητα δεν αφορά την παρούσα Κυβέρνηση και
τον οµιλούντα Υπουργό, αφορά τη χώρα µας. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα. Ας συνεργαστούµε όλοι µαζί για να κάνουµε κάτι το
καλύτερο. 
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Σας ευχαριστώ.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Σε ζωντανούς πολίτες, κύριε Υπουργέ. Άµα

πεθάνουν, δεν αφορά σε κανέναν! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία
παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες και δύο εκ-
παιδευτικοί από το 4ο Γυµνάσιο Αµαρουσίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 726/10-12-2012 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού
Μετώπου κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς την Υπουργό Τουρισµού
σχετικά µε την τουριστική επικοινωνιακή στρατηγική.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης για δύο
λεπτά.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Αγαπητέ Πρόεδρε, πριν από εξήντα εννιά
χρόνια σαν σήµερα έγινε το µεγαλύτερο ολοκαύτωµα στην Ελ-
λάδα, στα Καλάβρυτα. Πρόταση: Ή να συγκληθεί περισσότερο
η Βουλή και να το συζητήσουµε σήµερα -δεν µπορούµε να το
αγνοήσουµε- ή πείτε οποιαδήποτε άλλη πρόταση θέλετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Μάλιστα. Θα το µετα-
φέρω στον Πρόεδρο, κύριε  Γλέζο.

Παρακαλώ, ο κ. Κριτσωτάκης έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι είναι ση-

µαντικό αυτό που µόλις ανεφέρθη για τα Καλάβρυτα, όπως είναι
σηµαντικό και τα συλλυπητήρια που έδωσε προηγουµένως ο
Υπουργός Υγείας -και ξέρω ότι τρώω το χρόνο µου, αλλά είναι
σηµαντικό- να συνοδευτούν από το ότι το υλικό του ΕΚΑΒ θα
πρέπει να αναταχθεί κυριολεκτικά. Διότι πριν από ενάµιση χρόνο
είχαµε φέρει στοιχεία και είχαµε αποδείξει ότι θα γινόταν κάτι και
δυστυχώς -και είναι µακάβριο που το λέω-  έγινε. Αντί συλλυπη-
τηρίων, να δούµε τι θα γίνει µε το ΕΚΑΒ.

Κύριε Πρόεδρε, είναι συστηµατικά καλλιεργούµενο από το
Υπουργείο Τουρισµού το θολό τοπίο στην τουριστική επικοινω-
νιακή ανάπτυξη και στρατηγική. Τον περασµένο Απρίλιο η µνη-
µονιακή Κυβέρνηση υπό τον κ. Παπαδήµο προώθησε ένα απα-
ράδεκτο νοµοσχέδιο, το 4070/2012, µέσω της Βουλής λίγο πριν
διαλυθεί αυτή, πριν τις 6 του Μάη. Για την ακρίβεια, το νοµοσχέ-
διο ψηφίστηκε στις 6 Απριλίου και τρεις εργάσιµες µέρες µετά
ανακοινώθηκαν οι εκλογές. Ήταν µια παρέκκλιση της κοινοβου-
λευτικής διαδικασίας. Αλλά επί του συγκεκριµένου τώρα, στο
τέλος του νοµοσχεδίου αυτού, στο άρθρο 187 που κύρωνε τη
σύσταση εταιρείας marketing ως σύµπραξη ανάµεσα στο δηµό-
σιο µε 30% συµµετοχή και το ΣΕΤΕ µε 70% συµµετοχή, η από-
φαση αυτή σηµατοδοτούσε την εκχώρηση του πιο κοµβικού
τµήµατος της επικοινωνιακής στρατηγικής του τουρισµού στα
χέρια των µεγάλων ιδιωτικών συµφερόντων.

Σκανδαλωδώς το κράτος διά της νοµοθεσίας, όχι µόνο εµπλέ-
κει τον ιδιωτικό τοµέα στην υπόθεση της προβολής, αλλά του πα-
ραχωρεί, τόσο την υλοποίηση, όσο -ακόµα χειρότερα- και το
σχεδιασµό της στρατηγικής. Από θέση στρατηγικής και πολιτικής
εµείς το είχαµε θεωρήσει λάθος, δεν διαφωνούµε απλά. Το θεω-
ρούµε λάθος, διότι είναι εγκληµατικό, ένα κυρίαρχο κράτος να
παραδίδει στο διηνεκές «τα κλειδιά» στη διαδικασία λήψης απο-
φάσεων σε θέµατα εθνικής πολιτικής, τη θέση του Διευθύνοντα
Συµβούλου και την απόλυτη πλειοψηφία στο ΔΣ στον ιδιωτικό
τοµέα –προσοχή!- και όχι απλά όσον αφορά στην υλοποίηση,
αλλά και στο σχεδιασµό.

Το θεωρούµε λάθος, διότι η επικοινωνιακή στρατηγική για τον
τουρισµό αποτελεί καθοριστικό παράγοντα άσκησης πολιτικής
σε διεθνές επίπεδο, δεν είναι µόνο ο τουρισµός δηλαδή. Και το
θεωρούµε λάθος, γιατί είναι αδιανόητο από τη µια οι κυβερνή-
σεις του µνηµονίου να υπερθεµατίζουν διαρκώς για ένα κράτος
έκτακτης ανάγκης και από την άλλη να αλυσοδένουν το δηµόσιο
στη συγκεκριµένη κοινοπραξία µέχρι το 2060 παρακαλώ!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Το θεωρούµε, λοιπόν, για πολλούς λόγους λάθος, αλλά και
γιατί η τεχνογνωσία του ΣΕΤΕ σε θέµατα µάρκετινγκ και διαφή-
µισης δεν αποτελεί απαραίτητα προωθητικό παράγοντα συνο-
λικά για τον ελληνικό τουρισµό, παρά µόνο για κάποια κοµµάτια
του, και µάλιστα εάν δεν αναλυθούν και δεν εκτιµηθούν πρώτα
εκτενώς οι ποσοτικοί και ποιοτικοί δείκτες, µε άλλα λόγια το τι
σηµαίνει ανάπτυξη για τον τουρισµό για εσάς στο Υπουργείο,
κυρία Υπουργέ, και για τον ΣΕΤΕ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε συνάδελφε, έχετε
και δευτερολογία.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Το θεωρούµε λάθος και για πολλούς άλλους λόγους. Να σας

πω µόνο ότι ο προϋπολογισµός του ΕΟΤ µειώνεται διαρκώς,
θύµα της πολιτικής των περικοπών.

Τέλος, να πω και το επίµαχο. Ποιος θα αναλάβει την υπόθεση
της τουριστικής προβολής στη χώρα αυτή; Η ιδιωτική εταιρεία
του ΣΕΤΕ; Ο διαρκώς αφαιµαγµένος οικονοµικά ΕΟΤ; Ή µήπως
η νοµοθετηµένη εταιρεία µάρκετινγκ, η οποία φαίνεται προσω-
ρινά και επιτηδευµένα ότι παροπλίζεται, αλλά αποτελεί -ενδει-
κτικό είναι ότι οι διατάξεις του 4070/2012 ισχύουν ακόµα-
στρατηγικό σας στόχο; Για ποιο λόγο καλλιεργείται αυτή η σύγ-
χυση και πού αποσκοπεί; 

Θα θέλαµε να ξεκαθαριστεί, για να µπορούµε τουλάχιστον να
µιλήσουµε καθαρά και να ξέρουµε πού διαφωνούµε, πού συµ-
φωνούµε και τι µπορεί να γίνει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει η Υπουργός
Τουρισµού, κ. Όλγα Κεφαλογιάννη.

ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ (Υπουργός Τουρισµού): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, πρωταρχικός στόχος της Κυβέρνησης αυτής
είναι να βρει άµεσα και αποτελεσµατικά βιώσιµη διέξοδο από την
κρίση, να βρει τρόπους στήριξης, τόσο της εθνικής οικονοµίας,
όσο και της ελληνικής κοινωνίας, να αναπτύξει τις δυνατότητες
της χώρας και να βασιστεί στις δικές της δυνάµεις.

Ο τουρισµός αποτελεί για τη χώρα µας ένα πολύ ισχυρό ανα-
πτυξιακό όπλο, για να καταπολεµήσουµε την ύφεση, να αυξή-
σουµε το ΑΕΠ της χώρας, να µειώσουµε την ανεργία. 

Θα περίµενα από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, από εσάς, θέ-
σεις και προτάσεις προς αυτήν την κατεύθυνση, όχι µόνον εύ-
κολη κριτική, αλλά  συγκεκριµένες πρωτοβουλίες και όχι κυνήγι
φαντασµάτων που µόνον εσείς βλέπετε. Σας διαβεβαιώνω, λοι-
πόν, κύριε συνάδελφε, πως τα φαντάσµατα που σας κατατρύ-
χουν, δεν υπάρχουν.

Από την πρώτη στιγµή που αναλάβαµε το Υπουργείο Τουρι-
σµού και ύστερα από µια τριετία που η Ελλάδα απουσίασε επι-
κοινωνιακά από τις διεθνείς αγορές, θέσαµε ως στόχο τη
διαµόρφωση µιας νέας τουριστικής ταυτότητας για τη χώρα µας,
σύγχρονης, εξωστρεφούς, που να ανταποκρίνεται όχι µόνο στις
ανάγκες των διεθνών αγορών, αλλά και να συµβαδίζει µε την οι-
κονοµική και κοινωνική πραγµατικότητα στην οποία βρίσκεται σή-
µερα η Ελλάδα.

Έτσι εξ’αρχής θέσαµε τρεις ρεαλιστικές προϋποθέσεις. Πρώ-
τον, να αφυπνίσουµε και να αξιοποιήσουµε στο έπακρο το πολύ-
τιµο κεφάλαιο γνώσης και εµπειρίας του δηµοσίου. Δεύτερον, να
εκµεταλλευτούµε µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο την ευελιξία,
την τεχνογνωσία και την πείρα του ιδιωτικού τοµέα. Και τρίτον,
να εξυπηρετήσουµε το δηµόσιο συµφέρον στις σηµερινές συν-
θήκες οικονοµικής κρίσης που απαιτούν από όλους µας τη µε-
γαλύτερη δυνατή εξοικονόµηση πόρων και ενέργειας. Αυτό είναι
το πλαίσιο της πολιτικής µας.

Το ελληνικό δηµόσιο δεν έχει σ’ αυτή τη συγκυρία καµµία πο-
λυτέλεια να στηρίξει δεσµευτικές συµπράξεις, που πιθανά σε
άλλες περιόδους να φαίνονταν λογικές. Τα δεδοµένα απαιτούν
από όλους µας εξοικονόµηση πόρων και σχέδια ρεαλιστικά και
βιώσιµα. 

Σε αυτή την κρίσιµη για τον τόπο  χρονική συγκυρία επιλέ-
γουµε να χτίσουµε µια νέα σχέση συνεργασίας δηµοσίου και
ιδιωτικού τοµέα, µια σχέση συνεργασίας που θα σφυρηλατηθεί
µέσα από συγκεκριµένες κοινές δράσεις, µέσα από ευέλικτα αν-
τιγραφειοκρατικά και κυρίως οικονοµικά βιώσιµα σχήµατα. Η Ελ-
λάδα θα προχωρήσει µπροστά, µόνο µε τη συνεργασία όλων των
φορέων.
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Καµµία τουριστική προβολή δεν εκχωρείται. Είναι ξεκάθαρο
πως ο φορέας που ηγείται της επικοινωνιακής στρατηγικής του
ελληνικού τουρισµού είναι ο Ελληνικός Οργανισµός Τουρισµού,
ο οποίος αποτελεί τον εκτελεστικό βραχίονα του Υπουργείου
Τουρισµού.

Στόχος του Υπουργείου είναι να αναµορφώσουµε και να ισχυ-
ροποιήσουµε τον Οργανισµό, να του προσδώσουµε ουσιαστικό
και ενεργό ρόλο και να τον µετατρέψουµε στο ισχυρό µας όπλο
για την προώθηση του ελληνικού τουριστικού προϊόντος.

Είναι απαραίτητο, όµως, να µπορούµε να συµβαδίζουµε και µε
τις αυξηµένες ανάγκες των καιρών, να µπορέσει ο ΕΟΤ να συν-
δυάσει τη συσσωρευµένη πείρα του παρελθόντος και την τεχνο-
γνωσία µε την νεωτερικότητα που χρειάζεται σήµερα ο ελληνικός
τουρισµός.

Εµείς σχεδιάζουµε έναν νέο ισχυρό ΕΟΤ, απαλλαγµένο από
τις παθογένειες του παρελθόντος, θωρακισµένο απέναντι στις
δυσκολίες των ηµερών. Το 2012 καταφέραµε να αντιστρέψουµε
το αρνητικό κλίµα του εξαµήνου. Έτσι η χρονιά έκλεισε µε ελά-
χιστες απώλειες. Δουλεύουµε σκληρά για να πετύχουµε, το 2013
να είναι η χρονιά ανάκαµψης του ελληνικού τουρισµού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης για τρία λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, απαντώντας στην
αιτίαση της κυρίας Υπουργού που λέει ότι δεν έχουµε θέσεις,
θέλω να πω ότι έχουµε θέσεις και για το λόγο αυτόν προσπα-
θούµε να ξεκαθαριστεί το τι λέει το Υπουργείο. Διότι, σ’ αυτό το
θολό τοπίο θα αντιπαρατάξω µια συγκεκριµένη πρόταση, η οποία
δεν θα είναι καθόλου θολή, αλλά θα είναι σταθερή και αποτελε-
σµατική.

Το πρώτο που θέλω να πω είναι ότι η γνώση, η εµπειρία, η ευε-
λιξία και το δηµόσιο συµφέρον είναι γενικότητες, κυρία Υπουργέ
και δεν καλύπτουν ούτε µια αντιπολίτευση –και θα έλεγα- ούτε
καν την Αξιωµατική. Δεν θα έπρεπε να εκφέρονται µε αυτόν τον
τρόπο.

Έχω, όµως, δυο αποδείξεις, κύριε Πρόεδρε, οι οποίες αποδει-
κνύουν ότι η αποτυχία της πολιτικής -είτε των παλαιότερων κυ-
βερνήσεων που ήταν µε το δικοµµατικό πρόσωπο είτε όπως
έχουν µετεξελιχθεί τώρα µε το µνηµονιακό πρόσωπο- είναι σα-
φέστατη. 

Πρώτον, το σηµαντικότερο που θέσατε, την επιµήκυνση δη-
λαδή της τουριστικής περιόδου, δεν το έχετε πετύχει. Αντίθετα,
έχετε πετύχει τη σµίκρυνση. Φύγαµε, δηλαδή, από τους επτά και
οκτώ µήνες και είµαστε στους τέσσερις µήνες, µε προοπτική µεί-
ωσης. 

Το δεύτερο που έχω να σας πω, το οποίο είναι αποδεικτικό
στοιχείο από την πραγµατικότητα και δεν µπορείτε να το αντι-
κρούσετε ό,τι και αν κάνετε, είναι ότι αντί να έχουµε αύξηση του
ποιοτικού τουρισµού έναντι του υποβαθµισµένου τουρισµού –για
να µην το αντιπαραθέσω µε τον µαζικό- των ειδικών και των εναλ-
λακτικών δηλαδή µορφών τουρισµού -δεν έχετε κάνει τίποτε για
όλα αυτά όλα αυτά τα χρόνια µε όποιες µορφές και δεν αναφέ-
ροµαι σ’ εσάς προσωπικά, αλλά στις κυβερνήσεις- έχουµε αύ-
ξηση του «all inclusive» έναντι των υπολοίπων.

Θα ήθελα να σας πω ακόµη ότι έχει παραδεχθεί ο ίδιος ο Πρω-
θυπουργός προεκλογικά στη Ρόδο, όταν παρουσίαζε το πρό-
γραµµα της Νέας Δηµοκρατίας για τον τουρισµό, ότι δεν υπάρχει
εθνική στρατηγική για τον τουρισµό στη χώρα. Αυτό δεν θερα-
πεύτηκε, διότι δεν µας παρουσιάσατε ποτέ κάτι που να µπορείτε
να ισχυριστείτε ότι είναι εθνική στρατηγική. 

Τέλος, θα ήθελα να σας πω και κάτι ακόµα: Η προβολή είναι
σηµαντική. Το σηµαντικότερο, όµως, ξέρετε ποιο είναι; Είναι το
τι προβάλλω. «Επί του ψητού» δηλαδή, που λέει και ο ελληνικός
λαός δεν έχετε πει τίποτε. Δεν έχετε πει τίποτε ούτε για το µον-
τέλο, το οποίο έχει εκµετρήσει το χρόνο του ούτε για την κατά-
σταση, η οποία είναι άσχηµη.

Θα παρατηρήσω κάτι, το οποίο είναι βαθύτατα πολιτικό: Κυρία
Υπουργέ, δεν γίνεται να κάνεις ανάπτυξη µε µνηµόνιο πουθενά
ούτε και στον τουρισµό. Τώρα, όµως, είπατε ότι τελικά την προ-
βολή –παρά του ότι τα µπερδέψατε, είπατε και για τα τρία, δη-
λαδή για τις τρεις εκδοχές για το ποιος θα κάνει τη στρατηγική
για την προώθηση του τουρισµού - θα την κάνει ο ΕΟΤ. Χαίροµαι

που αναγνωρίζετε τον ΕΟΤ ως το νούµερο ένα µοχλό της επικοι-
νωνιακής στρατηγικής για τον τουρισµό, παρά του ότι το µπερ-
δεύετε και µε τα άλλα.

Συµφωνούµε, λοιπόν, ότι το ελληνικό κράτος πρέπει µε τις
υπηρεσίες που διαθέτει στο οπλοστάσιό του να σχεδιάζει τέτοιου
είδους ζητήµατα. Και πρέπει ο ΕΟΤ να παίξει αυτόν το ρόλο, σε
έναν στρατηγικό, όµως, σχεδιασµό που όµως, όπως σας είπα και
πριν, έχετε παραδεχθεί ήδη δια του ιδίου του Πρωθυπουργού ότι
δεν υπάρχει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το δεύτερο που θα ήθελα να σας πω είναι ότι συνεχίζεται
αυτό. Και φοβάµαι ότι θα συνεχίζεται και εσαεί, διότι τώρα δεν
έχουµε µια εκποµπή από ένα …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα έχουµε από τρεις πηγές εκποµπή για το θέµα της προβο-

λής του τουρισµού. Πώς θα µπορέσει να ανταγωνιστεί ένας απο-
δυναµωµένος ΕΟΤ τα µεγάλα ιδιωτικά συµφέροντα, τα οποία
εσείς βάλατε στο παιχνίδι της προβολής µε τα κεφάλαια που δια-
θέτουν και την τεχνογνωσία στους νόµους της αγοράς;

Ούτε, βεβαίως, είναι δυνατόν να δεχθούµε έναν «νέο ΕΟΤ»
που θα επιδίδεται σε απροσδιορίστου αποτελέσµατος πολυδά-
πανα διαφηµιστικά σποτ και καµπάνιες, όπως εκείνο που κυκλο-
φόρησε στο διαδίκτυο και έχει ήδη αποσυρθεί, αφού, όµως,
κόστισε και πληρώθηκε, χωρίς να έχει και αποτελέσµατα.

Εµείς αυτά τα απορρίπτουµε, όπως τα απορρίπτει και η µατω-
µένη τσέπη των Ελλήνων φορολογουµένων. 

Σας ζητώ, λοιπόν, να αφήσετε τώρα τις υπεκφυγές και αν
πράγµατι επιθυµείτε έναν ισχυρό ΕΟΤ -και ισχυρός σηµαίνει ότι
χαράσσει αυτοτελώς πολιτική µέσα στα πλαίσια όµως µιας στρα-
τηγικής που δεν έχετε, και πρωταγωνιστεί στη διαδικασία της
λήψης των αποφάσεων- να επαναφέρετε ολοκληρωτικά και µε
σαφήνεια το σχεδιασµό της τουριστικής προβολής και συνολικά
της επικοινωνιακής στρατηγικής στο δηµόσιο, στη δηµόσια
σφαίρα. 

Αυτό σηµαίνει ότι δεν θα µπορεί να δεσµεύεται θεσµικά πλέον
και από τον απαράδεκτο ν. 4070 και το συγκεκριµένο που σας
είπα ότι έγινε µέσα στην προεκλογική περίοδο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν γίνεται έτσι, όµως,
κύριε Κριτσωτάκη. Σας παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: …και ότι θα πραγµατοποιηθούν οι
σχετικές ενέργειες για την ακύρωσή του.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει η Υπουργός

Τουρισµού, κ. Κεφαλογιάννη.
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ (Υπουργός Τουρισµού): Κύριε συνά-

δελφε, λυπάµαι, γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ ακολουθεί µια τόσο ξεπερασµένη
αντιπολιτευτική πρακτική. Διαστρεβλώνει την πραγµατικότητα,
λαϊκίζει χωρίς όρια και κατασκευάζει εχθρούς εκεί που δεν υπάρ-
χουν. 

Δυστυχώς, συνεχίζετε να µην έχετε να προτείνετε καµµία απο-
λύτως λύση και φοβάµαι ότι δεν µε ακούσατε µε προσοχή στην
πρωτολογία µου ή µάλλον δεν θέλετε να µε ακούσετε. Ήρθατε
αποφασισµένος να πείτε συγκεκριµένα πράγµατα που, δυστυ-
χώς για εσάς, δεν ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα. 

Θα έπρεπε να γνωρίζετε, κύριε Κριτσωτάκη, ότι δεν θα ήταν
ποτέ δυνατόν να εκχωρήσουµε, όπως λέτε, την τουριστική προ-
βολή της χώρας. Το ελληνικό δηµόσιο δεν θα συµµετέχει ούτε
οικονοµικά στο µετοχικό κεφάλαιο της υπό σύσταση εταιρείας
«Marketing Greece» ούτε µε οποιοδήποτε άλλο τρόπο. 

Η εταιρεία «Marketing Greece», στην οποία -σύµφωνα µε αυτά
που έχουν ανακοινωθεί από τον ιδιωτικό τοµέα- θα συµµετέχουν
ο Σύνδεσµος Ελληνικών Τουριστικών Επιχειρήσεων, το Ξενοδο-
χειακό Επιµελητήριο της Ελλάδας και η Ένωση Διαφήµισης και
Επικοινωνίας Ελλάδας, θα µπορεί να προσφέρει τεχνογνωσία,
ταχύτητα και εµπειρία, τόσο στο Υπουργείο, όσο και στον ΕΟΤ,
όταν και όπως εµείς κρίνουµε ότι µπορεί και πρέπει να προσφέ-
ρει.

Αναρωτιέµαι, όµως, σε µια τόσο δύσκολη συγκυρία για τη
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χώρα µας θέλετε ή δεν θέλετε να έχετε όλους τους φορείς του
τουρισµού συµµάχους και συνοδοιπόρους; Συµφωνείτε ή διαφω-
νείτε να µπορεί το δηµόσιο να συνεργάζεται χωρίς δεσµεύσεις
και προϋποθέσεις µε τον ιδιωτικό τοµέα για το καλό του ελληνι-
κού τουριστικού προϊόντος; Ενδιαφέρεστε ή δεν ενδιαφέρεστε
τελικά να προωθήσουµε τον ελληνικό τουρισµό στο εξωτερικό
µε τον καλύτερο και πιο σύγχρονο τρόπο, χωρίς τα υπέρογκα
κόστη και τις σπατάλες του παρελθόντος;

Σας ξεκαθαρίζω, λοιπόν, και πάλι ότι θέλουµε, επιδιώκουµε και
αναζητούµε να πετύχουµε µία καθολική συµµαχία όλων των φο-
ρέων του τουρισµού. Σε αυτήν καλώ κι εσάς την Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση να συµµετέχετε. Μπορείτε κι εσείς να έχετε το δικό
σας ρόλο, να στηρίξετε κι εσείς µε τον τρόπο σας την ανάγκη
για κοινωνική ειρήνη και ηρεµία στην Αθήνα. Κάντε το αν κόπτε-
στε για τον τουρισµό, για τους εργαζοµένους και για όλους τους
επιχειρηµατίες του κέντρου. Πάψτε να τροφοδοτείτε τον απο-
κλεισµό του κέντρου της Αθήνας, τον στραγγαλισµό των εµπό-
ρων, την ασφυξία των ξενοδοχείων της πρωτεύουσας, την τουρι-
στική απαξίωση της πρωτεύουσας. Αποδείξτε ότι νοιάζεστε για
τον ελληνικό τουρισµό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στόχος µας είναι να µπορέ-
σουµε εν µέσω κρίσης να υλοποιήσουµε στο ακέραιο µια συγ-
κροτηµένη και οικονοµικά ρεαλιστική επικοινωνιακή στρατηγική
του ελληνικού τουρισµού. Σε αυτό το σκοπό θα συνεργαστούµε
και µε την εταιρεία «Marketing Greece», µε τη µορφή που θα
πάρει και στο αµέσως επόµενο διάστηµα θα συµφωνήσουµε και
θα ανακοινώσουµε κοινές δράσεις συνεργασίας. Οι ενέργειες
αυτές θα συµφωνηθούν από κοινού µε το Υπουργείο, θα υλοποι-
ηθούν µε βάση την εθνική επικοινωνιακή στρατηγική για τον ελ-
ληνικό τουρισµό που έχει εκπονήσει ο ΕΟΤ και το Υπουργείο
Τουρισµού.

Μιας και αναφέρατε, κύριε συνάδελφε, για το θέµα αυτό του
flash mob και επειδή είπατε εσείς ότι θέλετε να αξιοποιούµε την
εµπειρία του δηµοσίου, µου δίνετε την ευκαιρία να σας δώσω µια
συνολική απάντηση για ένα θέµα που εξαντλήθηκε ο λαϊκισµός
και η παραποίηση της πραγµατικότητας. Το συγκεκριµένο βίντεο
που είδατε ήταν µια ενέργεια στα πλαίσια της παγκόσµιας έκθε-
σης τουρισµού στο Λονδίνο. Αποφασίστηκε και εκτελέστηκε από
τον ΕΟΤ και συγκεκριµένα από το γραφείο του ΕΟΤ στο Λονδίνο,
µε πρωτοβουλία των εργαζοµένων στο γραφείο του ΕΟΤ στο
Λονδίνο. Δεν αποτελεί, σε καµµία περίπτωση, µέρος της καµπά-
νιας, που ούτως ή άλλως δεν έχει ξεκινήσει. Δεν είναι η καµπάνια
της Ελλάδας στο εξωτερικό, λοιπόν.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Πόσο κόστισε;
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ (Υπουργός Τουρισµού): Το κόστος

του δεν ξεφεύγει, σε καµµία περίπτωση, από το µέσο όρο κό-
στους αντίστοιχων ενεργειών.

Παρ’ όλα αυτά, κάναµε τους απαραίτητους ελέγχους. Τέτοιου
είδους happening γίνονται κατά κόρον από εταιρείες και φορείς
σε ολόκληρο τον κόσµο. Έχουν συγκεκριµένη στόχευση και
απευθύνονται σε συγκεκριµένο κοινό στο εξωτερικό και κυρίως
στην Αγγλία. Είναι τόσο απλό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ολοκληρώστε, κυρία
Υπουργέ. 

ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ (Υπουργός Τουρισµού): Θα ήθελα
να πω και κάτι ακόµα. Ο εκάστοτε Υπουργός Τουρισµού κατά την
άσκηση των καθηκόντων του παρευρίσκεται σε εκατοντάδες εκ-
δηλώσεις σε ολόκληρο τον κόσµο, οι οποίες βιντεοσκοπούνται
και για τις οποίες παράγονται κάθε λογής βίντεο. 

Πιστεύετε ότι πρέπει να τις λογοκρίνουµε, να µην εµφανίζεται
ο Υπουργός, να γίνεται µοντάζ, να µην παρευρίσκεται σε εκδη-
λώσεις; Πιστεύετε ότι είχα την ανάγκη των ελάχιστων δευτερο-
λέπτων παρουσίας σε ένα τέτοιο βίντεο χαµηλού ενδιαφέροντος,
όταν τις ίδιες µέρες εµφανίστηκα στο CNN, στο Bloomberg, στο
Euronews, στο CNBC, στο BBC και σε ώρες τηλεθεάσεως εκα-
τοµµυρίων θεατών;

Νοµίζω ότι η υποκρισία και ο λαϊκισµός έχουν τα όριά τους!
Φθάνει πια!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-

ηγουµένως συµµετείχαν στο Εκπαιδευτικό Πρόγραµµα «Εργα-
στήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, εί-
κοσι ένας µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί-συνοδοί
από τη Σχολή Hill.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η Διαρκής Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέ-
σεων καταθέτει τις εκθέσεις της στα σχέδια νόµου του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών:

1. «Κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Γεωργίας για την
τροποποίηση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Γεωργίας, σχετικά
µε την ίδρυση προξενικών αρχών». 

2. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανοήσεως µεταξύ της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και της Αυστραλίας, αναφορικά µε διπλωµα-
τικά προνόµια και ασυλίες προσώπων µε διπλή ιθαγένεια». 

Η τέταρτη µε αριθµό 717/10-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Β’Αθηνών των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων κ. Βασιλείου Καπερνάρου προς τους Υπουργούς Οικονο-
µικών και Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε δηµοσιεύµατα για νέες µειώσεις συντάξεων, δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 727/10-12-2012 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή Χαλκιδικής του Πανελλήνιου Σοσιαλιστι-
κού Κινήµατος κ. Ιωάννη Δριβελέγκα προς τον Υπουργό Εξωτε-
ρικών, σχετικά µε την απλοποίηση των διαδικασιών εισόδου για
βραχείες τουριστικές επισκέψεις από πολίτες της Τουρκίας. 

Στον ερωτώντα Βουλευτή θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Δη-
µήτριος Κούρκουλας. 

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Ιωάννης Δριβελέγκας για δύο
λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Άκουσα και την παρέµβαση της κυρίας Υπουργού Τουρισµού

για τις προσπάθειες που κάνει η Κυβέρνηση για την προσέλκυση
τουριστών, απαντώντας σε ερώτηση συναδέλφου σχετικά µε την
επικοινωνιακή στρατηγική. Δεν έχω καµµία αντίρρηση για όλα
αυτά. 

Επιτέλους, όµως, σε αυτήν την Αίθουσα και σε αυτήν τη χώρα
πρέπει να µιλάµε για πρακτικά θέµατα και να τα λύνουµε, για να
έχουµε αποτελέσµατα. Έχει περάσει πάρα πολύς χρόνος για να
µιλάµε όλοι παντού για την ανάπτυξη. Όπου και να γυρίσεις, σε
κανάλια, εφηµερίδες, Βουλή κ.λπ. οι πάντες µιλούν για την ανά-
πτυξη. Όµως, η ανάπτυξη θέλει και ορισµένες λύσεις, προτάσεις,
πρακτικές. 

Επί του συγκεκριµένου, κύριε Υπουργέ, υπάρχει –για παρά-
δειγµα- στα νησιά του Ανατολικού Αιγαίου η βραχεία βίζα. Εσείς
έχετε υπάρξει και στην Τουρκία και ξέρετε πάρα πολύ καλύτερα
από όλους πόσο ενδιαφέρον έχουν, ιδιαίτερα οι Τούρκοι, για επι-
σκέψεις στην Ελλάδα και ιδιαίτερα στη Μακεδονία, στα Γιαννι-
τσά, στον Έβρο, στη Χαλκιδική, στη Θεσσαλονίκη και πόσος
πολύς χρόνος χρειάζεται –πάνω από ένας µήνας - για να πάρουν
βίζα. Ξέρετε, επίσης, ότι είναι και κοστοβόρα. 

Πιστεύω, λοιπόν, ότι πρέπει να βρούµε τρόπους. Ιδιαίτερα δη-
µοσιεύµατα εφηµερίδων της Θεσσαλονίκης µιλούν –σας έχει
υποβάλει αίτηµα και η «Turkish Airlines»- για την απλοποίηση των
διαδικασιών για βίζα, για να έχουµε πάρα πολλούς τουρίστες,
τους οποίους χρειαζόµαστε. Δεν θέλω να σας πω περισσότερα
πράγµατα. Θα µιλήσω και στη δευτερολογία µου. 

Θα σας πω ένα µόνο. Όσον αφορά τον προηγούµενο Πρωθυ-
πουργό, τον κ. Παπαδήµο, µου έλεγαν οι Βουλευτές της Θράκης,
του Έβρου ότι η Ανδριανούπολη έχει χιλιάδες φοιτητές. Απέχει
δέκα χιλιόµετρα. Μόνο µε µία διευκόλυνση καθηµερινά -έναν
καφέ να πιουν- θα είχε τεράστιο όφελος η περιοχή του Έβρου.
Επιτέλους, να ασχοληθούµε µε αυτά τα ζητήµατα, τα εθνικά και
όχι γενικά και αόριστα να λέµε ότι είµαστε υπέρ της ανάπτυξης
και ότι θα διευκολύνουµε τη βίζα, αλλά να µην έχουµε αποτέλε-
σµα.

Ξέρετε ότι και λόγω νοµού ασχολούµαι πολλά χρόνια µε τον
τουρισµό. Έχω πάει πολλές φορές σε εκθέσεις. Δεν θέλω να σας
πω το παράδειγµα του Δηµάρχου της Μόσχας. Τι µου είπε; Μια
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φράση µόνο: «Δεν µας θέλετε στην Ελλάδα. Εάν µας θέλετε,
υπάρχει τρόπος να έρθουµε και να δούµε και τις διαδικασίες του
Σένγκεν».

Αυτά και επιφυλάσσοµαι για τη δευτερολογία και ελπίζω ότι
θα έχω µία απάντηση συγκεκριµένη, όχι γενική και αόριστη.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-

γός, κ. Δηµήτριος Κούρκουλας, για τρία λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):

Επιτρέψτε µου να ξεκινήσω από την τελευταία σας παρατήρηση
για το Δήµαρχο Μόσχας. Όπως γνωρίζετε, η ένταξη της Ελλάδας
στο χώρο του Σένγκεν µάς υποχρεώνει να ακολουθούµε κάποι-
ους κοινούς αγώνες. Στα πλαίσια των κανόνων αυτών, η Κυβέρ-
νηση και το Υπουργείο Εξωτερικών καταβάλλουν κάθε προσπά-
θεια για να διευκολύνουν την είσοδο στη χώρα µας ενδιαφερο-
µένων επισκεπτών από τις τρίτες χώρες.

Στην πράξη, Σένγκεν σηµαίνει ότι άπαξ και µπεις στον κοινό
χώρο, δεν υπάρχουν έλεγχοι διαβατηρίων. Γι’ αυτό, ο έλεγχος
στα εξωτερικά σύνορα, τα οποία είναι και τα σύνορα της Ελλά-
δας, πρέπει να είναι αυστηρός και πρέπει να ακολουθεί κοινούς
κανόνες.

Όπως είπα, αναγνωρίζοντας και συµφωνώντας απόλυτα µε τον
αξιότιµο κύριο Βουλευτή για τη σηµασία που έχει η διευκόλυνση
και η επιτάχυνση παροχής θεωρήσεων διαβατηρίων για τον του-
ρισµό, έχουµε ήδη πάρει πολύ συγκεκριµένα µέτρα. Πρώτον,
όπως εσείς ο ίδιος αναφέρατε, φέτος, στη θερινή σεζόν υλοποι-
ήσαµε αυτό το πιλοτικό πρόγραµµα για τα µεγάλα νησιά του
Ανατολικού Αιγαίου. Αυτό κατέδειξε, είχε ως αποτέλεσµα τη θε-
αµατική αύξηση των τουριστών από την Τουρκία, Τούρκων ή
υπηκόων άλλων τρίτων χωρών.

Έχουµε ήδη υποβάλει στην Ευρωπαϊκή Ένωση την έκθεση για
να αποδείξουµε ότι όλα έγιναν όπως έπρεπε, τηρήσαµε όλες τις
υποχρεώσεις µας και έχουµε υποβάλει αίτηµα για την επανά-
ληψη αυτού του πιλοτικού προγράµµατος για τα νησιά του Ανα-
τολικού Αιγαίου το επόµενο καλοκαίρι.

Όσον αφορά το αίτηµά σας για ένα παρόµοιο πιλοτικό πρό-
γραµµα στη Θεσσαλονίκη, θα το κοιτάξουµε, θα το προωθή-
σουµε. Το έχουµε σκεφτεί, αλλά µέχρι τώρα οφείλω να σας πω
ότι η άποψη της Ευρωπαϊκής Επιτροπής είναι αρνητική, διότι δεν
θέλει να εφαρµόζονται τέτοια πιλοτικά προγράµµατα σε αερο-
δρόµια, φοβούµενη ότι δεν θα υπάρχει δυνατότητα άµεσου ελέγ-
χου και ελέγχου του πού διακινούνται αυτοί που έρχονται µε
αυτήν τη θεώρηση βραχείας διαρκείας.

Θα συνεχίσουµε να το εξετάζουµε, αλλά θα ήθελα να σας πω
το εξής. Όσον αφορά τη Ρωσία, ήδη εµείς προωθούµε το αίτηµά
µας σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης για πλήρη απελευθέρωση
των θεωρήσεων διαβατηρίων υπηκόων της Ρωσίας. Όπως γνω-
ρίζετε, κάτι τέτοιο για να γίνει χρειάζεται ευρωπαϊκή απόφαση.
Αυτό συζητήθηκε και στην πρόσφατη συνάντηση του Υπουργού
Εξωτερικών του κ. Αβραµόπουλου µε τον κ. Λαβρόφ στις Βρυ-
ξέλλες.

Προωθούµε, λοιπόν, στα ευρωπαϊκά όργανα το αίτηµά µας -
το οποίο είναι αίτηµα και της Ρωσικής Οµοσπονδίας- για πλήρη
απελευθέρωση, το οποίο νοµίζω ότι θα έχει πάρα πολλές ευερ-
γετικές επιπτώσεις. Ας µη ξεχνάµε -νοµίζω ότι ενδιαφέρει ιδιαί-
τερα τη Βόρεια Ελλάδα- ότι το 2013 είναι σηµαντικό επετειακό
έτος για τον Κύριλλο και τον Μεθόδιο. Προβλέπουµε ότι πάρα
πολλοί τουρίστες από σλαβόφωνες χώρες θα θελήσουν να επι-
σκεφθούν τη γενέτειρα του Κυρίλλου και του Μεθοδίου.

Επίσης, µε τη Ρωσία έχουµε αποστείλει σχέδιο κοινής δήλω-
σης. Μόλις χθες λάβαµε τη ρωσική απάντηση, ώστε να µπορέ-
σουµε να έχουµε τη δυνατότητα να δίνουµε, κάτω από ορισµένες
προϋποθέσεις, θεωρήσεις πολλαπλών εισόδων και µεγάλης
διάρκειας. Σε περιπτώσεις τουριστών οι οποίοι παρέχουν ορι-
σµένα εχέγγυα, θα µπορούµε να δίνουµε µακροχρόνια θεώρηση
και για πολλαπλές εισόδους.

Νοµίζω ότι θα συµβάλει και αυτό µέχρις ότου υπάρξει πλήρης
απελευθέρωση στη διευκόλυνση του τουρισµού από τη Ρωσία
που είναι πάρα πολύ σηµαντική αγορά και στην οποία παρατη-
ρήθηκε θεαµατική αύξηση του τουρισµού τη φετινή χρονιά και
ιδίως µετά τον Ιούνιο. 

Γενικότερα, θα ήθελα να πω, ότι το Υπουργείο Εξωτερικών έχει
κατορθώσει οι ελληνικές προξενικές αρχές, σε σχέση µε τα άλλα
κράτη-µέλη, να έχουν οδηγίες να παρέχουν τις θεωρήσεις εντός
σαράντα οκτώ ωρών. Είµαστε πολύ καλύτεροι ανάµεσα σε πάρα
πολλές χώρες -µεταξύ αυτών και η Ρωσία- όσον αφορά την τα-
χύτητα παροχής θεωρήσεων. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει για τρία

λεπτά ο ερωτών συνάδελφος κ. Ιωάννης Δριβελέγκας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, αναγνωρίζω τις προσπάθειες που γίνονται. Εί-

πατε και µόνος σας ότι ιδιαίτερα όσον αφορά τη Μακεδονία, η
γειτνίαση µε τις πρώην ανατολικές χώρες δίνει τεράστιες δυνα-
τότητες –κάτι που αποδεικνύεται κάθε µέρα- για την προσέλκυση
τουριστών και µάλιστα τουριστών υψηλού επιπέδου. 

Πρέπει, λοιπόν, να δούµε συγκεκριµένα πράγµατα. 
Επαναλαµβάνω ότι όσον αφορά την Τουρκία -και µιλάω σε

έναν άνθρωπο ο οποίος, όπως είπα, ξέρει τα θέµατα αυτά καλύ-
τερα από όλους- δεν είναι δυνατόν για λίγες µέρες επίσκεψη να
απαιτείται ένας και ενάµισης µήνας για να βγει η βίζα και να πλη-
ρώνει κάποιος και εξήντα ευρώ. 

Σε ό,τι αφορά τώρα τις αιτιάσεις για τη Συνθήκη Σένγκεν, θα
ήθελα να σας πω ότι βεβαίως και τις γνωρίζουµε. Όµως, χώρες
που έχουν ιδιαίτερα ενδιαφέροντα βρίσκουν τον τρόπο -σε συ-
νεννόηση πάντα µε την Ευρωπαϊκή Ένωση- και προβαίνουν σε
κάποιες ενέργειες. Για παράδειγµα, ξέρετε ότι η Γερµανία έχει
θεσπίσει την επιχειρηµατική βίζα, η οποία και τους ενδιέφερε. Με
τον τρόπο αυτό, «παρακάµπτουν» –εντός εισαγωγικών- κατά κά-
ποιο τρόπο το θέµα της βίζας. 

Επιπροσθέτως θέλω να σας πω ότι όταν εµείς κάναµε εβδο-
µάδες και µήνες για να πάρουν βίζα οι Ρώσοι υπήκοοι, η Ισπανία
την έδινε σε δεκατέσσερις ώρες, κύριε Υπουργέ. Χαίροµαι, λοι-
πόν, αν φτάσαµε στο να δίνεται η βίζα σε είκοσι οκτώ ώρες. 

Όµως, εγώ θέλω να µου πείτε συγκεκριµένα –και σας λέω ότι
υπάρχει τεράστιο ενδιαφέρον από τους Τούρκους υπηκόους- αν
έχουµε πρόθεση, αν έχουµε επεξεργαστεί σχέδιο µέσω του
οποίου να χρειάζεται λίγος χρόνος και βεβαίως και λιγότερα χρή-
µατα για ολιγοήµερη επίσκεψη. 

Είπατε ότι δεν δίνει τη δυνατότητα η Συνθήκη Σένγκεν ή η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση –δεν άκουσα καλά τι είπατε, όσον αφορά αυτό
το θέµα- στα αεροδρόµια για να χορηγούν τη βίζα, γιατί, όπως
λέτε, δεν υπάρχουν οι εγκαταστάσεις –αν κατάλαβα καλά- στα
αεροδρόµια, ώστε να ελέγχεται η γνησιότητα των διαβατηρίων
και των εγγράφων. Αυτό είναι δικό µας θέµα. Εάν εξοπλίσουµε
το Αεροδρόµιο «ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ» της Θεσσαλονίκης και µε προσω-
πικό, αλλά και µε τα απαραίτητα εργαλεία, νοµίζω ότι το όφελος
από το κόστος αυτής της επένδυσης θα είναι πολλαπλάσιο και
θα έχει αποσβεστεί σε µία µέρα και όχι σε πολλές. 

Κύριε Υπουργέ, είµαι χρόνια στο Κοινοβούλιο και έχω ασχο-
ληθεί επανειληµµένα µε το ζήτηµα αυτό. Όλοι οι Υπουργοί Εξω-
τερικών όλων των κυβερνήσεων βεβαίως και αναγνωρίζουν αυτό
το θέµα και λένε ότι θα κάνουν προσπάθειες. Μάλιστα, έχω υπο-
βάλει ερωτήσεις και σε Πρωθυπουργούς.  Όµως, οι περισσότε-
ροι Υπουργοί Εξωτερικών ασχολούνται µε τα «µεγάλα» -εντός
εισαγωγικών- εθνικά ζητήµατα και ίσως δεν βρίσκουν το χρόνο
να ασχοληθούν µε ζητήµατα πρακτικά και άµεσα ωφέλιµα για τη
χώρα µας. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-

γός Εξωτερικών κ. Κούρκουλας. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):

Κύριε συνάδελφε, το Υπουργείο Εξωτερικών ασχολείται βέβαια
και µε τα µεγάλα εθνικά ζητήµατα, αλλά θεωρεί πρώτης προτε-
ραιότητας ζήτηµα αυτό που ονοµάζουµε «οικονοµική διπλωµα-
τία» γενικότερα, αλλά ειδικότερα στη σηµερινή εποχή που η
πατρίδα µας απειλείται και για οικονοµικούς λόγους. Με την έν-
νοια αυτή, έχουµε κάνει πολύ συγκεκριµένες κινήσεις και έχουµε
πάρει πολύ συγκεκριµένες αποφάσεις. 

Αναφέρθηκα και αναφερθήκατε και εσείς, κύριε βουλευτά, στο
πιλοτικό πρόγραµµα όσον αφορά τα νησιά. 

Θέσατε το θέµα της επέκτασης κάποιου παρόµοιου προγράµ-
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µατος για τον Αερολιµένα της Θεσσαλονίκης. Έχουµε προσεγ-
γίσει την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Μέχρι τώρα η πρώτη της αντί-
δραση ήταν µάλλον αρνητική, αλλά θα συνεχίσουµε, µε την
επιχειρηµατολογία που εσείς αναφέρατε, να προσπαθούµε να
επεκτείνουµε το πιλοτικό πρόγραµµα και σε άλλες περιοχές της
χώρας µας. Αυτό που θα ήθελα να πω είναι ότι, αναγνωρίζοντας
τη σηµασία της ρωσικής αγοράς για τον τουρισµό µας,  έχουµε
ήδη πετύχει να χορηγούνται όλες οι θεωρήσεις στη Ρωσία εντός
σαράντα οκτώ ωρών. Υπενθυµίζω ότι το ελάχιστο επιτρεπόµενο
από τη Συνθήκη Σένγκεν είναι τριάντα έξι ώρες. Εµείς δίνουµε
εντός σαράντα οκτώ ωρών τις βίζες, συντοµότερα από οποιαδή-
ποτε άλλη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Αναφέρθηκα στο σχέδιο κοινής δήλωσης, στο οποίο πήραµε
την απάντηση της ρωσικής πλευράς µόλις χθες. Όταν αυτό υπο-
γραφεί, θα µας επιτρέπει να δίνουµε σε µεγάλες κατηγορίες πο-
λιτών µακροχρόνια βίζα πολλαπλών χρήσεων. Επίσης, θέλω να
αναφέρω ότι σε δέκα πόλεις της Ρωσίας έχουµε ιδιωτικό πά-
ροχο, ο οποίος διευκολύνει. Έτσι, δεν υποχρεώνεται ο υποψή-
φιος επισκέπτης να µεταβεί σε µακρινές αποστάσεις. Είναι σε
δέκα πόλεις: στη Μόσχα, στην Αγία Πετρούπολη, στο Αικατερινµ-
πούργκ, στο Νοβοσιµπίρσκ, στο Ροστόφ, στο Καζάν, στη Σα-
µάρα, κ.λπ.. Και έχουµε σκοπό να επεκτείνουµε αυτό το δίκτυο,
αν χρειαστεί. Στατιστικά απλώς σας λέω ότι οι αρχές µας στη
Ρωσία χορήγησαν το 2011 πεντακόσιες δεκατρείς χιλιάδες θεω-
ρήσεις -µια µέση αύξηση γύρω στο 30% σε σχέση µε την προ-
ηγούµενη χρονιά- ενώ τα µέχρι στιγµής στοιχεία για το 2012 είναι
ακόµα πιο εντυπωσιακά. Νοµίζω ότι πολύ σύντοµα θα φτάσουµε
το ένα εκατοµµύριο. 

Βεβαίως µιλάω για θεωρήσεις, διότι υπάρχουν και πολλοί του-
ρίστες, οι οποίοι µας έρχονται από τη Ρωσία µέσω άλλων χωρών.
Το πιο σηµαντικό είναι αυτό που είπα στην αρχή, ότι κάνουµε
προσπάθειες –δεν είναι εύκολο- ώστε να υπάρξει πλήρης απε-
λευθέρωση των θεωρήσεων διαβατηρίων για τους Ρώσους πο-
λίτες, κάτι που θα διευκολύνει τα µέγιστα. Εν τω µεταξύ, όµως,
παίρνουµε πολύ πρακτικά και συγκεκριµένα µέτρα για να βοηθή-
σουµε αυτό τον πολύ σηµαντικό τοµέα του τουρισµού. Το Υπουρ-
γείο Εξωτερικών θα συνεχίσει και στη Ρωσία και στην Κίνα και σε
άλλες χώρες, που είναι αναδυόµενες οικονοµίες, να διευρύνει το
δίκτυο διευκόλυνσης της παροχής θεωρήσεων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ο κ. Σπυρίδων Λυκούδης ζητεί άδεια απουσίας του στο
εξωτερικό από τις 13 έως τις 16 Δεκεµβρίου. 

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια. 
Η έβδοµη µε αριθµό 732/10-12-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-

ρου κύκλου του Βουλευτή Β’Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την από-
λυση εργαζοµένου στην εταιρεία «GOLDAIR HANDLING» στο Αε-
ροδρόµιο «Ελευθέριος Βενιζέλος» δεν θα συζητηθεί  λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Επόµενη είναι η πέµπτη µε αριθµό 724/10-12-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Σερρών του Λαϊκού
Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Αρτέµιου Ματθαιόπουλου προς τους
Υπουργούς Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών, σχετικά µε την
κοινή άσκηση της Πολεµικής Αεροπορίας Ελλάδος και Ισραήλ µε
αντικείµενο ενδεχόµενη επίθεση στο Ιράν. 

Το λόγο έχει τώρα ο ερωτών Βουλευτής κ. Αρτέµιος Ματθαι-
όπουλος για δύο λεπτά.

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, πληροφορηθήκαµε ότι στις 3 και 4 Δεκεµβρίου

του τρέχοντος έτους πραγµατοποιήθηκε κοινή άσκηση µέσα στο
FIR των Αθηνών ανάµεσα στην Ελληνική Πολεµική Αεροπορία και
σε αυτήν του Ισραήλ. Πληροφορηθήκαµε, επίσης, από το Γενικό
Επιτελείο Αεροπορίας, ότι η άσκηση αυτή εντάσσεται στο πλαί-
σιο µιας γενικότερης στρατηγικής συµµαχίας, την οποία τόσο
εσείς ο ίδιος προσωπικά όσο και άλλα στελέχη της Κυβέρνησης
έχουν σθεναρά υπερασπιστεί, χωρίς βέβαια ποτέ να γίνει αντι-

ληπτό ποιο το όφελος σε επίπεδο εθνικού συµφέροντος από µία
τέτοια κίνηση.

Η άσκηση αυτή, λοιπόν, που έλαβε χώρα στην περιοχή της Πε-
λοποννήσου, της Κρήτης, του κεντρικού και νοτίου Αιγαίου, πε-
ριελάµβανε µεταξύ άλλων ανεφοδιασµό αεροσκαφών στον αέρα,
επιστροφή αεροσκαφών στη βάση, προσβολή εικονικών στόχων
και άλλες τακτικές, τις οποίες συναντάµε σε πραγµατικές συν-
θήκες πολέµου, ενός πολέµου που, όπως δηλώνουν επίσηµοι
αξιωµατικοί του Ισραήλ, είναι πάρα πολύ πιθανό να συµβεί στο
άµεσο µέλλον, καθώς η κατάσταση στη Μέση Ανατολή είναι πα-
ραπάνω από έκρυθµη. 

Θα πρέπει, επίσης, να γνωρίζετε, όπως προκύπτει από τα γε-
γονότα, ότι η άσκηση αυτή ίσως να αποτελεί και τον προποµπό
µιας επικείµενης επίθεσης του Ισραήλ και της Αµερικής από κοι-
νού εναντίον του Ιράν. Θα πρέπει, επίσης, να ξέρετε ότι οι γεω-
πολιτικές ανακατατάξεις που συντελούνται τόσο στη Μέση
Ανατολή όσο και στην ευρύτερη περιοχή της Ανατολικής Μεσο-
γείου επιτάσσουν την άµεση αποστασιοποίηση της Ελλάδας,
αλλά και την αυστηρή ουδετερότητα σε ένα τέτοιο ενδεχόµενο.

Εποµένως το ερώτηµα που θέτω είναι ευθύ και θέλω να πάρω
συγκεκριµένες απαντήσεις.

Κατά πρώτον, ποια είναι τα οφέλη από τη de facto ταύτιση της
Ελλάδος µε τις επιδιώξεις του Ισραήλ στην περιοχή;

Δεύτερον, εξασφαλίζεται ότι πράγµατι σε ένα τέτοιο ενδεχό-
µενο σύρραξης η Ελλάδα θα παραµείνει ουδέτερη; Κι αν όχι,
ποιο είναι το κόστος το οποίο θα επιβαρυνθεί η Ελλάδα ανάµεσα
στις διµερείς σχέσεις µεταξύ Ελλάδος και Ιράν; 

Θα αναφέρω στη δευτερολογία µου συγκεκριµένα για το Ιράν
κάποιες σκέψεις τις οποίες θα πρέπει να δούµε πιο διεξοδικά,
γιατί θεωρούµε ότι το ζήτηµα αυτό είναι εξαιρετικά πολύπλοκο
και θέλει λεπτούς χειρισµούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υπουργός
Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιωτόπουλος.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς να
ευχαριστήσω το συνάδελφο τον κ. Ματθαιόπουλο, διότι µε την
επίκαιρη ερώτησή του µου δίνει τη δυνατότητα να ξεκαθαρίσω
ορισµένα πράγµατα που αφορούν την πολυδιάστατη πολιτική
της Ελλάδος στην ευρύτερη περιοχή της Μέσης Ανατολής.

Το πρώτο που θέλω να πω είναι το πολιτικό πλαίσιο αναφοράς,
τον τρόπο δηλαδή µε τον οποίο σκέπτεται αυτή η Κυβέρνηση.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για µας, για την
Κυβέρνηση, για µένα προσωπικά που έχω την τιµή να ηγούµαι
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, αυτό που χαρακτηρίζει σήµερα
την Ελλάδα σε αυτήν τη δύσκολη ιστορική συγκυρία δεν είναι ότι
είµαστε µία χώρα µε δηµοσιονοµικά προβλήµατα. Είναι κι αυτό
µία διάσταση της σηµερινής πραγµατικότητας που αφορά τη
χώρα µας, αλλά αυτό που µας χαρακτηρίζει πάνω απ’ όλα και
πριν απ’ όλα, πέρα από τον πολιτισµό, την ιστορία µας, τη
γλώσσα, την παράδοσή µας, τη συµβολή µέσω όλων αυτών στην
ανθρωπότητα, είναι ότι είµαστε µία χώρα κλειδί για τα θέµατα
ασφάλειας στην περιοχή. Έχουµε µία σπουδαία γεωστρατηγική
και γεωπολιτική θέση και χάρη στις θυσίες του ελληνικού λαού
και χάρη στα λαµπρά στελέχη των ελληνικών Ενόπλων Δυνάµεων
έχουµε και ισχυρότατες Ένοπλες Δυνάµεις µε υψηλή επιχειρη-
σιακή ετοιµότητα, µε αξιόµαχο, µε µεγάλη αποτρεπτική δύναµη.

Κατά συνέπεια κι άλλες χώρες είχαν, έχουν και θα έχουν δη-
µοσιονοµικά προβλήµατα, και θα τα ξεπεράσουν. Αλλά το ότι η
Ελλάδα αποτελεί χώρα «κλειδί» για θέµατα ασφάλειας, για το
διεθνές, το παγκόσµιο, αλλά και το περιφερειακό σύστηµα, είναι
κάτι που πρέπει να το συνειδητοποιήσουµε, κάτι το οποίο πρέπει
να το διαπραγµατευόµαστε, να το αναβαθµίζουµε συνολικότερα,
να το ενισχύουµε και να το λέµε προς κάθε κατεύθυνση.

Σε ό,τι αφορά τις σχέσεις µε το Ισραήλ, ναι, είµαι ιδιαίτερα ικα-
νοποιηµένος που υλοποιώ µια πολιτική στρατηγικής συµµαχίας
µε το Ισραήλ, η οποία ωφελεί το εθνικό συµφέρον της Ελλάδος,
ωφελεί το δηµόσιο συµφέρον του ελληνικού λαού, µας καθιστά
πολύ πιο δυνατούς και πιο ισχυρούς στην περιοχή. Αλλά αυτή η
πολιτική δεν είναι µονοδιάστατη. Αυτή η πολιτική αποτελεί µόνο
ένα µέρος της συνολικότερης, πολυδιάστατης πολιτικής που
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ακολουθεί η Ελλάδα στην περιοχή, µιας πολιτικής που υλοποιεί-
ται από τον Πρωθυπουργό, πριν απ’ όλα, που τη σχεδιάζει και
την καθοδηγεί, από το Υπουργείο Εξωτερικών και από το Υπουρ-
γείο Εθνικής Άµυνας µέσω της στρατιωτικής διπλωµατίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Να σας θυµίσω ότι εκτός από το Ισραήλ έχουµε αναπτύξει
προνοµιακές σχέσεις και στον τοµέα της στρατιωτικής συνεργα-
σίας µε χώρες όπως η Αίγυπτος. Πρέπει να σας πω ότι έχω απευ-
θείας, σχεδόν σε µηνιαία βάση, γραµµή τηλεφωνική µε τον
Αιγύπτιο οµόλογό µου, που ταυτόχρονα είναι και Αρχηγός του
ΓΕΕΘΑ και επικεφαλής του Ανωτάτου Στρατιωτικού Συµβουλίου
της Αιγύπτου τον Στρατηγό Αµπντέλ Φατάχ Αλ-Σίσι.

Το ίδιο συµβαίνει και µε άλλες αραβικές χώρες της Μέσης
Ανατολής, όπως ο Λίβανος. Πριν από λίγες ηµέρες είχαµε εδώ
τον Πρόεδρο του Λιβάνου και ένας από τους πέντε Υπουργούς
που τον συνόδευαν ήταν και ο καλός µου φίλος Υπουργός Άµυ-
νας του Λιβάνου, ο κ. Φαγιές Γκόσν. Συµφωνήσαµε ότι τους πρώ-
τους µήνες του 2013 θα είµαι στο Λίβανο που είναι µια µικρή
χώρα, αλλά είναι χώρα κλειδί για τις εξελίξεις στον αραβικό
κόσµο και στην ευρύτερη περιοχή.

Την Τρίτη το απόγευµα γύρισα από ένα ταξίδι µου πολύ πρό-
σφατο στο Κατάρ. Είχα την τιµή να είµαι προσκεκληµένος του
διαδόχου του θρόνου του Κατάρ, ο οποίος είναι αρµόδιος για
θέµατα εθνικής άµυνας. Μικρό κράτος, µε µεγάλες πρωτοβου-
λίες στην περιοχή. Πήρε πρωτοβουλίες για τα θέµατα της Λι-
βύης, πήρε πρωτοβουλίες για τα θέµατα της Συρίας, πήρε
πρωτοβουλίες για τα θέµατα της Γάζας και είδατε ότι ο Εµίρης
του Κατάρ, διαρκούσης της κρίσεως στη Γάζα, παρενέβη στην
περιοχή και έπαιξε σηµαντικό ρόλο, καταλυτικό θα έλεγα, µαζί
µε τον Πρόεδρο της Αιγύπτου τον κ. Μόρσι, για να αποκλιµακω-
θεί η ένταση στην περιοχή.

Κατά συνέπεια η Ελλάδα δεν σύρεται από κανένα. Η Ελλάδα
κάνει επιλογές µακράς προοπτικής, οι οποίες εξυπηρετούν το
εθνικό συµφέρον των Ελλήνων. 

Μια τέτοια προοπτική και τέτοια επιλογή είναι η συνεργασία
µε το Ισραήλ. Δεν είναι ούτε µονοδιάστατη ούτε µονοµερής. Εξυ-
πηρετεί το εθνικό συµφέρον  µας, εξυπηρετεί την πολυδιάστατη
πολιτική της και επιτρέψτε µου να πω ότι έχει δίπλα της και τη
στρατιωτική συνεργασία µε την Αίγυπτο –όπως ξέρετε οργανώ-
νουµε κοινά γυµνάσια, πυκνώνουµε τις σχέσεις και σε αυτόν τον
τοµέα- και µε τις υπόλοιπες χώρες της περιοχής. Μόνο από το
Κατάρ τους τελευταίους µήνες φιλοξενήσαµε και µετεκπαιδεύ-
σαµε πάνω από διακόσιους πενήντα ανώτατους αξιωµατικούς. 

Είµαι στη διάθεσή σας και για περαιτέρω συζήτηση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής κ. Αρτέµιος Ματθαιόπουλος. 
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, αν και έθεσα

τρία ερωτήµατα, µετά βίας πήρα έστω µια άµεση απάντηση σε
κάποιο από αυτά. Εφόσον, όµως, θέλετε να κάνουµε πιο γενική
τη συζήτηση, δεν έχω καµµία αντίρρηση. Καλό είναι να ακου-
στούν κάποια πράγµατα γιατί η Χρυσή Αυγή έχει συγκεκριµένη
άποψη και προτάσεις για το θέµα που συζητάµε.

Μιλήσατε για τη γεωστρατηγική θέση της Ελλάδος σε µια πε-
ριοχή που αποτελεί κλειδί ασφαλείας. Με µια όµως διαφορά.
Εµείς πιστεύουµε ότι ο Στρατός πρέπει να επαγρυπνεί και να
δραστηριοποιείται µόνο για την εξυπηρέτηση των εθνικών συµ-
φερόντων. 

Δεν µπορώ να καταλάβω από πού προκύπτει τουλάχιστον σε
σας ότι η σύµπραξη µε το Ισραήλ εξυπηρετεί τα εθνικά συµφέ-
ροντα. Μου θυµίζετε την περίπτωση της Αµερικής που για χρόνια
επιχειρηµατολογούσε ότι επιδιώκοντας  τη στρατηγική του Ισ-
ραήλ στη Μέση Ανατολή είναι σαν να εξυπηρετείς τα αµερικάνικα
συµφέροντα. Και είδαµε λίγα χρόνια αργότερα ποια συµφέροντα
εξυπηρέτησε η Αµερική και πώς κατέληξε η όλη υπόθεση. 

Εποµένως µια τέτοια συνεργασία θα πρέπει να γίνεται πρωτί-
στως µόνο εις όφελος της Ελλάδος. Και πραγµατικά µου κάνει
εντύπωση το γεγονός ότι δεν αναφέρατε –άσχετα αν κάνω το δι-
κηγόρο του διαβόλου ή όχι- το εξής περιστατικό: Είναι γεγονός
ότι µε την άσκηση που έχει κάνει το Ισραήλ εντός του FIR Αθηνών
στην ουσία επικαιροποιεί τον εναέριο χώρο της Ελλάδος. Είναι

η µοναδική χώρα µαζί µε την Ρωσία, αν δεν κάνω λάθος, η οποία
δεν ζητάει την άδεια της Τουρκίας για να προβεί σε ασκήσεις
εντός του FIR Αθηνών. Και αντί να το χρησιµοποιήσετε αυτό ως
επιχείρηµα ώστε να βάλετε τέλος επιτέλους στην προκλητική
στάση της Τουρκίας που κάθε λίγο και λιγάκι παραβιάζει τον ενα-
έριο χώρο µε τα F-16, προβαίνετε σε δηλώσεις σήµερα ότι µε µια
άσκηση έχουµε εξυψώσει την Ελλάδα σε παράγοντα ασφάλειας
και άλλα διάφορα φαιδρά. 

Για ποιο εθνικό συµφέρον µιλάτε; 
Επίσης, µιλήστε για το αξιόµαχο του Ελληνικού Στρατού. Εσείς

οι ίδιοι έχετε φροντίσει να το καταρρακώσετε µε αφορµή τις πε-
ρικοπές των µισθών και του ηθικού των Ενόπλων Δυνάµεων.
Έχετε καταστήσει το Στρατό κοµµατικό µαγαζί. Αυτό δεν το λέω
εγώ. Πολλοί συνάδελφοι έχουν τοποθετηθεί µέσα στην Αίθουσα
που αποδεικνύουν τα λεγόµενά µου. 

Εν πάση περιπτώσει, έχετε πει πολλά πράγµατα. Μιλήσατε για
την Αίγυπτο. 

Ποια είναι η θέση της Αιγύπτου για την ΑΟΖ της Κύπρου ή για
τη δική µας ΑΟΖ; Δέχεται τη δική µας θέση ή την άποψη της
Τουρκίας; 

Είναι πολύπλοκο το ζήτηµα. Και επειδή η θέση µας εδώ είναι
κοµβικής σηµασίας, θα πρέπει εµείς να πάρουµε πρωτοβουλίες
και να κάνουµε πράξη αυτό που επιτάσσει το καθήκον: να υπε-
ρασπίσουµε τα εθνικά µας συµφέροντα. 

Δεν µπορώ, λοιπόν, να δεχθώ το γεγονός ότι κάθε λίγο και λι-
γάκι δεν µπορεί για παράδειγµα να κάνει επιχειρήσεις ο Ελληνι-
κός Στρατός σε διάφορες περιοχές γιατί δεν έχει πετρέλαιο το
όχηµα αλλά µπορεί να προβαίνει σε τέτοιες ασκήσεις µεγάλου
κόστους χωρίς να υπάρχει κάποιο συγκεκριµένο όφελος για την
Ελλάδα. 

Καθώς µιλάµε για ένα τέτοιο ζήτηµα σηµαντικής φύσεως, θα
ήθελα να πω ότι θα πρέπει επιτέλους ως Υπουργείο Εθνικής Άµυ-
νας να ξεκαθαρίσετε ποια είναι η θέση σας µέσα στην Ελλάδα
και έπειτα στον ευρωπαϊκό ή παγκόσµιο χάρτη. 

Για τη Χρυσή Αυγή θα πρέπει ο Στρατός να είναι προασπιστής
των εθνικών συµφερόντων. Θα πρέπει να γίνει αυτό που η Χρυσή
Αυγή λέει εδώ και τόσα χρόνια, ο ενιαίος αµυντικός χώρος. Και
αντί για τα ισραηλινά F-15 να περιφρουρούν την ΑΟΖ της Κύ-
πρου, να τα περιφρουρούν τα ελληνικά F-16. 

Κάντε, λοιπόν, αυτά τα απλά βήµατα και µετά συζητάµε όλα
τα υπόλοιπα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υπουργός
Εθνικής Άµυνας κ. Πάνος Παναγιωτόπουλος. 

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Δεν θα σταθώ σε κάποιον χαρακτηρισµό που είπατε. Είπατε
τη λέξη φαιδρά. Θα µπορούσα να το ανταποδώσω αλλά δεν το
κάνω διότι σέβοµαι και τους τριακόσιους της Βουλής των Ελλή-
νων. Κανείς δεν είναι τυχαία εδώ. Είµαστε όλοι εντολοδόχοι του
κυρίαρχου ελληνικού λαού. Δεν θα παρασυρθώ σε τέτοιας ποι-
ότητας αντεγκλήσεις. Θα µιλήσω επί της ουσίας. 

Σ’ αυτήν την Αίθουσα δεν πρόκειται να δεχθώ ότι υπάρχει µία
πτέρυγα η οποία µονοπωλεί την ευαισθησία για τα εθνικά θέ-
µατα. Με συγχωρείτε, αλλά αυτό δεν θα το δεχθώ. Δέχοµαι όµως
να ανταλλάσσω απόψεις µε όλους καθαρά και ειλικρινά και να
υφιστάµεθα όλη τη δοκιµασία της κρίσεως και της κριτικής του
ελληνικού λαού.

Κατ’ αρχάς, εξυπηρετούνται τα εθνικά συµφέροντα από τη
συµµαχία µε το Ισραήλ; Φυσικά και εξυπηρετούνται σε πάρα
πολλά επίπεδα και σε πάρα πολλούς τοµείς. Ίσα-ίσα, αποτέλεσε
εξαιρετικά µεγάλη παράλειψη για τη χώρα -και η χώρα πλήρωσε
αυτήν την παράλειψη- που όταν ακόµη και η τότε Σοβιετική
Ένωση είχε αναγνωρίσει το Ισραήλ, µία Σοβιετική Ένωση που,
όπως γνωρίζετε, διατηρούσε στενές σχέσεις στρατιωτικής συ-
νεργασίας µε αραβικές χώρες την περίοδο εκείνη, η Ελλάδα επέ-
µενε τότε να βρίσκεται πίσω από τις προτεραιότητες και από το
συµφέρον της, από επιλογές που επέβαλε το συµφέρον της. 

Το πρώτο λοιπόν, που κερδίζουν οι ελληνικές Ένοπλες Δυνά-
µεις είναι ότι βελτιώνουν και αναβαθµίζουν την επιχειρησιακή
τους ετοιµότητα. 

Το δεύτερο το οποίο η χώρα κερδίζει στην περιοχή είναι ότι



αναβαθµίζει το ρόλο της και το ειδικό βάρος που έχει σε µία πε-
ριοχή και σ’ ένα περιφερειακό σύστηµα ασφάλειας στο οποίο η
Ελλάδα οφείλει να έχει ρόλο και µάλιστα πρωταγωνιστικό. 

Το τρίτο είναι ότι αναβαθµίζει τις σχέσεις της µε τον αραβικό
κόσµο διότι η Ελλάδα είναι συνοµιλητής όλων. 

Ταξιδεύω σ’ όλες τις αραβικές χώρες. Όπως σας είπα, έχω
µπροστά µου ταξίδια στην Ιορδανία, στο Λίβανο και στα Ηνωµένα
Αραβικά Εµιράτα και αµέσως µετά στη Σαουδική Αραβία. Έχω
πλήρη γνώση του διπλωµατικού και στρατιωτικού παιγνίου στην
περιοχή. Σας διαβεβαιώνω ότι όλες οι κινήσεις που έχουν γίνει
τον τελευταίο καιρό από την Κυβέρνηση Σαµαρά έχουν αναβαθ-
µίσει ουσιαστικά το ρόλο της Ελλάδας και θα το δείτε αυτό στην
πορεία.

Σ’ ό,τι αφορά τα έξοδα και τις δαπάνες, πρέπει να ξέρετε πως
ό,τι ξοδεύεται σε καύσιµα εδώ, καλύπτεται κατά τις ασκήσεις
αυτές. Το Ισραήλ ήλθε µε δύο ιπτάµενα τάνκερς που έκαναν εν

πτήσει τον ανεφοδιασµό των ελληνικών και των ισραηλινών αε-
ροσκαφών.

Κλείνοντας θα πω ότι η συνεργασία αυτή δεν στρέφεται εναν-
τίον τρίτου κράτους και βεβαίως δεν στρέφεται εναντίον του
Ιράν. Είναι µία συνεργασία που εξυπηρετεί το εθνικό συµφέρον
του ελληνικού λαού και τις σχέσεις των δύο χωρών. 

Επειδή ακούστηκε κάτι περί ΑΟΖ, θα κάνω µία δήλωση και θα
επανέλθω, επειδή ο χρόνος δεν το επιτρέπει: Η ελληνική Κυβέρ-
νηση και ο σηµερινός Πρωθυπουργός Αντώνης Σαµαράς δεν
αφίσταται ούτε κατά ένα χιλιοστό από τις δεσµεύσεις που ανέ-
λαβε προεκλογικά για το θέµα της αποκλειστικής οικονοµικής
ζώνης. 

Τα υπόλοιπα θα τα πούµε όποτε χρειαστεί.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Τουρισµού: «Κύρωση της
Συµφωνίας συνεργασίας στον τοµέα του Τουρισµού µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
της Ανατολικής Δηµοκρατίας της Ουρουγουάης.

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Τουρισµού: «Κύρωση της
Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας για συ-
νεργασία στον τοµέα του Τουρισµού».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε να συζητηθούν οι δύο
κυρώσεις µαζί;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το Σώµα έκανε δεκτή την

πρόταση.
Τα δύο σχέδια νόµου ψηφίστηκαν στη Διαρκή Επιτροπή κατά

πλειοψηφία, άρα εισάγονται στη Βουλή µε τη διαδικασία του άρ-
θρου 108, δηλαδή µπορούν να λάβουν το λόγο µόνο όσοι έχουν
αντίρρηση επί των κυρώσεων. 

Αφού δεχθήκαµε ότι θα συζητήσουµε και τις δύο κυρώσεις
µαζί, ενηµερώνω το Σώµα ότι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Τέρενς-Σπένσερ-Νικόλαος Κουίκ
ορίζει ως ειδικό αγορητή το Βουλευτή κ. Ιωάννη Δηµαρά.

Ο κ. Χρήστος Παππάς, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος  της
Χρυσής Αυγής ορίζει τον κ. Αρτέµη Ματθαιόπουλο. 

Η Κοινοβουλευτική Οµάδα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας ορίζει τον κ. Χρήστο Κατσώτη. 

Θα λάβει το λόγο από ένας συνάδελφος απ’ αυτούς που έχουν
αντίρρηση.

Έχει υποβληθεί το αίτηµα να προηγηθεί, αν δεν υπάρχει αν-
τίρρηση, ο συνάδελφος κ. Χρήστος Κατσώτης του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος, επειδή υπάρχει πρόβληµα µε κάποια άλλη
απασχόληση. Νοµίζω ότι συµφωνούµε όλοι να δώσουµε το λόγο
στο συνάδελφο κ. Χρήστο Κατσώτη.

Έχετε το λόγο για πέντε λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαρι-

στώ τους συναδέλφους.
Με το παρόν σχέδιο νόµου έρχονται για κύρωση συµφωνίες

συνεργασίας µεταξύ των κυβερνήσεων της Ουρουγουάης, της
Κίνας και της χώρας µας στον τοµέα του τουρισµού. Οι συµφω-
νίες που είναι σχεδόν οι ίδιες δίνουν έµφαση στις κοινές επιχει-
ρήσεις, στην ανταλλαγή σπουδαστών για πρακτική άσκηση, για
απόκτηση εργασιακής εµπειρίας, για εκπαίδευση στελεχών και
ταξίδια δηµοσιογράφων για να γνωρίσουν και να προβάλλουν τα
πλεονεκτήµατα των χωρών στις αντίστοιχες χώρες στους πελά-
τες. 

Το ΚΚΕ δεν είναι αντίθετο στη σύναψη διακρατικών συµφω-
νιών όταν αυτές συµβάλλουν στο αµοιβαίο όφελος των λαών των
χωρών σε διάφορους τοµείς. Όµως αυτές οι συµφωνίες δεν
έχουν τέτοιο περιεχόµενο. Ποιοι θα ωφεληθούν άραγε και ποιοι
θα ζηµιωθούν απ’ αυτές τις συµφωνίες; 

Η Κυβέρνηση δουλεύει για το µεγάλο κεφάλαιο που δραστη-
ριοποιείται στον τουρισµό. Αυτό θέλει. Επιδιώκει τη διεύρυνση
των αγορών για διεύρυνση των κερδών του. Αυτό θέλει να εκµε-
ταλλευθεί µέσα και απ’ αυτές τις συµφωνίες: την προσφορά
ακόµα πιο φτηνής εργατικής δύναµης από χώρες που ο µισθός
είναι από τους χαµηλότερους. Η ανταλλαγή σπουδαστών είναι
µια από τις δράσεις των συµφωνιών. Στον κλάδο του τουρισµού
υπάρχει µεγάλη πείρα τι σηµαίνει ανταλλαγή σπουδαστών για
απόκτηση εργασιακής εµπειρίας. 

Είπα και στην επιτροπή, το λέω και σήµερα εδώ, ότι υπάρχουν
πάρα πολλά µεγάλα πολυτελή ξενοδοχεία στα οποία απασχο-
λούνται ως διακόσιοι πενήντα εργαζόµενοι από τους οποίους οι
είκοσι µόνο είναι αυτοί που θα πρέπει να αµείβονται κανονικά και
να τηρούνται γι’ αυτούς όσα προβλέπουν οι συλλογικές συµβά-
σεις και τα εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα, που έχουν

αποµείνει. Όλοι οι άλλοι είναι µαθητές από άλλες χώρες µε τους
οποίους έχουν συναφθεί παρόµοιες συµβάσεις. Να, λοιπόν, πώς
οι Υπουργοί τουρισµού  µέχρι τώρα λειτούργησαν σαν επικεφα-
λής µεγάλων δουλεµπορικών γραφείων µετακίνησης  εργαζοµέ-
νων, προσφέροντας τζάµπα εργατική δύναµη στις επιχειρήσεις
που δραστηριοποιούνται στον τουρισµό. 

Οι µαθητές αυτοί δουλεύουν ατέλειωτες ώρες την ηµέρα για
ένα πιάτο φαΐ, στην κυριολεξία και για λίγα ευρωψίχουλα. Είπε
στην επιτροπή –και το λέτε και εσείς- ότι η πρακτική άσκηση είναι
αναγκαία για να µαθαίνει ο σπουδαστής. Μα εδώ δεν πρόκειται
καν για διαδικασία εκπαίδευσης, για πρακτική άσκηση. Εδώ πρό-
κειται για δουλειά ήλιο µε ήλιο, για δουλεία. Θέση µας είναι να
καταργηθεί αυτό το αίσχος της λεγόµενης πρακτικής άσκησης. 

Αρέσκεστε να λέτε ότι οι τουρίστες που µένουν ικανοποιηµέ-
νοι, είναι οι καλοί πρεσβευτές του τουρισµού στις χώρες τους.
Οι µαθητές αυτοί όταν γυρνούν πίσω στη χώρα τους -είναι γνω-
στό, το είπα και στην επιτροπή- είναι οι χειρότεροι πρεσβευτές,
γιατί δεν θέλουν να θυµούνται το σκλαβοπάζαρο που έζησαν. Θέ-
λουν να ξεχάσουν αυτήν τη µαρτυρική περίοδο που έζησαν εδώ
στη χώρα µας. Οι εργασιακές σχέσεις συνολικά στον κλάδο είναι
µεσαιωνικές. Η κατάσταση µε τους σπουδαστές έχει ξεπεράσει
κάθε προηγούµενο. Όσο επιµένετε εδώ είστε υπεύθυνη και προ-
σωπικά, κυρία Υπουργέ. 

Η κατάσταση των εργαζοµένων στον τουρισµό, για τον οποίον
επαίρεστε ότι είναι η βιοµηχανία της χώρας, είναι κόλαση. Πι-
στεύουµε ότι επαίρεστε γιατί πετύχατε µεγάλη µείωση της φτη-
νής εργατικής δύναµης και την αύξηση των κερδών στους ξενο-
δόχους. Γι’ αυτό εξάλλου και χειροκροτήσατε την υπογραφή της
κατάπτυστης σύµβασης από τους συµβιβασµένους και υποταγ-
µένους της οµοσπονδίας, εδώ, στους εργαζοµένους στον του-
ρισµό, που προβλέπει µείωση 15% στους κατώτερους µισθούς. 

Οι µονοπωλιακοί όµιλοι που δραστηριοποιούνται και στον του-
ρισµό, έχουν µείνει έκπληκτοι µε τις επιτυχίες σας. Σας χειρο-
κροτούν, σας επαινούν και για τις εν λόγω συµφωνίες. Εξάλλου
αυτοί έχουν στα χέρια τους την εκπαίδευση, τη διακίνηση, τη δια-
µονή, τη διατροφή, τη διασκέδαση και ό,τι άλλο σχετίζεται µε το
ταξίδι.

Πριν από λίγο υπήρχε και µία ερώτηση για την προβολή.
Ακόµα και η προβολή, στα χέρια των µεγάλων «tour operators»,
γίνεται µε δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ των Ελλήνων φορολογου-
µένων -των εργαζοµένων πάνω απ’ όλα, γιατί αυτοί είναι τα υπο-
ζύγια του κρατικού προϋπολογισµού- που διοχετεύονται για να
προβάλλεται η χώρα µας και βέβαια να κερδίζουν οι εργοδότες.

Αυτοί λοιπόν οι tour operators θέλουν νέους δρόµους κερδο-
φορίας. Αυτοί ελέγχουν, αυτοί καθορίζουν τους προορισµούς,
µε βάση τα δικά τους συµφέροντα.

Όσον αφορά τις επιχειρήσεις που έχουν δηµιουργηθεί και τις
«κοινές» που λέτε ότι θα δηµιουργηθούν: Έχουµε εδώ παραδείγ-
µατα όπως η «COSCO», που είναι αδιάψευστος µάρτυρας για το
ποιος θα ωφεληθεί και ποιος θα ζηµιωθεί από αυτές τις συµφω-
νίες.

Στο όνοµα της αντιµετώπισης της κρίσης, επιταχύνετε το
ρυθµό ικανοποίησης των αναγκών του κεφαλαίου, δηµιουργείτε
συνθήκες κόλασης για τους εργαζοµένους.

Με το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο φέρνετε νέα δεινά για το
λαό και αντίστοιχα, νέες φοροαπαλλαγές για το κεφάλαιο, µε επί-
κληση στην ανεργία, νέες επιδοτήσεις στους ξενοδόχους για δω-
ρεάν απασχόληση των εργαζοµένων. Είναι χαρακτηριστικά τα
προγράµµατα του ΟΑΕΔ για απασχόληση στον τουρισµό µε
τζάµπα εργαζοµένους.

Για να τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, αυτές οι συµφωνίες δεν ενι-
σχύουν αυτό που είπαµε, το αµοιβαίο όφελος των λαών. Γι’ αυτό
κι εµείς τις καταψηφίζουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Κριτσωτάκη, ζή-
τησε να προηγηθεί υµών, για δύο λεπτά, ο κ. Δηµαράς. Αυτό θα
γίνει µόνο αν συµφωνήσετε.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Συµφωνώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Δηµαρά, έχετε το

λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ: Σας ευχαριστώ πολύ για την ανοχή και

τη δυνατότητα που µου δίνετε, να προηγηθώ των υπολοίπων θέ-
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σεων, απόψεων, τοποθετήσεων των συναδέλφων.
Κύριε Πρόεδρε, δεν ενθυµούµαι στη Βουλή των Ελλήνων ποτέ

να έχει υπάρξει διακρατική συµφωνία µεταξύ κάποιου άλλου
κράτους µε την Ελλάδα και να έχει καταψηφιστεί από την Ολο-
µέλεια. Από αυτήν την άποψη, ρεαλιστικά και ορθολογικά αν
προσεγγίσουµε το θέµα, θα πρέπει να σας πω ότι ως εκ περισ-
σού γίνεται η συζήτηση, όχι γιατί δεν πρέπει να ακουστούν οι
απόψεις, αλλά γιατί για το «δια ταύτα» είναι δεδοµένη η απόφαση
της Βουλής. 

Δεν κάνω καµµία παραχώρηση στον τρόπο µε τον οποίο προ-
σεγγίζω τη συµφωνία Ελλάδας – Κίνας. Απλά ως διαπίστωση κα-
ταθέτω τη σκέψη µου. 

Πρέπει να σας πω ότι δυστυχώς –και αυτό είναι µία ευθύνη του
συνόλου της ελληνικής πολιτείας και της πολιτικής ζωής της
χώρας- αυτή η συµφωνία υπεγράφη έξι χρόνια πριν, κατά τη
διάρκεια των Ολυµπιακών Αγώνων. Θα έπρεπε λοιπόν µε ιδιαί-
τερο ενδιαφέρον να αντιµετωπίσει στο σύνολό της η πολιτική
ζωή της χώρας µια τέτοια συµφωνία µε ένα λαό που ξεπερνάει
το ένα δισεκατοµµύριο τριακόσια εκατοµµύρια κατοίκους.

Τα οφέλη είναι πολλαπλά και µπορεί να τα δει κανείς, δεδοµέ-
νου ότι µάλιστα, οι Κινέζοι σήµερα –κάτι που είχα διαπιστώσει
στα ταξίδια που είχα κάνει τότε- αλλά και η πολιτική ηγεσία της
Κίνας, θεωρούν ότι δύο πολιτισµοί είναι φωτοδότες στην ιστορία
του κόσµου: Ο κινεζικός και ο ελληνικός.

Εποµένως η δυνατότητα να δραστηριοποιηθούµε προς αυτήν
την κατεύθυνση είναι πάρα πολύ µεγάλη.

Το µόνο παράπονο και η µόνη επισήµανση, όταν έρθει η ώρα
να εξειδικευθεί αυτή η συµφωνία, απευθυνόµενος στην κυρία
Υπουργό, είναι η εξής: µέσα σε όλο αυτό το πλαίσιο της συµφω-
νίας, θα πρέπει να έχουν υπάρξει και κάποιες δραστηριότητες
που σχετίζονται µε τον αθλητισµό. Και ο αθλητισµός είναι µέρος
του πολιτισµού και µέρος του τουρισµού.

Κύριε Πρόεδρε, για να µη σας κουράσω, εµείς, ναι, θα ψηφί-
σουµε αυτήν τη διακρατική συµφωνία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µετά από έξι µήνες
κυβερνητικής θητείας, το Υπουργείο Τουρισµού αφού ωρίµασε
–πώς αλλιώς να το πω;- προχωρά σε νοµοθετικές πρωτοβουλίες.
Οι νοµοθετικές πρωτοβουλίες όµως αυτές είναι κυρώσεις συµ-
βάσεων. Μάλιστα είναι σοβαρές, διότι η µία είναι µε την Κίνα και
η άλλη µε την Ουρουγουάη.

Δεν υποτιµώ καµµία, αλλά είναι σοβαρότερη, είναι πάρα πολύ
σοβαρή, λόγω του πλήθους των ανθρώπων που έχει η Κίνα. 

Θα έλεγα όµως ότι υπάρχει κάτι που επίσης είναι σοβαρό. Οι
διακρατικές συµφωνίες για την τουριστική συνεργασία είναι εκ
των ων ουκ άνευ, όµως αυτή την ώρα πολλά καίνε τον ελληνικό
τουρισµό. Θα έπρεπε να είχαµε πρωτοβουλίες εδώ. Την ίδια
στιγµή που περισσεύουν τα µεγάλα λόγια για την τεράστια ση-
µασία που έχει η κινεζική αγορά για τον ελληνικό τουρισµό, περ-
νούν εξίµισι χρόνια, για να έλθει στη Βουλή για κύρωση αυτή η
συγκεκριµένη συµφωνία µε την Κίνα.

Μίλησε η κυρία Υπουργός στη συνεδρίαση της Επιτροπής
Μορφωτικών Υποθέσεων για την αναγκαιότητα ενός σύγχρονου
θεσµικού πλαισίου. Δεν νοµίζω να θεωρεί ότι αυτές οι νοµοθετή-
σεις, η κύρωση δηλαδή αυτών των συµφωνιών, είναι το άπαν.
Εγώ θα έλεγα, τι θα έπρεπε να εµπεριέχουν αυτές οι συµφωνίες
για να έχουν µια αντανάκλαση και να πάνε τα πράγµατα ένα
βήµα, µία µοίρα πιο θετικά; Όχι αυτά που έχουν τώρα.

Και παρατηρήσαµε στο άρθρο 4 ότι προβλέπει -και δεν έχει
διορθωθεί καν, έτσι, για τα µάτια του κόσµου που λένε- τι θα κά-
νουµε το 2007 µε µια συγκεκριµένη  εκδήλωση η οποία έχει γίνει
και λέει «να γίνει» κ.λπ.. 

Συζητάτε λοιπόν, κυρία  Υπουργέ, µε τους µεγαλοπαράγοντες
του τουρισµού, µε εκπροσώπους της τρόικας και της Γερµανίας
–προχθές µε τον κ. Φούχτελ- για κάποια σοβαρά, υποθέτω, ζη-
τήµατα και µετά ανακοινώνετε νοµοσχέδια για τον ιατρικό του-
ρισµό, για το θαλάσσιο τουρισµό, για την τουριστική εκπαίδευση
και κατάρτιση και πολλά άλλα, µέχρι τώρα όµως δεν έχουµε δει
τίποτε. Πλήρης ένδεια τουριστικών πολιτικών, νοµοσχεδίων του-
λάχιστον, που να αναφέρονται σε αυτά.

Και από την άλλη µεριά, µας κατηγορήσατε προηγουµένως
στην επίκαιρη ερώτηση που σας έκανα ότι εµείς, ως Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, δεν έχουµε θέσεις. Πού είναι οι δικές σας θέσεις;
Και πού είναι τα «Ζάππεια», όλα αυτά που είχατε και όλα αυτά
που λέγατε; Πού είναι η δική σας ετοιµότητα, που κάθε χρόνο
τρέχετε να προλάβετε για να πείτε «να σώσουµε φέτος τη χρο-
νιά»; Τώρα λέτε «να σώσουµε την επόµενη χρονιά». Στη µέση της
χρονιάς θα είστε εσείς ή κάποιος άλλος που θα πει αυτά που λέ-
γατε εσείς πέρυσι.

Από τις προγραµµατικές δηλώσεις της τρικοµµατικής Κυβέρ-
νησης επαναλαµβάνετε συνεχώς τα περί σχεδίου εθνικής στρα-
τηγικής για τον τουρισµό και λέτε τέσσερα µόνο πράγµατα –τα
είπατε και προχθές στην Επιτροπή των Μορφωτικών Υποθέσεων.
Δεν βλέπουµε να προτείνετε κάτι άλλο, εκτός από αυτήν την
εξαγγελία. Μπορεί στις υπάρχουσες συνθήκες µε την πολιτική
που ακολουθείτε και τα µνηµόνια που συνεχώς υπογράφετε, να
σχεδιάσετε εθνική τουριστική πολιτική; Εµείς λέµε όχι. Δεν γίνε-
ται και µνηµόνιο και ανάπτυξη. Προφανώς δεν γίνεται και µνηµό-
νιο και ανάπτυξη στον τουρισµό.

Για ποιον εθνικό στρατηγικό σχεδιασµό και για ποια εθνική πο-
λιτική για τον τουρισµό µπορείτε να µιλήσετε, όταν βλέπουµε την
πολιτική της Κυβέρνησης να πηγαίνει για ιδιωτικοποίηση όλων
των δικτύων της χώρας; Μεταφορές, ενέργεια, νερό, ιαµατικές
πηγές, τα πάντα τα πουλάτε. 

Παραχώρηση σε ιδιώτες όλων των πυλών εισόδου της χώρας
-αεροδρόµια, λιµάνια- και το κυριότερο, δεν υπάρχει µια στρα-
τηγική για τις πύλες εισόδου σε µια χώρα που είναι στο νότιο
άκρο της Ευρώπης, που συνδέει τρεις ηπείρους, που είναι του-
ριστική και επιπλέον είναι νησιωτική. 

Υπάρχει ανυπαρξία εθνικού αεροµεταφορέα –κάποιοι φρόντι-
σαν γι’ αυτό- και µετά µιλάτε για την αναγκαιότητα απευθείας αε-
ροπορικής σύνδεσης της Αθήνας µε το Πεκίνο. Εγώ θα έλεγα,
εάν είχαµε εθνικό αεροµεταφορέα ότι θα µπορούσαµε να έχουµε
µια παρέµβαση θετική στην αγορά και αυτού του πράγµατος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ξεπουλάτε την ακίνητη περιουσία του δηµοσίου, µέχρι και
τους αιγιαλούς και υπάρχει η καταστροφή του περιβάλλοντος.
Και εσείς ψηφίσατε πρόσφατα την κατάργηση των περιβαλλον-
τικών µελετών για τις τουριστικές επενδύσεις. Αυτό είναι ανά-
πτυξη ή είναι για να µην είµαστε η νοτιότερη χώρα της Ευρώπης,
αλλά η βορειότερη της Αφρικής;

Ακόµη θα σας πω ότι µόνο ένας τρόπος υπάρχει για να µπο-
ρέσουµε να σχεδιάσουµε και να οραµατιστούµε το µέλλον του
τουρισµού: Να καταργήσουµε το µνηµόνιο, να ανακτήσουµε όλα
εκείνα τα αναπτυξιακά εργαλεία που η Κυβέρνηση ετοιµάζεται
να ιδιωτικοποιήσει. Και αυτό µπορεί να το κάνει µόνο µια άλλη
κυβέρνηση. Μπορεί να το κάνει µια κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ µε
πολλούς και διάφορους τρόπους.

Μιλάτε για την ποιότητα των υποδοµών και των…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ολοκληρώστε, κύριε  συ-

νάδελφε.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε  Πρόεδρε, επειδή είναι δύο

συµβάσεις, νοµίζω ότι ο χρόνος ήταν πολύ λίγος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Μα πήραµε απόφαση να

τις αντιµετωπίσουµε ως µία, δηλαδή θα ψηφίσετε τη µία και δεν
θα ψηφίσετε την άλλη;

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Έχετε δίκιο. Κύριε  Πρόεδρε, ευθύ-
νοµαι που δεν ήµουν στην Αίθουσα εκείνη τη στιγµή, αλλά ξέρετε
ότι είχα προηγουµένως επίκαιρη ερώτηση και αµέσως µετά…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Εντάξει. Παρακαλώ, ολο-
κληρώστε.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Πώς θα εξασφαλίσετε την ποιότητα
–είναι σηµαντικό αυτό- των υπηρεσιών; Με εξαθλιωµένους τους
εργαζοµένους στον τουρισµό; Αυτό δεν ρίχνει και την ποιότητα;
Με τις εργασιακές σχέσεις «γαλέρας» που έχετε διαµορφώσει;
Με τους άγρια εκµεταλλευόµενους µετανάστες, δήθεν εκπαι-
δευόµενους σπουδαστές, για τους οποίους έχουν φροντίσει
άλλοι συνάδελφοί σας να ψηφίσουν νόµους απαράδεκτους, που
όχι µόνο δεν είναι δίκαιοι, αλλά είναι για να ρίξουν κι άλλο την
ποιότητα;
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Με την τουριστική εκπαίδευση και κατάρτιση την οποία ουσια-
στικά έχετε απαξιώσει και την οδηγείτε στην ιδιωτικοποίηση;

Με τις σχολές του ΟΤΕΚ, που δεν λειτουργούν, τα οικοτροφεία
που κλείσατε και το διοικητικό µηχανισµό του ΟΤΕΚ που είναι
στον αέρα; Φέρατε και νοµοσχέδιο που τα θεσµοθετείτε όλα
αυτά που εξαγγείλατε περί κατάργησης του ΕΟΤ.

Λέτε λοιπόν ότι εµείς δεν είµαστε έτοιµοι να κυβερνήσουµε.
Έτσι όπως κυβερνάτε εσείς, βεβαίως και δεν είµαστε. Εµείς εί-
µαστε έτοιµοι να κυβερνήσουµε διαφορετικά. Ξέρουµε ότι θα
είναι δύσκολο. Θα το προσπαθήσουµε. 

Για να τελειώνω όµως και να µην καταχραστώ άλλο το χρόνο,
θα σας πω συγκεκριµένα ερωτήµατα για τη σύµβαση. Υπάρχει
προχειρότητα και αρκετή ανευθυνότητα στην αντιµετώπιση ενός
τόσο σηµαντικού παράγοντα για την ανάπτυξη του ελληνικού
τουρισµού, όπως είναι το άνοιγµα της κινεζικής αγοράς. Και στις
δύο συµβάσεις στα άρθρα 9, αναφέρεται η λειτουργία µεικτής
επιτροπής για την παρακολούθηση της υλοποίησης κάθε συµ-
φωνίας και τη δυνατότητα συµµετοχής εµπειρογνωµόνων από το
δηµόσιο και τον ιδιωτικό τοµέα. 

Σας είχα ρωτήσει και στην επιτροπή και δεν απαντήσατε: Λει-
τούργησε αυτή η επιτροπή; Με τι αποτελέσµατα; Ποια αξιολό-
γηση υπάρχει; Υπήρχε συµµετοχή από αυτούς που άµεσα τους
αφορά και από τους φορείς του τουρισµού; Υπάρχουν καταγγε-
λίες -αυτό δεν σας το είχα πει στην επιτροπή, µας το είπαν µετά-
για λειτουργία παράνοµων -εγώ αυτό το «παράνοµων» το αντι-
λαµβάνοµαι ως µη ενταγµένων στο πλαίσιο αυτής της συµφω-
νίας- κινεζικών ταξιδιωτικών γραφείων. Είναι όµως µόνο έτσι; Τι
ξέρετε; Τι πληροφορίες έχετε γι’ αυτό το θέµα; Αν αληθεύουν οι
καταγγελίες µας, τι θα κάνετε;

Και κάτι ακόµα όσον αφορά τις σχέσεις µας µε την Κίνα: Ο
πρώην Υφυπουργός, ο κ. Νικητιάδης, πανηγυρικά είχε ανακοινώ-
σει τον Μάιο του 2011, την επέκταση της πτήσης της συγκεκρι-
µένης κινεζικής εταιρείας Πεκίνο-Μόναχο-Αθήνα. Υπάρχει αυτή
η σύνδεση; Δεν υπάρχει και αποδεικνύεται ότι δεν µπορείτε ούτε
σε αυτά τα µικρά να κάνετε κάτι συγκεκριµένο.

Τελειώνοντας, θέλω να σας πω το εξής: Γνωρίζουµε αυτό που
είπε και ο προλαλήσας συνάδελφος, ο κ. Δηµαράς, ότι όλες οι
συµφωνίες αυτού του είδους έχουν κυρωθεί από τη Βουλή. Θα
µου πείτε: «Γιατί λοιπόν κάνατε όλη αυτήν την κριτική; Γιατί κά-
νατε όλη αυτή τη φασαρία;». Να σας απαντήσω ότι υπάρχει
λόγος. Είπαµε και γενικά, είπαµε όµως και συγκεκριµένα πράγ-
µατα για το τι θα έπρεπε να γίνει και τι πρέπει να γίνεται. Προτά-
σεις κάνουµε και δεν εκµεταλλευόµαστε το θέµα, αλλά
αξιοποιούµε την ευκαιρία, όπως έχουµε υποχρέωση να κάνουµε.
Σκεφτείτε τι θα µπορούσε να γίνει, πόσα θετικά και πολλά θα
µπορούσαν να είχαν µπει σ’ αυτές τις συµβάσεις, αν γινόταν σω-
στός διάλογος, αν είχε γίνει εγκαίρως και όχι να εκκρεµεί και να
περιφέρεται από το 2006.

Θα σας πω ότι µε όλα αυτά, εµείς θα ψηφίσουµε θετικά για
την κύρωση και των δύο συµβάσεων και παρακαλούµε να λη-
φθούν υπ’ όψιν τουλάχιστον τα περισσότερα και τα πιο σηµαν-
τικά από αυτά που σας έχουµε προτείνει.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής κ. Γεώργιος Κυρίτσης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι δύο συµφωνίες συνεργασίας

που καλούµαστε να κυρώσουµε τόσο µε την Κίνα όσο και µε την
Ουρουγουάη στόχο έχουν την ενίσχυση του τουρισµού, ενός δυ-
ναµικού τοµέα που αντιπροσωπεύει το 15% περίπου του ΑΕΠ της
ελληνικής οικονοµίας και στον οποίο απασχολείται το 19% του
εργατικού δυναµικού.

Παρά την καθυστέρηση µε την οποία ήρθαν στη Βουλή οι συµ-
φωνίες, δείχνουν τη βούληση της χώρας να αποκοµίσει περαι-
τέρω οφέλη µέσω του τουρισµού, να επιδιώξει την ενίσχυση της
εξωστρέφειας του τουριστικού προϊόντος, την ανάπτυξη της του-
ριστικής διπλωµατίας µε προεκτάσεις τις διµερείς σχέσεις της
Ελλάδας µε την Κίνα και την Ουρουγουάη.

Θέλω να σταθώ ιδιαίτερα στη συµφωνία µε την Κίνα, µια ανα-
δυόµενη αγορά-στόχο για νέους επισκέπτες. Στο κείµενο αντιµε-
τωπίζουµε τον τουρισµό, ως µέσο για την επίτευξη καλύτερης

κατανόησης της ιστορίας και του πολιτισµού των δύο εθνών. Και
στέκοµαι σ’ αυτό το σηµείο της συµφωνίας, γιατί είναι πιο κοντά
και στη δική µου αντίληψη για τον τουρισµό και στην αντίληψη
της Δηµοκρατικής Αριστεράς. 

Μέχρι στιγµής η Ελλάδα στηρίζεται κυρίως στο µαζικό τουρι-
σµό, σ’ ένα µοντέλο που συνδέεται µε δίπτυχα: «Ήλιος – θά-
λασσα, µουζάκα – σουβλάκι». Αυτό το µοντέλο κάποτε έδωσε
κάποια οφέλη αλλά τώρα είναι ξεπερασµένο. Δεν εκµεταλλεύεται
τον πολιτιστικό πλούτο, τις ιδιαιτερότητες της χώρας, τα πλεο-
νεκτήµατα που θα µας επιτρέψουν να αναπτύξουµε τον τουρι-
σµό, που θα παρέχει υψηλής ποιότητας υπηρεσίες.

Φοβάµαι, κυρία Υπουργέ, ότι αν δεν υπάρξει άµεσα ένα σύγ-
χρονο σχέδιο, οι τουρίστες βραχυπρόθεσµα ή µακροπρόθεσµα
θα µας γυρίσουν την πλάτη και θα προτιµήσουν άλλους προορι-
σµούς και αυτό, επειδή επί χρόνια αναπαυθήκαµε και δεν φρον-
τίσαµε το αυτονόητο, δηλαδή να αξιοποιήσουµε την πλούσια
πολιτιστική παράδοση και το φυσικό πλούτο που θα µας επιτρέ-
ψει να αναδείξουµε τη διαφορετικότητά µας.

Στόχος µας λοιπόν θα πρέπει να είναι η ενίσχυση του τουρι-
σµού µέσω µιας επιθετικής τουριστικής αλλά και πολιτιστικής πο-
λιτικής. Το νέο µοντέλο θα πρέπει να στηρίζεται σε συνέργειες
και συνεργασίες, που θα συµβάλλουν όχι µόνο στην αύξηση επι-
σκεπτών αλλά και στην εξαγωγή του ελληνικού πολιτισµού. 

Κάποτε ο Μάνος Κατράκης έπαιξε τον «Οιδίποδα» στην Ιαπωνία.
Κάποτε ο Ροντήρης έπαιξε τους «Πέρσες» στις πυραµίδες του Με-
ξικού. Τι ήταν αυτοί; Ήταν οι κράχτες για τον ελληνικό πολιτισµό. 

Πάµε στον αντίποδα τώρα. Οι Έλληνες έµαθαν να τρώνε σούσι.
Τι κάνουν; Κάνουν εισβολή στις χώρες και µε άλλα προϊόντα, µε
κινέζικο φαγητό για παράδειγµα. Εµείς ποτέ δεν είχαµε ένα ολο-
κληρωµένο σχέδιο για να πούµε ότι όχι µόνο ο πολιτισµός µπορεί
να είναι κράχτης, αλλά και τόσα άλλα πράγµατα. Όµως αυτό,
κυρία Υπουργέ, δεν είναι µόνο θέµα Υπουργείου Τουρισµού αλλά
θέλει σύνδεση µε όλα τα άλλα Υπουργεία, για να πούµε ότι
«έχουµε µια µεσογειακή κουζίνα. Πώς µπορούµε να την περά-
σουµε στις µεγάλες αγορές της Κίνας, αλλά και άλλα προϊόντα
που πουλάµε κι εµείς προς τα εκεί, αλλά κι έξω από αυτούς;» 

Πέραν της σύνδεσης του πολιτισµού µε τον τουρισµό και του
σηµερινού προτύπου που στηρίζεται στον ήλιο και τη θάλασσα -
το οποίο και πρέπει να αναπροσαρµόσουµε- απαραίτητο είναι να
ενισχύσουµε, να δηµιουργήσουµε τις υποδοµές για εναλλακτικές
µορφές τουρισµού, τουρισµού τριακόσιες εξήντα πέντε µέρες
το χρόνο. 

Είχα µιλήσει στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων και κατ’
ιδίαν στην κυρία Υπουργό και µε άκουσε µε πολλή προσοχή, για
τους δρόµους του χιονιού, για τους δρόµους του κρασιού, για
µορφές τουρισµού που θα αναδεικνύουν τα ιδιαίτερα χαρακτη-
ριστικά και πλεονεκτήµατα κάθε περιοχής.

Γιατί να µην ασχοληθούµε µε τον ιατρικό τουρισµό; Θα έπρεπε
να δώσουµε προτεραιότητα στον ιατρικό τουρισµό. Σκεφτήτε κά-
ποια ξενοδοχεία στα καλύτερά µας µέρη, που να είναι ειδικά κα-
τασκευασµένα για παιδιά µε ειδικές ανάγκες. Σκεφτείτε πόσο
τουρισµό θα µπορούσαµε να φέρουµε από τη Βόρεια Ευρώπη. 

Γιατί να µην ενισχύσουµε το θρησκευτικό τουρισµό; Μιλήσαµε
για τους δρόµους της θρησκείας. Όµως αυτό είναι ένα όραµα.
Πρέπει ν’ αλλάξουµε τα πάντα σ’ αυτόν τον τόπο. Έτσι θα δηµι-
ουργήσουµε τις προϋποθέσεις για να έρθουν νέοι επισκέπτες.
Θα µπορέσουµε σιγά-σιγά να επιµηκύνουµε την τουριστική
σεζόν, να αυξήσουµε την τουριστική κατανάλωση, να παρέχουµε
υψηλής ποιότητας υπηρεσίες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, δεν θα σας απασχολήσω πολύ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας σκιαγράφησα σε αυτό το

στενό πλαίσιο που ορίζει ο Κανονισµός της Βουλής τη δική µας
αντίληψη για ένα νέο και βιώσιµο µοντέλο τουρισµού µε έµφαση
κυρίως στον πολιτισµό. 

Ως Δηµοκρατική Αριστερά, φυσικά θα υπερψηφίσουµε τις δύο
συµφωνίες µε την Κίνα και την Ουρουγουάη. Οι συµφωνίες αυτές
είναι µια βάση για περαιτέρω συνεργασία. Αν τα αποτελέσµατα
είναι θετικά, θα πρέπει να τις διευρύνουµε, αλλά προέχει ένα
σύγχρονο µακροπρόθεσµο, στρατηγικό σχέδιο που θα υλοποιεί



το όραµα αυτής της χώρας για το µέλλον. 
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη  συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Η
Αρχή της Δεδηλωµένης από τον Τρικούπη στο σήµερα», που ορ-
γανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι εννέα µαθητές και µαθή-
τριες και δύο συνοδοί-καθηγητές από το Γυµνάσιο Θρακο-
µακεδόνων. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να
έχω το λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν µιλάνε οι Κοινοβου-
λευτικοί Εκπρόσωποι, κύριε συνάδελφε. Είναι ειδική συνεδρίαση,
είναι κύρωση συµβάσεων. Μιλάνε από τους έχοντες αντίρρηση
στην επιτροπή…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Είχαµε αντίρρηση στην επι-
τροπή, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Βεβαίως µίλησε ο συνά-
δελφός σας κ. Κριτσωτάκης. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Είχαµε αντίρρηση…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Μίλησε ο συνάδελφός

σας κ. Κριτσωτάκης. Οι µη έχοντες αντίρρηση, η Νέα Δηµοκρα-
τία και το ΠΑΣΟΚ ή επιφυλάξεις, δεν µιλάνε. Δεν µιλάνε ούτε από
τη Νέα Δηµοκρατία ούτε από το ΠΑΣΟΚ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι ένα
τόσο ιδιαίτερο θέµα…

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν παίρνουν το λόγο οι Κοινοβουλευτι-
κοί Εκπρόσωποι, µόνο οι έχοντες αντίρρηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Δεν είναι γενικευµένη
συζήτηση για τον τουρισµό. Είναι δύο συγκεκριµένες συµβάσεις. 

Τώρα, αν από το «παράθυρο» αρχίζει και µιλάει κανείς για την
πολιτική του τουρισµού, αυτό δεν επιτρέπεται κανονικά από τον
Κανονισµό. Εδώ έχουµε δύο συγκεκριµένες συµβάσεις µε συγ-
κεκριµένους όρους. 

Και αυτό θα παρακαλέσω να το λάβει υπ’ όψιν της πάρα πολύ
η κυρία Υπουργός στην απάντησή της επί της κυρώσεως, εάν
θέλει να µιλήσει, διότι η πλειοψηφία έχει επιτευχθεί.

Θα µιλήσετε, κυρία Υπουργέ; Είναι η σειρά σας.
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ (Υπουργός Τουρισµού): Όχι, κύριε

Πρόεδρε. Σε κάθε περίπτωση, κοινοβουλευτικά δεν υπάρχει κάτι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ωραία, ως εκ τούτου, κη-

ρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων
και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Τουρισµού:
«Κύρωση της Συµφωνίας συνεργασίας στον τοµέα του Τουρι-
σµού µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης της Ανατολικής Δηµοκρατίας της Ουρου-
γουάης».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Τουρισµού: «Κύρωση της Συµφωνίας συνεργα-
σίας στον τοµέα του Τουρισµού µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Ανατολικής
Δηµοκρατίας της Ουρουγουάης» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία,
σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
και έχει ως εξής: 

«Κύρωση της Συµφωνίας συνεργασίας στον τοµέα του Του-
ρισµού µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και της Κυβέρνησης της Ανατολικής Δηµοκρατίας της Ουρου-
γουάης

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία συνεργασίας στον τοµέα του Τουρι-
σµού µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης της Ανατολικής Δηµοκρατίας της Ουρου-
γουάης, που υπογράφηκε στην Αθήνα, την 1η Οκτωβρίου 2010,
της  οποίας το κείµενο σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική
γλώσσα  έχει ως εξής: 
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας  που κυ-
ρώνεται  από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 11
αυτής».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κηρύσσεται περαιωµένη
η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Τουρισµού: «Κύρωση της Συµφω-
νίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της
Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας για Συνεργασία
στον τοµέα του Τουρισµού».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Τουρισµού: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της

Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας για Συνεργασία στον τοµέα
του Τουρισµού» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση
επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής: 

«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής Δηµοκρα-
τίας της Κίνας για Συνεργασία στον τοµέα του Τουρισµού.

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος  η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Λαϊκής  Δηµοκρατίας
της Κίνας για Συνεργασία στον τοµέα του Τουρισµού, που υπο-
γράφηκε στο Πεκίνο, στις 23 Ιουνίου 2006, το κείµενο της  οποίας
σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα  έχει ως εξής: 
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας  που κυ-
ρώνεται  από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 11
αυτής.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για
την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την ψή-
φιση στο σύνολο των παραπάνω νοµοσχεδίων. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το Σώµα παρέσχε τη ζη-

τηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της

Δευτέρας 29 Οκτωβρίου 2012, της Τετάρτης 31 Οκτωβρίου 2012,
της Πέµπτης 1 Νοεµβρίου 2012 και της Παρασκευής 2 Νοεµ-
βρίου 2012 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Δευτέρας 29 Οκτωβρίου 2012, της Τετάρτης 31 Οκτωβρίου
2012, της Πέµπτης 1 Νοεµβρίου 2012 και της Παρασκευής 2 Νο-
εµβρίου 2012 επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.22’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 14 Δεκεµβρίου 2012 και
ώρα 10.00’µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο,  συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων. 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                       ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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